
نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

اختصاص هزار میلیارد تومان به محلات کم برخوردار
صفحه 8

نماینده سازمان سنجش در قم  خبرداد:

رقابت ۱۷ هزار و 
۵۱۴ داوطلب قمی 

در کنکور

رییس خانه صمت استان قم؛

تعطیلی پنجشنبه ها از 
موانع اصلی عدم تحقق 

شعار سال است

صفحه 8

صفحه 5

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری قم:

اقدام آب منطقه ای 
باعث نابودی فضای سبز 

شهری می شود

مدیرکل راه آهن استان قم خبرداد:

راه اندازی چهارمین 
قطار مسافربری

 قم ـ مشهد

صفحه8

صفحه 1

چهارشنبه  5 اردیبهشت ماه 1403  15 شوال 1445  24 آوریل 2024  شماره 5947  سال بیست و هفتم  5000 تومان

رئیس جمهور:
اسرائیل دست از پا خطا کند چیزی

 از او باقی نخواهد ماند
رئیس جمهور گفت: اگر رژیم صهیونیستی بار دیگر دست از پا 
خطا کرده و تعرضی به خاک مقدس ایران کند، وضعیت متفاوت 
خواهد بود و معلوم نیست دیگر چیزی از این رژیم باقی بماند. آیت 
الله سید ابراهیم رئیسی در ادامه برنامه های دومین روز از سفر خود 
به پاکستان، ظهرروز سه شنبه با حضور در دانشگاه »جی سی یو« 
لاهور، در دیدار نخبگان علمی و فرهنگی ایالت پنجاب، ضمن ابراز 
صفحه2خرسندی از حضور در شهر تاریخی، فرهنگی و زیبای لاهور، روابط 

آیت الله اعرافی:
»وعده صادق« اخلاقی ترین عملیات 

تاریخ نظامی جهان بود 
مدیر حوزه های علمیه کشور با گرامیداشت حرکت شجاعانه و 
مدبرانه سپاهیان اسلام در عملیات »وعده صادق« آن را بی نظیر 
و اخلاقی ترین اقدام نظامی تمام دوران تاریخ جهان توصیف کرد. 
ماه  اردیبهشت  سوم  دوشنبه  شامگاه  اعرافی  علیرضا  الله  آیت 
در سومین همایش خاطره گویی کارمندان ایثارگر مرکز مدیریت 
حوزه های علمیه که در مدرسه امام کاظم )ع( قم برگزار شد، ضمن 
گرامیداشت حرکت شجاعانه و مدبرانه سپاهیان اسلام در عملیات  صفحه  2

نقش مهم مسائل اقتصادی

 در روابط ایران و پاکستان 
جمهوری اسلامی ایران نیاز مبرمی به عملیاتی کردن 
پایدار  محیط  یک  در  خود  بالفعل  نسبی  مزیت های 
منطقه ای دارد. محیط پایدار به معنای وجود حداقلی 
از ثبات سیاسی و امنیتی به شکلی است که بتوان در 
سطح تاکتیکی و راهبردی برنامه ها و اولویت های کشور 

را دنبال کرد.
اتفاق نظری وجود دارد که علیرغم وجود این ظرفیت 
بالقوه جغرافیایی، محیط پیرامونی ایران به دلایل مختلف 
ازجمله بی ثباتی سیاسی )با زمینه تعارضات منافع در بین گروه های مختلف( و مداخلات 
زمینه  منطقه،  کشورهای  برخی  امنیتی  سیاسی  وابستگی  است.  ناپایدار  خارجی 

نفوذپذیری منطقه و درنتیجه مداخلات خارجی را فراهم کرده است.
از این  رو بخشی اصلی از رسالت سیاست خارجی ایران در سطح منطقه ای باید معطوف 
به کمک به پایدار کردن این محیط باشد. اتخاذ یک سیاست خارجی جدید در دولت 
سیزدهم به معنای اتخاذ راهبردها و سیاست های بین المللی و منطقه ای مشخص است 
که ضمن در نظر گرفتن تحولات و تغییرات کلان در سطح نظام بین الملل، می تواند مزیت 
صرفاً جغرافیایی ایران را )دومین کشور پر همسایه جهان( به مزیت ژئوپلیتیکی تبدیل کرده 

و زمینه شکل گیری یک سیاست منسجم همسایگی را فراهم کند.
دقیق  شناسایی  نیازمند  همسایگی  سیاست  در  ترسیم شده  اهداف  به  دستیابی 
فرصت های مشترک در حوزه ژئوپلیتیکی، اقتصادی، فرهنگی و اشتراکات در زمینه تبادل 
دانش و اندیشه، امور فرهنگی و هنری، توسعه گردشگری و سرمایه گذاری های کلان و 

سودآور اقتصادی و کاهش آسیب ها و تهدیدهای موجود است.
سیاست  طرح  در  ایران  اسلامی  جمهوری  امروز  چالش  مهم ترین  دیگر  سویی  از 
همسایگی، یافتن راه هایی برای معنادار کردن منطقه گرایی بدون حضور امنیت زدای 
کشورهای فرا منطقه ای است. سیاست همسایگی »امنیت پایه« جمهوری اسلامی ایران 
در میان مدت و بلندمدت به شرط موفقیت در ارائه روشن سیاست خود می تواند این چالش 
را کمرنگ کند. بر طبق این سیاست هر یک از کشورهای منطقه بنا به میزان توانمندی و 
مخاطرات اولویت دار، می توانند نقشی مسئولانه در تأمین امنیت منطقه بر عهده گیرند. 
در این طرح، ایران و کشورهای همسایه اولویت های مشارکت امنیتی خود را در یک 
سازوکار مشترک و هم اندیشانه تعیین می کنند و اقدام برای مقابله با آن را آغاز خواهند کرد.
این سیاست علاوه بر انعطاف پذیری در تطبیق فرصت ها و چالش ها، با جاه طلبی های 
هر یک از کشورهای همسایه در سطح منطقه نیز سازگار خواهد بود. بر همین اساس 
دولت سیزدهم این فرصت را دارد با باز کردن باب گفتگو در قالب تعاملات اقتصادی، 
فرهنگی و در نتیجه موفقیت آن و ادامه گفتگو در حوزه های سیاسی، اقتصادی و امنیتی، 
خلاء بنیادین یک سیاست همسایگی را پر کند. این ظرفیت ها می توانند با افزایش 
پویایی های دیپلماتیک کشور و فراهم آوردن زمین بازی جدیدی برای ایران، ظرفیت های 
بسیاری به اقتصاد، سیاست و امنیت ایران اضافه کند. در صورت موفقیت این طرح، دیگر 
نیازی به پرداخت هزینه های سنگین جهت امنیتی زدایی کردن روابط با کشورهای منطقه 
نخواهد بود. ارتقای سطح همکاری های اقتصادی، فرهنگی و امنیتی ایران و پاکستان 
می تواند محور ایران، چین و پاکستان را تبدیل به معادله قدرت برای توسعه اقتصادی در 
محیط منطقه ای کند. چنین سطحی از همکاری ها زمینه ارتقای ضریب امنیتی ایران و 
پاکستان را به وجود می آورد. ضرورت های سیاست همسایگی در روابط ایران و پاکستان 
نه تنها منجر به ارتقای معادله قدرت متقابل می شود، بلکه زمینه جلوگیری از گسترش 
تضادهای منطقه ای را فراهم می کند. ایران و پاکستان در چارچوب سیاست همسایگی 
از قابلیت لازم برای ارتقای سطح روابط متقابل، مقابله با افراط گرایی، مقابله با تروریسم و 
گروه های بحران ساز در محیط منطقه ای، برخوردار هستند. مسائل اقتصادی نقش بسیار 
ویژه ای در سیاست همسایگی ایران و پاکستان دارد. جمعیت فراوان پاکستان و فقدان 
منابع انرژی پاکستان در کنار ذخایر انرژی ایران می تواند اقتصاد دو کشور را مکمل یکدیگر 
سازد. اگرچه توسعه نیافتگی مناطق دو سوی مرز ایران و پاکستان و نبود زیرساخت های 
ارتباطی و اقتصادی عامل بازدارنده ای محسوب می شود، اما چون سیاست همسایگی 
ناظر بر جهت گیری های بلندمدت برای کاهش تهدیدات و افزایش منافع همسایگان 
است، با تلطیف راهبردهای امنیت محور و واگذاری اختیارات به نهادهای منطقه ای و 
تقویت ظرفیت های رویکرد پارادیپلماتیک، می توان اقتصادهای دو کشور را به هم پیوند 
زد ضمن اینکه تغییرات اخیر در معادلات قدرت در سطح جهانی و منطقه ای نیز سیاست 

همسایگی ایران در قبال پاکستان را تقویت می کند.
 کارشناس مسائل منطقه

عابد اکبری*

تجلیل از 2 دهه تلاش پیشکسوت ترین شهردار ایران؛

تقدیر تولیت آستان قدس 
رضوی و شهرداران کشور 

از شهردار قم

صفحه 2

شهرداران  مجمع  دیدار  حاشیه  در 
آستان  تولیت  مروی  آیت الله  با  کشور 
دکتر  تلاش  دهه   2 از  رضوی،  قدس 
پیش کسوت ترین  به عنوان  سقائیان نژاد 
شهردار کشور تجلیل شد. براساس این 
گزارش ، هم زمان با نشست هماهنگی 
دهه  ایام  بزرگداشت  ویژه برنامه های 
قدس  آستان  تولیت  حضور  با  کرامت 
رضوی و شهرداران کلان شهرهای کشور، 
از دکتر سقائیان نژاد شهردار قم به پاس 
بیش از 2 دهه تلاش در مسئولیت خطیر 
کلان شهرهای اصفهان و قم و حضور مؤثر 
تقدیر  کشور  شهری  مدیریت  عرصه  در 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

قم درسرانه تخت  بیمارستانی 
بین استان های آخر قرار دارد!

۴۰۰ میلیارد تومان طلب از سازمان های بیمه گر داریم 
۱۲ خودرو وارد ناوگان اورژانس می شود

صفحه 1

فاصله توسعه ای بین محلات قم کم می شود

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبرداد:

طلب ۶۹۶ میلیارد تومانی از کارفرمایان قمی
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: تا پایان سال گذشته بیش از ۶۹۶ میلیارد 
تومان از کارفرمایان قمی طلبکار هستیم و این میزان طلب از ۴۶ هزار و ۷۸۴ کارگاه 

در استان می باشد. 
سید علی موسوی مدنی در گفت وگویی افزود: هم اکنون به طور متوسط ماهانه ۵۰۰ 
میلیارد تومان توسط تامین اجتماعی استان در 2 بخش بیمه ای و درمان قم هزینه 

می شود.
تدابیر  با  بیمه ای،  منابع  وی اضافه کرد: علی رغم چالش های موجود در وصول 
اتخاذ شده در پرداخت تعهدات کوتاه مدت و بلندمدت تامین اجتماعی در قم تاخیر 

نداشته ایم که این مساله یک گام بزرگ در راستای ارائه خدمات به موقع است.
وی با اشاره به این که سازمان تامین اجتماعی یک سازمان درآمد هزینه است و 
بدون دریافت حتی یک ریال از سوی دولت اداره می شود، ادامه داد: وصولی به موقع، 
ضامن پرداخت به موقع تعهدات بیمه ای و درمانی و به خصوص پرداخت مستمری 
مدنی،  موسوی  گفته  به  است.  بازماندگان  و  کلی  کارافتادگان  از  بازنشستگان،  به 
خدمات رسانی به جامعه هدف سازمان تامین اجتماعی در قم از طریق چهار شعبه 
اصلی، 2 شعبه اقماری و پنج واحد کارگزاری انجام می شود. جمعیت تحت پوشش 
تامین اجتماعی قم افزون بر ۸۴۸ هزار نفر می رسد که از این تعداد، 2۶۱ هزار و ۱۹ نفر 

بیمه شده اصلی و ۶۴ هزار و 2۷2 نفر مستمری بگیر اصلی هستند.
 

معاون انتقال خون استان قم خبرداد:

افزایش ۱۱.۶ درصدی اهدای خون
 در فروردین  

معاون اداره کل انتقال خون استان قم گفت: تعداد افرادی که در فروردین ماه امسال 
دراین استان موفق به اهدای خون خود شده اند در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، 

۱۱.۶ درصد افزایش یافته است. 
علیرضا کبیری در گفت وگویی افزود: در فروردین ماه امسال چهار هزار و ۵۳۹ نفر برای 
اهدای خون به مراکز مربوطه مراجعه کردند که این عدد در سال گذشته چهار هزار و 
۱۰۸ نفر بود. وی اضافه کرد: از تعداد افراد مراجعه کننده در فروردین ماه امسال، سه 

هزار و ۸۳۷ نفر معادل ۸۴.۵ درصد موفق به اهدای خون شدند.
وی ادامه داد: سال گذشته سه هزار و ۳۹2 نفر معادل ۸2.۶ موفق به اهدای خون 
شده بودند. به گفته کبیری، فروردین ماه امسال 2 هزار و ۵۴۱ نفر معادل ۶۶.2 درصد 
و فروردین ماه پارسال 2 هزار و ۵۰ نفر معادل ۶۰.۴ از اهداکنندگان خون، اهداکننده 

مستمر خون بودند که ۶.2 رشد نشان می دهد.
وی خاطرنشان کرد: در سالجاری ۱۱۸ نفر از اهداکنندگان معادل سه درصد و 

پارسال ۹۵ نفر معادل 2.۸ درصد خانم بودند که افزایش ۰.2 درصدی داشته است.
به  پارسال چهار هزار و ۶۰2 واحد خونی  و  وی گفت: امسال چهار هزار و ۶۶۳ 

بیمارستان ها ارسال شده که رشد ۱.۳ درصدی داشته است.

مدیرکل راه آهن استان قم خبرداد:

راه اندازی چهارمین قطار مسافربری 
 ـمشهد  قم 

مدیرکل راه آهن استان قم با اشاره به راه اندازی چهارمین قطار مسافربری ۵ستاره 
قم- مشهد و بالعکس گفت: امروز شاهد راه اندازی قطار رویال هستیم که صفرتا صد آن 

تولید داخلی بوده و گامی در جهت رشد تولیدات داخلی محسوب می شود.
غلامحسین دباغ طی گفت و گویی پیش از ظهر روزسه شنبه در حاشیه این مراسم، 
با اشاره به سال جهش تولید با مشارکت مردم گفت: امروز شاهد راه اندازی قطار رویال 
هستیم که صفرتا صد آن بدست مهندسین توانمند کشورمان بوده و گامی در جهت 

رشد تولیدات داخلی محسوب می شود.
وی با اشاره ظرفیت قطار رویال افزود: این قطار ۴ تخته و ۵ستاره بوده که ظرفیت 

آن ۳2۰ نفر است.
 دباغ عنوان کرد:زمان حرکت قطار مذکور از قم ساعت ۱۵.۴۵ و از مشهد ساعت 

2۰.۴۵ دقیقه خواهد بود و حرکت آن به صورت یک روز در میان است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در سرانه تخت قم بین استان های آخر قرار 
دارد و تلاش داریم با جایگزینی تخت های قدیمی و ایجاد تخت های جدید کمبود 
را جبران کنیم؛ 2۵۰ تخت مادر و کودک در مجموعه بیمارستانی شهید بهشتی 
احداث خواهد شد.مهدی مصری روز سه شنبه به مناسبت هفته سلامت درگفت وگو 
با خبرنگاران، با اشاره به وضعیت پرداختی به پرسنل، پزشکان و پرستاران، افزود: 
دانشگاه علوم پزشکی مجموعه ورشکسته از نظر درآمدزایی نیست، ولی در مقایسه 
مطالبات با بدهی، 2۵۰ میلیارد تومان بدهی به پرسنل، پزشکان و پرستاران داریم و 

بیش از ۴۰۰ میلیارد تومان طلب از سازمان های بیمه گر داریم.
وی با بیان این که اگر سازمان های بیمه گر نصف بدهی را پرداخت نمایند، می توانیم 
مطالبات پرسنل را پرداخت نماییم، خاطرنشان کرد: از طریق وزارتخانه و سازمان های 

مختلف پیگیر دریافت بدهی هستیم تا رضایتمندی پرسنل حاصل شود.
وی تصریح کرد: مطالباتی که پرسنل بهداشت و درمان از دانشگاه علوم پزشکی 
دارند همان مطالبات دانشگاه از بیمه هاست و فقط سه تا چهار درصد درآمد این 

دانشگاه از بخش خصوصی حاصل می شود.
لزوم برنامه ریزی برای جذب نیروهای متخصص و ماندگاری آنها 

نیروهای متخصص و ماندگاری  برنامه ریزی برای جذب  لزوم  به  با اشاره  مصری 
پزشکان در قم، گفت: نیروی متخصص در استان کمبود داریم و قم در رشته هایی مثل 

رادیولوژیست و قلب در رتبه های آخر قرار دارد.
به گفته وی، از مهرماه سال گذشته رشته فوق تخصص گوارش در استان راه اندازی 
شده و تلاش داریم از مهرماه امسال سه پزشک فوق تخصص غدد اطفال و یک 

دندانپزشک اطفال در استان جذب نماییم.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: بین سه تا 2۷ رشته ظرف چند سال آینده 
در استان جذب خواهد شد و این مساله به ماندگاری پزشکان و توسعه علمی دانشگاه 
کمک می کند و باعث ارتقا سلامت استان، رضایتمندی بیماران و پایدارسازی هیات 

علمی خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: هم اینک ، ۳۰۰ نفر هیات علمی در استان داریم که با فراخوان 

جدید به ۳۳۰ نفر خواهد رسید و امیدواریم تا چند سال به ۴۰۰ نفر افزایش یابد.
وی افزود: همچنین یک هزار نیروی انسانی کمبود داریم که شامل ۴۰۰ پرستار، 
۴۹۰ نیروی حوزه سلامت خانواده، 2۰۹ کارشناس اورژانس و تعدادی نیز در حوزه 

بهداشت می شود.
12 خودرو وارد ناوگان اورژانس 11۵ می شود 

مصری در ادامه گفت: در سرانه تخت قم بین استان های آخر قرار دارد و تلاش داریم 
با جایگزینی تخت های قدیمی و ایجاد تخت های جدید کمبود را جبران کنیم؛ 2۵۰ 

تخت مادر و کودک در مجموعه بیمارستانی شهید بهشتی احداث خواهد شد.
وی با اشاره به این که به زودی ۱2 خودرو وارد ناوگان اورژانس ۱۱۵ می شود، اضافه 
کرد: ۳۵ هزار مترمربع فضای آموزشی کمبود داریم؛ از سوی دیگر نیاز است دانشکده 

توانبخشی و داروسازی در استان احداث شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان این که »سلامت خانواده و مردمی سازی« 
سلامت شعار محوری هفته سلامت در سال جاری است، گفت: بر همین اساس برای 
شاخص های بیماری های واگیردار و غیرواگیر نیاز است از محور سلامت خانواده وارد 

شویم.

مصری با بیان این که موضوع سلامت خانواده در دولت سیزدهم به طور ویژه مورد 
توجه قرار گرفت، اضافه کرد: سال گذشته مرحله اول طرح پزشک خانواده از شهرک 
پردیسان آغاز شد و امیدواریم بتوانیم تا اواسط تیرماه جمعیت بالای 2۰۰ هزار نفر را 

پوشش دهیم.
وی ادامه داد: به محض تجهیز پایگاه ها و جذب مراقبان سلامت، این طرح با جدیت 
پیگیری می شود و هدف از آن توجه ویژه به نگاه مشارکتی مردم و مردمی سازی 

سلامت است.
کمبود یک هزار تخت بیمارستانی در بخش دولتی 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم  نیز در این جلسه گفت: یک هزار و ۵2۰ 
تخت در بیمارستان های دولتی استان موجود است و بر اساس استانداردها، بیش از 

یک هزار تخت نسبت به جمعیت قم کمبود است تا به وضعیت ایده آل برسیم.
مجید محبی با بیان این که کمبود متخصص و پرستار همیشه در قم بوده، افزود: 

سرانه پرستار به تخت حدود ۱.۱ است و باید به ۱.۴ برسد.
وی با بیان این که در بخش پزشکان و متخصصان، کمبودهای متناوبی در تمام 
تخصص ها داریم، ادامه داد: بیش از 2۰۰ متخصص و بیش از ۳۰۰ پزشک عمومی 

نسبت به سرانه جمعیت قم کمبود داریم.
وی با اشاره به این که وزارتخانه به بهانه نزدیکی قم به پایتخت،  پزشک متخصص به 
این استان اختصاص نمی دهد، بیان کرد: سال گذشته ۱۹ پزشک متخصص خانم به 

قم اختصاص دادند که توانستیم فقط ۱۰ پزشک را جذب نماییم.
به گفته محبی، سال گذشته تعدادی از پزشکان زیرمیزی بگیر به دستگاه قضا 
معرفی شدند و ۶ نفر به دلیل خلأهای قانونی و نبود شکایت خصوصی در برخورد با 

این پدیده، تبرئه شدند.
وی افزود: در همین راستا، سال گذشته ۶ نفر از پزشکان متخصص از مجموعه 

دولتی اخراج شدند.
وی با اشاره به این که به دلیل بدهی ها، دانشگاه در خرید تجهیزات مشکل دارد، 
تصریح کرد: با تمام مشکلات و کمبودهای موجود،  خدماتی که ارائه می شود، واقعا 

چشمگیر است.
نظارت دقیق بر جمع آوری پسماندهای عفونی

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم نیز دراین جلسه با اشاره به نظارت دقیق 
به جمع آوری  اقدام  بر شرکت هایی که  بر جمع آوری پسماندهای عفونی،  گفت: 
پسماندهای عفونی می کنند، نظارت می کنیم و کلاس آموزشی نیز برگزار خواهیم 

کرد.
مجید اصغری افزود: از سوی دیگر افرادی که در این زمینه کار می کنند نیز مورد 

ارزیابی قرار می گیرند تا بیمار نباشند.
وی ادامه داد: همچنین، روش های شرکت های مسوول در جمع آوری پسماندهای 

عفونی نیز مورد بررسی قرار می گیرد تا باعث انتقال عفونت نشود.
وی بیان کرد: آموزش مداوم پزشکان نیز در برنامه قرار داریم تا این قشر با به روزترین 

اطلاعات پسماندهای عفونی عفونی آشنا  شوند.
به گفته اصغری، همشهریان می توانند برای دریافت نوبت پزشکان در کلینیک های 
ویژه دانشگاه علوم پزشکی قم، با شماره ۳۷۱۴۰ تماس بگیرند؛ تعرفه پزشکان در این 

کلینک ها ۱۳ هزار تومان می باشد.
انواع شیرخشک در تمام داروخانه های استان موجود است

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز گفت: از 2۰ مهرماه سال گذشته به 
دلیل تغییر سیاست های ارزی کشور در زمینه شیرخشک، طی یک ماه تمام انبارها و 
داروخانه های استان مورد رصد قرار گرفت که با افزایش بازرسی ها، انبارهایی که اقدام 

به احتکار شیرخشک کرده بودند شناسایی و به دادگاه معرفی شدند.
هدی ابوالحسنی با تاکید بر این که انواع شیرخشک در تمام داروخانه های استان 
موجود است، افزود: از نظر شیرخشک های روزانه و رژیمی، از قاچاق شیرخشک 

جلوگیری شد و یکسان سازی عادلانه صورت گرفت.
همچنین معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشکی گفت: اولویت اول 

حوزه توسعه دانشگاه، ارتقاء رضایتمدی کادر سلامت است.
مهدی پوررضا افزود: تلاش داریم امکانات دانشگاه را در راستای رضایتمندی پرسنل 

ارتقا دهیم که این امر موجبات رضایت بیماران را نیز به دنبال خواهد داشت.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

قم درسرانه تخت  بیمارستانی بین استان های آخر قرار دارد!
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ذاکر عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

تعطیلی شنبه به مطالبات مردمی
 نزدیک تر است

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: در جلسه اخیر کمیسیون به این نتیجه 
رسیدیم که تعطیلی روز شنبه به مطالبات مردمی و شرایط حفظ روابط اقتصادی 

خارجی نزدیک تر است البته استعلام هایی از مراجع عظام صورت گرفته است.
حجت الاسلام سیدسلمان ذاکر در گفت وگویی درخصوص طرح افزایش تعطیلات 
آخر هفته، گفت: هدف مهم از این طرح این بود که گامی در جهت تقویت نشاط 
اجتماعی و خانوادگی برداشته شود، نگاه این بود که با این تعطیلی افراد شاغل 
بتوانند زمان بیشتری در کنار خانواده سپری کنند و پدران و مادران شاغل سهم و نقش 

بیشتری در تربیت فرزندان داشته باشند.
وی افزود: این اقدام می تواند نقش مهم و بسزایی در تقویت نهاد خانواده و حضور 
پررنگ پدر و مادر در تربیت فرزندان داشته باشد و این امر قادر است از آسیب های 

اجتماعی فراوانی جلوگیری کند.
از بعد اقتصادی تعطیلی شنبه و جمعه می تواند گره گشا باشد

ذاکر تصریح کرد: نکته دیگر این است که ما باید در زمان تصمیم گیری مسائل 
مختلف و جنبه های متعدد موضوع را در نظر بگیریم یکی از موارد همین موضوع 
ارتباطات اقتصادی و تجاری با جهان است که ما باید به فکر تقویت و گسترش آن باشیم 
در حالیکه الان با این شرایط اگر پنجشنبه ها هم مانند جمعه تعطیل شود، ۴ روز ارتباط 

ما با دنیا قطع خواهد شد و این اصلا به نفع اقتصاد ما نیست.
وی افزود: با صحبت هایی که روز یکشنبه در کمیسیون اجتماعی داشتیم نتیجه این 
شد که بخش خصوصی و اتاق بازرگانی نظرشان این است که شنبه تعطیل باشد نه 
پنجشنبه؛ من فکر می کنم از بعد اقتصادی تعطیلی شنبه و جمعه می تواند گره گشا 
باشد که هم اقتصاد و هم نشاط مردم را تامین کند و هم تجار و بازرگانان بتوانند به راحتی 

فعالیت خود را با دنیا داشته باشند.
نتیجه استعلام از دفتر مراجع درباره تعطیلی آخر هفته

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تصریح کرد: در جلسه روز یکشنبه به این نتیجه 
رسیدیم که تعطیلی روز شنبه به مطالبات مردمی و شرایط حفظ روابط اقتصادی 
خارجی نزدیک تر است. البته استعلام هایی از مراجع عظام صورت گرفته که فکر 
می کنم نتیجه مثبت است و تعطیلی شنبه بلامانع است، اتاق بازرگانی هم از زبان آن ها 
استعلام هایی از دفتر رهبری دارند که ان شاءالله بتوانیم به جمع بندی برسیم و بتوانیم 

بهره وری را ارتقاء دهیم.
وی تاکید کرد: البته این قانون و تعطیلی ها استثنائاتی هم دارند و دستگاه های 
خدماتی از شمولیت این قانون مستثنی می شوند و ممکن است بانک ها هم یکی از 
این استثنائات باشند که البته باید ببینیم در صحن علنی یا در زمان تنظیم آیین نامه 

اجرایی توسط دولت چه اتفاقی رخ خواهد داد.
کارگر در تصمیمات اصل است، اول کارگر بعد کارمند

ذاکر در پاسخ به این سوال که آیا تعطیلات آخر هفته مشمول کارگران هم می شود، 
گفت: طبیعی است که کارگران باید در تصمیم گیری های اینگونه در اولویت باشند، 
کارگر در تصمیمات اصل است، اول کارگر بعد کارمند. وی افزود: این کارگر است که 
بیشترین آسیب را می بیند، خانواده اش متضرر می شوند، اضافات و کارانه و امتیازات 

دیگری که لازم است را هم ندارد؛ درنتیجه طبیعتا باید تعطیلی آن ها را درنظر بگیریم.
 

مصطفی میرسلیم: 

رئیسی در فرصت باقی مانده تدبیر مناسبی 
نیندیشد، همه ما ضرر می بینیم

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در خصوص ضرورت تغییر در تیم 
اقتصادی دولت گفت: به نظر من همیشه امکان بهبود وجود دارد. نیروهای با تجربه 
و فهمیده ای که قدرت برخورد با شرایط بحرانی را داشته باشند باید در این زمان به 
کار گرفته شوند. آقای رئیسی باید تدبیر مناسبی در این قضیه بیندیشند تا از فرصت 
باقی مانده بهترین استفاده شود؛ وگرنه مشکلاتی در جامعه پدید می آید که ضررش 

را همه ما خواهیم دید.
سیدمصطفی میرسلیم در پاسخ به این سوال که در روزهای گذشته خبرهایی مبنی 
بر تذکر رهبری به برخی مسئولان در حوزه گشت ارشاد از سوی عضو دفتر حفظ و 
نشر آثار رهبر انقلاب منتشر شد که با واکنش هایی همراه شد. تحلیل شما درباره این 
موضوع چیست، گفت:  ما با یک موضوع ساده یک بعدی مواجه نیستیم. بعضی ها فکر 
می کنند که وقتی رهبر انقلاب درباره مسأله حجاب تذکر دادند، یک موضوع ساده 
اولیه است. در حالی که نه، این یک موضوع پیچیده با طراحی دقیق برای اهداف بسیار 
مشخصی است که فقط به حجاب برنمی گردد، بلکه هدف  دشمن، فروپاشی فرهنگی، 
تهدید کیان خانواده در جمهوری اسلامی و تضعیف نسل آینده است. طراحی به این 
صورت انجام گرفت که ظرف ۱۰-2۰ سال آینده، تبدیل به کشوری شویم که نسل 

جوان آن رو به انقراض است و دیگر قدرتی ندارد تا بتواند از آرمان هایش دفاع کند.
این نمماینده مجلس یادآور شد: ما باید برای به جا گذاشتن راه حل های منطقی 
مناسب برای پیشرفت، قطعا جلوی کسانی که در کشور فساد آفریدند را بگیریم. قطعا 
جلوی فرآیندهای تخریبی و انحرافی را بگیریم تا بتوانیم کارهای مفید و مثبت را به ثمر 

برسانیم.
میرسلیم در پاسخ به این سوال که آیا شما نیاز به تغییر در کابینه اقتصادی دولت را 
احساس می کنید، گفت: به نظر من همیشه امکان بهبود وجود دارد. نیروهای با تجربه 
و فهمیده ای که قدرت برخورد با شرایط بحرانی را داشته باشند باید در این زمان به 
کار گرفته شوند. آقای رئیسی باید تدبیر مناسبی در این قضیه بیندیشند تا از فرصت 
باقی مانده بهترین استفاده شود؛ وگرنه مشکلاتی در جامعه پدید می آید که ضررش 

را همه ما خواهیم دید.
 

رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و پاکستان مطرح کرد:

خط لوله گاز ، مهم ترین طرح ایران و 
پاکستان در حوزه انرژی

رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و پاکستان در مجلس با اشاره به سفر رئیس 
جمهور به پاکستان به منظور پیگیری اجرای هرچه سریع تر خط لوله آی پی، گفت: از 
آنجا که پاکستان یکی از کشورهای بسیار مهم منطقه است، جمهوری اسلامی ایران 
روابط بسیار خوبی با این کشور دارد به همین دلیل طی چند سال گذشته از نظر روابط 

اقتصادی و تراز تجاری ما با این کشور افزایش داشته است.
احمد امیرآبادی فرآهانی افزود:موضوع انتقال گاز ازسوی وزرای نفت ایران و پاکستان 
با  قرارداد  تنظیم  حال  در  کرده؛  اعلام  پاکستانی  طرف  و  گرفته  قرار  بررسی  مورد 

شرکت های مختلف جهت تسریع برای اجرای خط لوله گاز صلح هستند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه در سفر رئیس جمهور،  احیای 
موضوع خط لوله صلح انتقال گاز به پاکستان مدنظر دولت می باشد، تصریح کرد: 
اگرچه طرح انتقال گاز ایران به پاکستان از حدود ۱۵ سال گذشته طراحی و اجرا شده و 
ایران به تعهدات خود در این زمینه عمل کرده و حتی لوله گاز را تا مرز پاکستان کشیده، 

اما این کشور هنوز تعهدات خود را انجام نداده است.
وی ادامه داد: در روز نخست سفر رئیس جمهور به پاکستان، موضوع انتقال گاز 
ازسوی وزرای نفت دو کشور مورد بررسی قرار گرفت و طرف پاکستانی اعلام کرد؛ برای 

تسریع در اجرای خط لوله صلح در حال تنظیم قرارداد با شرکت های مختلف هستند.
امیرآبادی فراهانی مهم ترین پروژه در حوزه انرژی بین دو کشور را، احداث خط لوله 
صادرات گاز از ایران به پاکستان دانست و گفت: به یقین اگر دولت پاکستان موضوع 
گاز طبیعی را از طریق ایران به کشورش برساند، رضایتمندی خوبی را در داخل و به 
نفع دولت این کشور شکل خواهد داد چراکه تامین گاز آن ها از طریق )ال.پی.جی( 
است و بسیار گران تمام می شود و این خط لوله صلح می تواند در اقتصاد، رشد صنعت 

و آسایش مردم پاکستان مفید باشد.
 

امیرعبداللهیان:
اتحادیه اروپا باید رژیم اسراییل را تحریم کند

وزیر امور خارجه گفت: اتحادیه اروپا باید مسوولانه عمل کرده و رژیم اسراییل را تحریم 
کند.

»حسین امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه کشورمان در واکنش به تصمیم اتحادیه 
اروپا برای وضع تحریم علیه ایران در حساب رسمی خود در برنامه ایکس نوشت: مایه 
تأسف است که اتحادیه اروپا در ایجاد محدودیت غیرقانونی بیشتر علیه ایران سریع 
تصمیم می گیرد، فقط به این دلیل که ایران از حقش برای دفاع از خود در برابر تجاوزات 

گستاخانه رژیم اسرائیل استفاده کرده است.

قدرت بازدارندگی ایران در اوج
چند  ارسال  در  صهیونیستی  رژیم  کودکانه  اقدام 
ریزپرنده به آسمان اصفهان و ادعای زدن پایگاه هشتم 
شکاری ارتش  مضحکه خاص و عام شده و موجی از 
لطیفه های تمسخرآمیز را در رسانه ها و در شبکه های 

اجتماعی در فضای مجازی به راه انداخته است.
هرچند همه این ریزپرنده ها با پدافند زمین به هوا 
سرنگون شده وهیچ کدام به هدف اصابت نکردند، با 
این حال، تحلیل هایی پیرامون این اقدام رژیم وجود 

دارد که باید مورد توجه قرار گیرد.
 واقعیت این است که پاسخ جمهوری اسلامی به اقدامات تروریستی رژیم اشغالگر، 
بویژه در سوریه و حمله به ساختمان کنسولگری ایران در دمشق، آنچنان قدرتمند و 
قاطع بود که ایران  به اعتراف همه تحلیلگران، چه دوست و چه دشمن، به عنوان 

بزرگترین قدرت منطقه ای در اوج بازدارندگی قرار دارد.
تحلیل زوایا و ابعاد مختلف این پاسخ که با استفاده از انبوهی از پهپادها و موشک 
ها صورت گرفت بحث مفصلی را می طلبد که در این وجیزه نمی گنجد. با این حال، 

لازم است به چند نکته در این زمینه اشاره شود:
ایران در این پاسخ با دست باز وارد بازی شد و استفاده از عنصر غافلگیری را کنار 
گذاشت و این، قبل از هر چیز، نشان قدرت و اعتماد به نفس کامل ایران بود. به 
آمریکا و همه کشورهای منطقه هشدار داد که وارد این بازی نشوند وگرنه با آنها به 
شدت برخورد می شود. لذا همه از انجام پاسخ ایران اطلاع داشتند و فقط نوع و 

حجم آن را نمی دانستند.
ارسال بیش از ۳۰۰ پهپاد و موشک از خاک ایران به سمت فلسطین اشغالی، با 
توجه با اینکه رسیدن این پهپادها به هدف زمان می برد، خود ویژگی خاصی بود که 
رژیم صهیونیستی فرصت داشت خود را برای مقابله با آن آماده کند. حدود دو ساعت 
قبل از آغاز حمله، بنیامین نتانیاهو را به پناهگاهی در عمق زمین بردند و همسرش را 
به نقطه نا معلومی منتقل کردند و نتانیاهو جلسه کابینه خود را برای اولین بار در عمق 
زیر زمین تشکیل داد. این می رساند که آنها واقعا تصورات نادرستی از اهداف حمله 
ایران داشتند. انبوه پهپادها و نوع موشک ها باعث شد که سیستمهای ضد موشک 
رژیم از گنبد آهنین گرفته تا فلاخن داود و ضد موشک اریحا  و ارو و دیگر سیستم ها 
عملا دچار ناتوانی شوند و برغم گرفتن تعدادی از پهپادها ، تعدادزیادی از موشک ها 

به هدف های تعیین شده اصابت و آنها را ویران کرد.
 هدف های مورد حمله نه شهرها و مراکز اقتصادی، بلکه یک پایگاه نظامی و آشیانه 
هواپیماهای اف ۳۵ در صحرای نقب و در نزدیکی شهر بئرالسبع  بود. زمانی که آنها 
متوجه این هدف ها شدند، جنگنده های فوق مدرن اف ۳۵ را شتابزده به خاک اردن 
منتقل کردند. یادآوری کنیم که وضع اردن در منطقه بسیار بحرانی و شکننده است 
چرا که رژیم پادشاهی، ارتش و دستگاه امنیتی عملا در خدمت اسرائیل هستند و 
این در حالی است که جامعه اردن اعم از ۶۰ در صد فلسطینی یا عشایر غیور شرق 
اردن به شدت مخالف این سیاست هستند و داخل اردن در حال جوشش و غلیان 

است.
حالا رژیم صهیونیستی با این حجم از ضربه ای که بدان  وارد شده، چگونه می تواند 
به ایران پاسخ دهد. آنها که قدرت بازدارندگی خود را بطور کامل از دست داده بودند، 
در آغاز بارجزخانی تاکید کردند که حتما پاسخ می دهند اما زمانی که نشستند و 
گزینه های مختلف را بررسی کردند مشخص شد که هیچ امکانی برای پاسخگوئی 

ندارند.
یکی از گزینه های آنها حمله به تاسیسات هسته ای ایران در بوشهر، نطنز و اصفهان 
بود که بطور حتم باید با کمک آمریکا و شاید برخی از کشور های منطقه صورت می 

گرفت که خود مشکلات قراوانی داشت.
با این حال زمانی که ایران تهدید کرد در صورت حمله به این تاسیسات ، در سیاست 
مسالمت آمیز هسته ای خود تجدید نظر خواهد کرد، آمریکا این گزینه را کاملا کنار 
گذاشت. اکنون، صرف نظر از خنده دار بودن ارسال ریز پرنده ها به آسمان اصفهان، 

لازم است تحقیقات دقیقی در این مورد صورت گیرد.
یک سوال مربوط به این است که این ریز پرنده ها از کجا و چگونه وارد ایران شده 
اند چرا که بعضی از تحلیلگران این احتمال را می دهند که آنها از داخل روانه شده 
اند. تحلیل دیگری می گوید هدف از ارسال این ریزپرنده ها مشغول کردن سیستم 
پدافند ایران بوده تا جنگنده های اف ۳۵ بتوانند از حریم هوائی عراق وارد ایران شوند 
و اهداف تعیین شده را مورد حمله قرار دهند. در هر صورت نباید از این احتمالات به 

سادگی گذشت و بطور حتم محافل نظامی و امنیتی روی این مسائل کار می کنند.
اکنون قدرت بازدارندگی جمهوری اسلامی در اوج است و نه فقط حریم ایران بلکه 
خاک سوریه و هر جا که مستشاران نظامی ایران حضور داشته باشند را پوشش می 
دهد. از دید دشمن، نقاط ضعف ما درجبهه  داخلی یعنی وجود نفوذی ها و موج 

نارضائی مردمی است که آن هم امید می رود مورد توجه تصمیمگیران قرار گیرد.
کارشناس مسائل خاورمیانه

تجلیل از 2 دهه تلاش پیشکسوت ترین شهردار ایران؛

تقدیر تولیت آستان قدس رضوی و 
شهرداران کشور از شهردار قم

در حاشیه دیدار مجمع شهرداران کشور با آیت الله مروی تولیت آستان قدس 
رضوی، از 2 دهه تلاش دکتر سقائیان نژاد به عنوان پیش کسوت ترین شهردار کشور 

تجلیل شد.
براساس این گزارش ، هم زمان با نشست هماهنگی ویژه برنامه های بزرگداشت ایام 
دهه کرامت با حضور تولیت آستان قدس رضوی و شهرداران کلان شهرهای کشور، 
از دکتر سقائیان نژاد شهردار قم به پاس بیش از 2 دهه تلاش در مسئولیت خطیر 
کلان شهرهای اصفهان و قم و حضور مؤثر در عرصه مدیریت شهری کشور تقدیر شد.
همچنین شهرداران 2۰ شهر بزرگ کشور، شامل: کلان شهرهای تهران، مشهد، 
زاهدان،  بندرعباس،  ارومیه،  یزد،  قزوین،  رشت،  اهواز،  کرج،  تبریز،  اصفهان، 
شهرکرد، بیرجند، بجنورد، ایلام، اردبیل، همدان، اراک و گرگان با اهداء لوح تقدیری 
به نمایندگی از مدیران شهری کل کشور تلاش های دکتر سقائیان نژاد در عرصه 
مدیریت شهری را ارج نهادند. سید مرتضی سقائیان نژاد پس از 2 دهه فعالیت های 
علمی و مسئولیت کلان در حوزه های اجرایی و دانشگاهی از خردادماه ۱۳۸2 تا 
خردادماه ۱۳۹۴ به عنوان شهردار اصفهان در این کلان شهر به خدمت پرداخت و 
از خرداد ۱۳۹۴ تاکنون نیز با انتخاب اعضای شورای اسلامی شهر قم مسئولیت 
پیشکسوت ترین شهردار  به عنوان  وی  دارد.  بر عهده  را  قم  شهرداری کلان شهر 
کلان شهرهای ایران با 2 دهه سابقه فعالیت در 2 کلان شهر مهم و اثرگذار کشور، با 
توجه به اشراف بر ابعاد مختلف فعالیت ها و ظرفیت های مجموعه مدیریت شهری 
و خلأهای قانونی برای فعالیت بیشتر و اثرگذارتر شهرداری ها، علاوه بر مورد وثوق 
قرارگرفتن توسط دولتمردان و مسئولان کشوری، همواره در تعاملات بخش های 
مختلف دولت و شهرداری های کشور نقشی فعال داشته و نظرات و آراء وی در مباحث 

مختلف شهری راهگشای مشکلات شهرداری های سراسر کشور بوده است.
نقش اثرگذار سیدمرتضی سقائیان نژاد در توسعه و پیشرفت شهرهای اصفهان و 
قم در طول مدت مسئولیت وی، این شهرها را به عنوان الگویی مناسب در مدیریت 
با استفاده از  شهری معرفی کرده است که سایر شهرها و کلان شهرهای کشور 
سیاست های کلان و تمهیدات اجرایی و مدیریتی این شهرها می توانند در توسعه و 

آبادانی شهرها از آن بهره مند شوند.

رئیس جمهور گفت: اگر رژیم صهیونیستی بار دیگر دست از پا خطا کرده و 
تعرضی به خاک مقدس ایران کند، وضعیت متفاوت خواهد بود و معلوم نیست 

دیگر چیزی از این رژیم باقی بماند.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در ادامه برنامه های دومین روز از سفر خود به 
پاکستان، ظهر روز سه شنبه با حضور در دانشگاه »جی سی یو« لاهور، در دیدار 
نخبگان علمی و فرهنگی ایالت پنجاب، ضمن ابراز خرسندی از حضور در شهر 
تاریخی، فرهنگی و زیبای لاهور، روابط دو کشور را فراتر از همسایگی، روابط 
دینی، فرهنگی، تمدنی و قلبی دانست که باعث پیوندی ناگسستنی بین دو 

ملت شده است.
رئیس جمهور دانش افزایی و تولید علم در مراکز علمی و دانشگاهی را برای 
کشور ها قدرت و ثروت آفرین و مایه اقتدار و افتخار ملت ها دانست و تصریح کرد: 
برخورداری از ایمان در کنار علم، شرط موفقیت و سعادت برای فرد و جامعه 

است؛ علم بدون ایمان و ایمان بدون دانش و علم ره به جایی نمی برد.
آیت الله رئیسی، اقبال لاهوری را نماد و نمود یک انسان عالم و باایمان 
معرفی و اظهار داشت: ایشان توانست علم، ایمان، روحیه استقلال طلبی، 
عدالت خواهی، حق دوستی، انسان خواهی و بسیاری صفات عالی دیگر را در 

وجود خود تجمیع کند.
رئیس جمهور با اشاره به دعوت رهبر معظم انقلاب اسلامی از دانشجویان، 
محققان و اساتید برای تولید علم، از انحصارگرایی علمی در مغرب زمین گفت: 
باور داریم فکر و اندیشه ملت های مشرق زمین به ویژه مردم عزیز پاکستان و ملت 
بزرگ ایران، این توانایی را دارد که در حوزه نوآوری های فنی و علمی برای دنیا 

حرف های نو داشته باشد.

ادعای  همواره  غربی ها  و  آمریکایی ها  اینکه  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
آزاداندیشی دارند، گفت:، اما آنچه در عمل می بینیم این است که تعداد زیادی 
دانشجو را فقط به خاطر حمایت از مردم مظلوم غزه از دانشگاه اخراج می کنند، 

این مسئله با کدام منطق سازگاری دارد و آیا نام آن آزادی اندیشه است!
ادعای  مانند  نیز  را  غربی ها  بشر  حقوق  از  دفاع  ادعای  رئیسی  الله  آیت 
حمایت از آزادی اندیشه آنها فاقد حقیقت دانست و افزود: حمایت آمریکا و 
غرب از کشته و مجروح شدن بیش از ۱۰۰ هزار فلسطینی در سرزمین غصب 
شده غزه، بیانگر این واقعیت است که امروز بزرگترین ناقضان حقوق انسان، 

آمریکایی ها و غربی ها هستند و ادعای دفاع از حقوق بشر آنها نیز پوچ است.
رئیس جمهور اظهار داشت: امام راحل از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی 
تاکید کردند که فلسطین مسئله اول جهان اسلام است و امروز مسئله آزادی 
قدس نه تنها مسئله اول جهان اسلام، بلکه مسئله اول جهان بشریت است و 
تردید نداریم که مقاومت ملت قهرمان فلسطین، غزه، فلسطین و قدس شریف 
را آزاد خواهد کرد. تردید نداریم نفرتی که امروز در جهان اسلام و بلکه جهان 
بشریت نسبت به صهیونیست ها و آمریکایی ها ایجاد شده، تبدیل به دست 
انتقام ملت ها و خاتمه رژیم صهیونیستی و نقطه پایان این رژیم کودک کش 
انقلاب  فرمایش رهبر معظم  این  به  اشاره  با  رئیسی  الله  آیت  خواهد شد. 
اسلامی که اگر دنیای استکبار در مقابل دین ما بایستد ما در مقابل تمام دنیای 
آنها می ایستیم، تصریح کرد: امروز ملت ایران در مقابل فساد، زیاده خواهی ها 
و ظلم رژیم صهیونیستی ایستاده و پس از این نیز خواهد ایستاد. هر دو ملت 
ایران و پاکستان مدافع ملت مظلوم فلسطین بوده و این دفاع را با افتخار ادامه 

خواهند داد.
رئیس جمهور با بیان اینکه ملت بزرگ ایران این بار رژیم صهیونیستی را برای 
جنایت و اقدام او در حمله به کنسولگری جمهوری اسلامی ایران که برخلاف 
همه قوانین بین المللی و کنوانسیون ها و منشور ملل متحد بود، تنبیه کرد، 
گفت: اگر رژیم صهیونیستی بار دیگر دست از پا خطا کرده و تعرضی به خاک 
مقدس ایران کند، وضعیت متفاوت خواهد بود و معلوم نیست دیگر چیزی از 

این رژیم باقی بماند.
آیت الله در پایان سخنان خود با بیان اینکه در این سفر تفاهمات خوبی به 
دست آمده است، خاطرنشان کرد: اراده سران دو کشور توسعه روابط در همه 
زمینه هاست و قطعا نتیجه اجرای این تفاهمات باعث ارتقای سطح همکاری ها 
خواهد شد؛ برخی کشور ها تلاش زیادی کردند تا به روابط دوستانه ایران و 
پاکستان خدشه وارد کنند، اما پیوند قلبی دو ملت هرگز از هم گسسته نخواهد 

شد.

رییس جمهوردر دیدار نخبگان علمی و فرهنگی ایالت پنجاب:

اسرائیل دست از پا خطا کند چیزی از او باقی نخواهد ماند

رژیم  اگر  گفت:  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
صهیونیستی از این به بعد اشتباه و خطایی کند، قطعاً 
عملیاتی به مراتب بزرگ تر، پیچیده تر و با سلاح های 

مخرب تر علیه آنان انجام می گیرد.
اسماعیل کوثری در جلسه علنی صبح روز )سه شنبه، 
نطق  در  اسلامی  شورای  مجلس  ماه(  اردیبهشت   ۴
صهیونیستی  رژیم  اقدام  گفت:  خود،  دستور  میان 
ایران در سوریه طبق قانون  در حمله به کنسولگری 
کنوانسیون سال ۱۹۶۱ سازمان ملل تجاوز به کشور 
مربوطه یعنی ایران عزیز بود، فلذا حق ایران اسلامی 

بود که اقدام متقابل کند.
وی ادامه داد: به لطف خداوند بزرگ در ساعات اولیه 
روز یکشنبه 2۶ فروردین ماه سال جاری با نام عملیات ما 
تحت عنوان وعده صادق و با رمز یا رسول الله انجام شد 
و خوشبختانه توانمندی بالای اعضای جبهه مقاومت 
هر روز بیشتر در عمل نشان داده می شود، به طوری 

که پنتاگون فرماندهی کامل را در جهت مقابله کردن و 
خنثی نمودن عملیات وعده صادق با به کارگیری تمام 
توان خود از جمله ۶ ناو ضدموشک در دریای سرخ و 
سیستم موشکی عربستان و امارات و حتی عربستان و 
ارتش آمریکا در منطقه غرب آسیا به کار گرفت تا مانع 
دستیابی ایران به اهداف خود شوند.  کوثری افزود: اینها 
که با رعب و وحشت گوش جهانیان را کر کرده بودند 
که فضای سرزمین اشغالی را با گنبد آهنین پوشش 
مطمئن داده اند و هیچ موشکی نمی تواند از این گنبد 
عبور کند، دیدیم و دیدند که نه تنها یکی دو موشک 
بلکه بنا بر اخبار رسیده ده ها موشک ایران اسلامی از 
این گنبد عبور کرد و به اهداف مورد نظر اصابت کرد. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: که در یکی دو سال گذشته یک روزنامه آمریکایی 
به نقل از اندیشکده آمریکن یوتد پرایز نوشته بود که 
بزرگترین مشکل آمریکا در ایران حضور یک ابرحریف 

به نام آیت الله خامنه ای است که نقشه راه را می شناسد 
و مردم به او اعتماد آمیخته با اعتقاد دارند. بله هدایت، 
رهبری و راهنمایی جبهه مقاومت با این انسان الهی 
ابرحریف  این  فدایی  ما  همه  که  است  مدبر  و  مدیر 
رژیم  کرد:  بیان  کوثری  هستیم.  فقیه  ولایت  نام  به 
صهیونیستی باید سر عقل بیاید و دچار اشتباه دیگری 
نشود. این رژیم باید از این جنایت ها، نسل کشی ها و 
تجاوزها دست بردارد و سرزمین فلسطین را به خود مردم 
فلسطین واگذار کند. اگر این رژیم از این به بعد اشتباه و 
خطایی کند، قطعاً عملیاتی به مراتب بزرگ تر، پیچیده تر 
و با سلاح های مخرب تر علیه آنان انجام می گیرد. عضو 
کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی در ادامه 
نیروهای در میدان  و  از فرمانده محترم فراجا  گفت: 
جهت مقابله با دختران و خانم های فریب خورده درباره 
موضوع حجاب و عفاف که در قالب طرح نور انجام 

وظیفه می کنند، تقدیر و تشکر می کنم.

کوثری در نطق میان دستور:
رژیم صهیونیستی سر عقل بیاید و دچار اشتباه دیگری نشود

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه وضعیت منطقه قبل و بعد از اقدام 
تلافی جویانه و تنبیهی ایران به مناطق حساس و پایگاه نظامی رژیم صهیونیستی 
تغییر کرده است، گفت: نیروهای مسلح، احتمالات و سناریوها را در سطح عملیاتی 

مورد مطالعه و بررسی دقیق قرار می دهند.
 سردار سرلشکر محمد باقری در آیین رونمایی از طرح جامع دانشگاه عالی دفاع 
ملی که با حضور مقامات لشکری و کشوری برگزار شد، با تاکید بر اینکه در شرایط 
حساس کنونی منطقه، دانشگاه عالی دفاع ملی باید شرایط آینده کشور و منطقه 
را مورد بررسی قرار دهد، گفت: وضعیت منطقه قبل و بعد از اقدام تلافی جویانه و 
تنبیهی جمهوری اسلامی ایران به مناطق حساس و پایگاه نظامی رژیم صهیونیستی 

تغییر کرده است.
سرلشکر باقری پیروزی های رزمندگان اسلام را در عملیات وعده صادق که پاسخ 
محکمی به جنایات اخیر رژیم صهیونیستی انجام گرفت تبریک گفت و تصریح 
کرد: این پاسخ با نشان دادن اراده ملی علیه رژیم رقم خورد و تاثیرات راهبردی را به 

حمدالله درسطح منطقه و جهان داشت.
وی افزود: نیروهای مسلح، احتمالات و سناریوها را در سطح عملیاتی مورد مطالعه 
و بررسی دقیق قرار می دهند و دانشگاه عالی دفاع ملی باید در سطح راهبردی این 

موضوعات را مورد توجه خود قرار دهد.
باقری با اشاره به اینکه دانشگاه عالی دفاع ملی به عنوان عالی ترین دانشگاه 
نیروهای مسلح که مسئولیت تربیت فرماندهان و مدیران عالی نیروهای مسلح 
و همچنین مدیران عالی کشوری را در مباحث راهبردی بر عهده دارد، در مسیر 
رشد و ارتقاء قرار گرفته  است، خاطر نشان کرد: دانشگاه عالی دفاع ملی در تربیت 
فرماندهان، مقامات و سایر نیروها و همچنین در نظریه پردازی و کرسی ها باید 
بالاترین سطح مورد نظر و توجه قرار دهد و باید دائماً در جهت کیفی سازی و عمق 

بیشتر مطالب و کارهای پژوهشی کار کنیم و به پیش برویم.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه طرح جامع دانشگاه دفاع ملی جزو 
اسناد اساسی و مادر برای دانشگاه محسوب می شود و عالی ترین طرحی است که 
در دانشگاه باید مورد اجرا قرار بگیرد، گفت: این طرح طی بیش از یک سال کار 
تهیه و محضر مقام معظم رهبری تقدیم شد و توسط ایشان مطالعه و مورد نقد قرار 
گرفت و اصلاحاتی در آن ابلاغ فرمودند و نهایتاً به تصویب معظم له رسید که امروز 
از این طرح رونمایی شد. سرلشکر باقری در پایان تصریح کرد: همه ما باید بر اجرای 
دقیق طرح جامع دانشگاه تلاش کنیم و قطعاً این طرح موجب ارتقاء هرچه بیشتر 

دانشگاه خواهد شد.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح :

همه سناریوها را در سطح عملیاتی دقیقا بررسی می کنیم

محمد علی مهتدی*

مدیر حوزه های علمیه کشور با گرامیداشت حرکت 
شجاعانه و مدبرانه سپاهیان اسلام در عملیات »وعده 
صادق« آن را بی نظیر و اخلاقی ترین اقدام نظامی تمام 

دوران تاریخ جهان توصیف کرد.
سوم  دوشنبه  شامگاه  اعرافی  علیرضا  الله  آیت 
گویی  خاطره  همایش  سومین  در  ماه  اردیبهشت 
کارمندان ایثارگر مرکز مدیریت حوزه های علمیه که در 
مدرسه امام کاظم )ع( قم برگزار شد، ضمن گرامیداشت 
حرکت شجاعانه و مدبرانه سپاهیان اسلام در عملیات 
»وعده صادق« این اقدام را عملیاتی بی نظیر و اخلاقی 
ترین اقدام نظام تمام دوران تاریخ نظامی جهان توصیف 

کرد.
مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه من کوچک ترین 
و کمترین سرباز این نظام و انقلاب در قبل از انقلاب و 
حتی دوران جنگ تحمیلی هستم و بر حسب وظیفه 
خدمتتان حضور پیدا کرده ام، به سیر تاریخی انقلاب 
اسلامی پرداخت و افزود: انقلاب اسلامی پدیده ای بی 
نظیر است که امام راحل بنیانگذار آن شد و در مسیر با 

شجاعت ایستادگی و رهبری کرد.
وی با بیان اینکه از سال ۴2 تا به امروز این درخت تناور 
انقلاب اسلامی مراحل و تطوری را طی کرده است، 
ابراز کرد: این تقسیمات رسالت حوزه و شما حوزویان 
را سنگین تر می کند. لذا در همین راستا باید بگویم، 
ریشه های انقلاب در صدر اسلام و عاشورا و عصر امام 
صادقین و عصر غیبت صغری و عصر علما است اما 
طلوع خورشید امام در قم یک مرحله نو و بی نظیر در 
تاریخ اسلام و حوزه های اسلام به شمار می اید هرچند 
تاریخ های بی نظیری همچون حرکت خواجه نصیرالدین 

انقلاب  تاریخ  اما  می باشیم  شاهد  را  مغول  عصر  در 
اسلامی  نهضت های  تواریخ  از  متمایز  کاملًا  اسلامی 

است.
عضو مجلس خبرگان رهبری با اشاره به اینکه امام 
راحل تطور عظیم تاریخی به شمار می آید، ادامه داد: 
شوری که امام )ه( در میان مردم افکند و شاگردانی که 
در مسیر ایشان تربیت شدند و ادبیات و گفتمان دو سال 
اول در سال ۴2 و ۴۳ یک دوره آغازین نهضت می باشد 
و در آن دوره افرادی که وارد میدان شدند بسیار ارزشمند 
هستند چرا که سینه تاریکی ها را شکافتند و پایه گذار 
نهضت اسلامی شدند و پس از آن چهارده سال دوران 
تبعید امام است که با زندان های طولانی و فشارهای 

غیرقابل وصف همراه شده است.
آیت الله اعرافی بیان کرد: اولین روزی که سال ۱۳۵۰ 
وارد فیضیه شدم شاهد برخورد نیروهای ساواک و پهلوی 
با حجره نشینان فیضیه بودم، طلاب جمع می شدند و 
شعار می دادند و هر هفته در فیضیه برخورد ساواک با 
طلاب جوان وجود داشت. سال ۵۴ سال بسیار مهمی 
بود که حرکت بزرگی در فیضیه رخ داد و به خیابان ها 

کشیده شد.
اینکه  بیان  با  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
علیه شاه  اعتراضات  و محور  کانون  عنوان  به  فیضیه 
دو سال کامل تعطیل شد، تصریح کرد: در شب عید 
فطر سال ۵۴ دستگیر ابتدا به اداره ساواک در خیابان 
ایستگاه فعلی بردند و سپس به شهربانی قم واقع در 
خیابان باجک بردند و مورد شکنجه و بازجویی قرار دادند 
که پس از چند روز با وساطت آیت الله حائری مرا آزاد 

کردند.

آیت الله اعرافی اظهار کرد: هر روز احتمال دستگیری 
و شکنجه بود ولی همه نسل جوان آن روز حوزه عشق 
به امام )ره( داشتند و عشق توصیف ناچیزی در مقابل 
عشق و جانفشانی نسبت به امام بود و عشق به آقا سید 
روح الله حاکم بر قلب ها بود و جانشان را برای آرمان های 

امام در کف دست گرفته بودند.
از  دیگری  بخش  در  رهبری  خبرگان  مجلس  عضو 
سخنان خود به جزوه جهاد اکبر امام خمینی )ره( اشاره 
کرد و گفت: جزوه جهاد اکبر امام )ره( برای دستگاه 
بود، عزاداری های عاشورای قم  شاهنشاهی سنگین 
در این مقطع بسیار فوق العاده، شورانگیز و اثرگذار بود 
و زمام کار از دست ساواک و شهربانی آن وقت خارج 
می شد و نوحه ها و عزاداری ها فوق العاده حماسی و 
جذاب بود و ای کاش از آن دوران فیلم هایی به یادگار 

مانده بود.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به جریان تبلیغ حوزه 
در عصر انقلاب تاکید کرد: جمع زیادی از طلاب در 
فرصت های تبلیغی اندیشه و افکار امام )ره( را در سراسر 
نقاط کشور انتشار می دادند و زمینه انقلاب و آگاهی و 
بصیرت را فراهم می کردند. در همین زمینه سخنرانی 
چهلم آقا مصطفی را بارها بشنوید جرقه انقلاب را در 
این سخنرانی ها می دانم که انسان ساز و اخلاقی است، 
همچنین سخنرانی امام )ه( در فیضیه که دنیا را تکان 

داد و همه چیز را زیر و رو کرد.
مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه امام خمینی )ره( 
کسی  داشت:  اظهار  می دانستند،  مردمی  را  انقلاب 
فکر نمی کرد انقلاب به ثمر برسد اما امام )ره( با پشتوانه 

مردمی و توکل بر خدا دستگاه ظلم را فرو ریخت.

آیت الله اعرافی:

»وعده صادق« اخلاقی ترین عملیات تاریخ نظامی جهان بود 
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سلامت

اثرات ساعات کاری طولانی بر سلامت 
دوران میانسالی

بررسی های متخصصان در آمریکا نشان می دهد برنامه های کاری نامعقول و 
مدیریت نشده در جوانی ممکن است احتمال ابتلا به افسردگی و بیماری مزمن را 

در سنین میانسالی افزایش دهد.
 )PLOS One( به گزارش ایسنا، بر اساس بررسی جدیدی که در پلاس وان
منتشر شده است، کار کردن شب دیروقت و برنامه های کاری نامعقول در جوانی 
ممکن است به افزایش خطر ابتلا به افسردگی و ضعف سلامت در دوره میانسالی 
منجر شود. »ون جویی هان«، استاد دانشگاه نیویورک و نویسنده این مطالعه، پس 
از سه دهه بررسی برنامه کاری و الگوی خواب ۷۰۰۰ آمریکایی، متوجه شد که 

فقط یک چهارم افراد شرکت کننده طی روز و در ساعات منظم کار می کردند.
از افراد شرکت کننده در مطالعه از سن 22 تا ۵۰ سالگی مصاحبه گرفته شد 
و سه چهارم جامعه نمونه پژوهش کارگران آمریکایی متولد دهه ۱۹۶۰ بودند. 
برخلاف کارگرانی که روزکار بودند، کارگرانی که وقتی جوان تر بودند شیفت کاری 
شب یا چرخشی داشتند در نهایت گزارش دادند با مشکل خواب دست وپنجه نرم 
می کردند و بیشتر احتمال داشت در سن ۵۰ سالگی دچار بیماری و افسردگی 
شوند. هان پس از دهه ها ساعات کاری طولانی و ذهنیت فرهنگ سخت کوشی، 
وقتی ۴۰ ساله بود پزشک به او گفت سن بیولوژیکی اش ۶۰ ساله است. این 
مسئله سبب شد تا تحقیق کند آیا ساعات کار طولانی می تواند اثر بلندمدت بر 

سلامت داشته باشد.
بیچاره  و  بیمار  را  ما  کار دارد  )NPR( گفت:  ان پی آر  به  هان در مصاحبه ای 
می کند. کار قرار است به ما امکان جمع آوری منابع بدهد. اما برای بسیاری از 
افراد، کارشان به آنها اجازه چنین کاری را نمی دهد. آنها در واقعا به مرور زمان 

رنجورتر و نزارتر می شوند.
هان ابراز امیدواری کرد مطالعه او منابعی فراهم کند تا به افراد کمک کند وقتی 
به  دلیل کار از لحاظ جسمی خسته و از لحاظ احساسی تحلیل رفته اند، زندگی 

شاد و سالمی داشته باشند.
هان متذکر شد: می توانیم بگوییم که آنها داوطلبانه می خواهند ساعات طولانی 
کار کنند، اما در واقعیت، مسئله ساعات طولانی کار کردن داوطلبانه نیست. آنها 
احساس می کنند که فرهنگ کار از آنها می خواهد که ساعات طولانی کار کنند، 

وگرنه ممکن است از زندگی و اجتماع جا بمانند.
یافته های مطالعات او نشان داد آن دسته از کارگران آمریکایی که استراحت 
مناسب را فدای کار کرده بودند از لحاظ آماری بیشتر احتمال داشت به افسردگی 

یا مشکلات سلامت دچار شوند.
او گفت: وقتی کار به یک عاملِ استرس زای روزمره تبدیل می شود، پیامدهایش 
برای سلامت از آن نوعی است که می توانید انتظار داشته باشید ۳۰ سال بعد 

ببینید.
به گزارش ایندیپندنت، این مطالعه ممکن است ارتباط شب کاری و شیفت های 
چرخشی با کم خوابی و ضعف سلامت را نشان دهد، اما نتوانسته است شواهد 
محکمی بیابد که یک عامل مستقیم دیگری است. با وجود این، مرکز کنترل و 
پیشگیری از بیماری ها در آمریکا متذکر شده است که خواب ناکافی می تواند به 
افزایش احتمال بیماری های مزمن از جمله دیابت، بیماری قلبی و چاقی منجر 

شود.

نفخ زیاد می کنید؟ به هیچ وجه لب به این غذاها نزنید!

 آشنایی با خواص شگفت انگیز بامیه

توصیه می شود که افرادی که زیاد نفخ می کنند از غذاهای با فودمپ بالا به میزان 
کمتری استفاده کنند و غذاهای دارای فودمپ کم را جزء اصلی برنامه ی غذایی خود 

قرار دهند.
توصیه می شود که افرادی که زیاد نفخ می کنند از غذاهای با فودمپ بالا به میزان 
کمتری استفاده کنند و غذاهای دارای فودمپ کم را جزء اصلی برنامه ی غذایی خود 

قرار دهند.
غذاهای نمکی مانند چیپس، نوشابه های گازدار مانند کولا و شیرین کننده های 
این حال، تعجب  با  از عوامل معمول نفخ هستند.  مصنوعی موجود در آدامس 
خواهید کرد اگر بدانید که حتی غذاهای مغذی مانند میوه ها و سبزیجات مانند گل 

کلم، سیر و پیاز می توانند باعث ایجاد گاز و نفخ در برخی افراد شوند.
 نفخ چیزی نیست جز گاز بیش از حد محبوس شده در دستگاه گوارش. نفخ شکم 
ممکن است برای هر فردی در هر سنی اتفاق بیفتد. عادت غذایی نادرست یکی از 

دلایل اصلی نفخ است.
 انواع خاصی از میوه ها و سبزیجات نیز می توانند باعث نفخ در برخی افراد شوند.

 اگر به طور منظم نفخ را تجربه می کنید، می تواند به برخی از اختلالات گوارشی 
یا بیماری های سوء جذب مربوط باشد. برای رد هرگونه بیماری جدی با پزشک خود 

مشورت کنید.
 نوشابه های گازدار

 برخی از مردم گزارش می دهند که نوشابه های گازدار باعث تسکین موقت نفخ 
و گاز آنها می شود، اما این نوشیدنی های گازدار بیشتر از تسکین به بدن آسیب می 

رسانند. 
این نوشیدنی ها دارای کربن دی اکسید هستند که در هنگام مصرف گاز بیشتری 

را به بدن القا می کند.
 برخی از شیرین کننده های مورد استفاده در این نوشیدنی ها ممکن است باعث 

نفخ و مشکلات گوارشی در افرادی شود که سیستم گوارشی حساسی دارند.
 غذاهای شور، تند و چرب 

غذای شور باعث احتباس آب می شود که منجر به برآمدگی نواحی اطراف معده 
می شود. غذاهای چرب و تند باعث تحریک در مسیر معده شده که منجر به نفخ 

نیز می شود.
 آدامس جویدن

 برخی از افراد پس از جویدن آدامس شیرین از گاز و نفخ شکایت دارند؛ این را می 

توان به این دلیل نسبت داد که در حین جویدن آدامس، ممکن است در این فرآیند 
مقداری هوا ببلعید که در معده گیر می کند و باعث نفخ می شود. علاوه بر این، وجود 
شیرین کننده های مصنوعی مانند سوربیتول در آدامس های شیرین شده نیز منجر 

به تولید گاز می شود. 
اکنون فهرستی از غذاهای خوب و سالم را بررسی کنید که می توانند باعث ایجاد 

گاز نیز شوند زیرا ممکن است برای دستگاه گوارش کار آسانی نباشد.
 با این حال، صرفاً به دلیل نفخ یا گاز معده از این غذاهای مغذی دوری نکنید. 

راه هایی برای کاهش یا حذف گاز این غذاها در صورت مصرف صحیح وجود دارد.
 حبوبات 

انواع عدس، دال، نخود، لوبیا حبوبات را تشکیل می دهند. حبوبات یکی از غنی 
ترین منابع پروتئین شناخته شده است، همچنین منبع غنی از مواد مغذی مانند 

ویتامین ها، آهن، کلسیم هستند.
با این حال، برخی از حبوبات برای گاز معده و نفخ مضر هستند. قند موجود در 
حبوبات به راحتی توسط بدن ما هضم نمی شود. این نوع قند فقط توسط باکتری 

های روده جذب می شود که در برخی افراد منجر به نفخ می شود.
توصیه نمی شود از مصرف حبوبات به طور کلی اجتناب کنید زیرا دارای بسیاری 
از مواد مغذی ضروری است. مطالعات نشان می دهد که ترکیب کردن حبوبات با 
غلات کامل مانند برنج نفخ را کاهش می دهد. ترکیب حبوبات یا عدس با سبزیجات، 

خواص نفاخ آن را نیز کاهش می دهد.
 شینی متخصص تغذیه پیشنهاد می کند که اگر حبوبات را به عنوان بخشی از وعده 
غذایی روزانه خود مصرف کنید، بدن شما نیز با آن سازگار شده و گاز زیادی تولید 

نمی کند.
 لبنیات

 محصولات لبنی نیز باعث ایجاد گاز بیش از حد و نفخ در برخی افراد می شوند. 
گفته می شود که حدود سه چهارم جمعیت جهان به لاکتوز حساسیت دارند. کسانی 
از شما که قادر به هضم قند موجود در لبنیات نیستند یا عدم تحمل لاکتوز دارند باید 

از محصولات لبنی دوری کنند.
 کلم و گل کلم

 سبزیجاتی مانند کلم، گل کلم و کلم بروکلی که به عنوان سبزیجات چلیپایی 
شناخته می شوند، منبع بسیار خوبی از فیبر و ویتامین هایی مانند C، E و K هستند. 
این سبزیجات همچنین به عنوان دوستدار قلب شناخته می شوند زیرا می توانند از 

ما در برابر بیماری های قلبی عروقی محافظت کنند.
با این حال، اگر بعد از خوردن یک بشقاب سبزیجات چلیپایی احساس ناراحتی 
کردید ، می توانید آن را به گردن سبزیجات چلیپایی بیندازید. این سبزیجات نفخ 

شدید ایجاد می کنند.
عاقلانه نیست که به طور کامل از این سبزیجات دوری کنید. این سبزیجات را به 
همراه مقداری غذای آسان هضم بخورید و نحوه واکنش بدنتان به آن را کنترل کنید.

میوه ها و خشکبار
یکی از بهترین غذاهای موجود، میوه های تازه سرشار از مواد مغذی است که برای 
سلامتی ما مفید است. همه ما می دانیم که میوه ها و میوه های خشک برای ما مفید 

هستند زیرا سرشار از مواد مغذی هستند.
با این حال، اگر از سوء جذب فروکتوز رنج می برید، جایی که بدن شما نمی تواند 

قند موجود در این میوه ها را هضم کند، ممکن است باعث ایجاد نفخ در شما شود.
میوه های سرشار از فروکتوز مانند سیب، گلابی، موز و میوه های خشک مانند 

کشمش، زردآلو، آلو، می توانند نفخ را در برخی افراد تشدید کنند.
اگر میوه های فیبری و میوه های خشک می خورید، به اندازه کافی آب بنوشید تا به 

کاهش خواص تولید گاز کمک کند.
سیر

سیر دارای خواص ضد باکتریایی است که برای سرماخوردگی مفید است. همچنین 
برای فشار خون مفید بوده و سطح کلسترول را بهبود می بخشد.

و  نفخ  از  به طور منظم  و  اگر سیستم گوارش شما حساس است  این حال،  با 
مشکلات گاز رنج می برید، سیر می تواند برای شما مضر باشد.

پلیمری از مولکول های فروکتوز به نام فروکتان وجود دارد که در سیر وجود دارد. 
کسانی که سیستم گوارشی حساسی دارند نمی توانند آن را هضم کنند.

سیر را همراه با سایر غذاهای گاز زا نخورید زیرا ممکن است منجر به نفخ بیشتر 
شود. برای کاهش نفخ، بلافاصله بعد از خوردن سیر خام آب گرم بنوشید.

 گندم و سایر غلات گلوتن دار
 گندم و سایر غلات مانند جو، چاودار بسیار مغذی هستند و دارای فیبر بالا و انباری 

از مواد مغذی، غلات دارای فیبر، مواد معدنی و ویتامین ها هستند.
 غلات همه کاره مانند گندم برای بهبود متابولیسم و کنترل چاقی مفید می باشد.

 دانه هایی مانند گندم ممکن است باعث نفخ شوند. با وجود فواید بسیاری که 
برای سلامتی دارد، گندم و غلات گلوتنوس ممکن است برای همه مناسب نباشند. 
کسانی که از یک اختلال خود ایمنی مانند بیماری سلیاک رنج می برند نمی توانند 
گلوتن و فیبرهای موجود در غلات کامل مانند گندم، جو و چاودار را هضم کنند. از 
هر ۱۰۰ نفر در سراسر جهان یک نفر از بیماری سلیاک رنج می برد. اگر از سندرم 
روده تحریک پذیر )IBS( رنج می برید، بهتر است از گندم و سایر غلات گلوتنوس 

نیز دوری کنید.
 برای بهره مندی از فواید غلات، مقدار زیادی آب بنوشید تا غذا بهتر هضم شود.

 پیاز
 پیاز برای پاکسازی بدن ما از سموم شناخته شده است و به مبارزه با بیماری ها 

کمک می کند.
 هضم پیاز برای بسیاری از افراد به راحتی انجام نمی شود. درست مانند مورد سیر، 
حتی پیاز نیز حاوی فروکتان هایی است که منجر به نفخ می شود. باکتری های 
موجود در روده ها فروکتان ها را تجزیه می کنند که می تواند معده شما را تحریک 

کند و باعث ایجاد گاز شود.
 اگر احساس می کنید پیاز خام باعث نفخ شما می شود از مصرف آن اجتناب 
کنید. اگر می خواهید از گاز و نفخ رنج نبرید، پیاز خود را درست بپزید. پروبیوتیک ها 

همچنین به هضم بهتر پیاز کمک می کنند.
 بنابراین، دفعه بعد که بعد از یک وعده غذایی سنگین احساس ناراحتی و نفخ 
کردید، از مصرف ناخوشایند معمولی مانند کولا و چیپس اجتناب کنید و سعی کنید 
غذاهای سالم اما گاز زا را با برخی از غذاهای آسان هضم ترکیب کنید. همچنین، به 
خاطر داشته باشید که این اجزای متنوع در غذا می توانند از فردی به فرد دیگر واکنش 
متفاوتی نشان دهند. برای داشتن یک تجربه غذایی آگاهانه، آنچه را که در دهان شما 

می رود، پیگیری کنید. درست بخور!

کارشناسان می گویند رژیم غذایی سالم پس از درمان سرطان سینه مهم 
است.

 یک مطالعه جدید بیان می کند که یک رژیم غذایی سالم می تواند خطر 
ابتلاء به بیماری قلبی را در افرادی که تحت درمان سرطان سینه قرار گرفته 

اند، کاهش دهد.
محققان داده های ۳۴۱۵ زن مبتلا به سرطان تهاجمی سینه را برای 
بررسی ارتباط بین کیفیت رژیم غذایی و حوادث قلبی عروقی بررسی کردند.
میانگین سنی شرکت کنندگان ۶۰ سال بود. زنان بین سال های 2۰۰۵ 
تا 2۰۱۳ مبتلا به سرطان تشخیص داده شدند و تا سال 2۰2۱ تحت نظر 

بودند.
دانشمندان از یک سیستم امتیازدهی بر اساس پنج شاخص کیفیت رژیم 

غذایی استفاده کردند:
.)DASH( رژیم غذایی برای توقف فشار خون بالا •

• دستورالعمل های تغذیه ای برای پیشگیری از سرطان از انجمن سرطان 
آمریکا

• شاخص رژیم غذایی مدیترانه ای
• شاخص غذایی گیاهی سالم

• شاخص تغذیه سالم 2۰2۰ از وزارت کشاورزی ایالات متحده
محققان گزارش دادند زنانی که رژیم غذایی آنها در زمان تشخیص سرطان 
سینه بیشتر مطابق رژیم غذایی DASH بود، خطر ابتلاء به بیماری قلبی در 

آنها به میزان قابل توجهی کمتر بود.
رژیم غذایی DASH بر مصرف میوه ها، سبزیجات، غلات کامل، پروتئین 
بدون چربی و لبنیات کم چرب تاکید دارد. این رژیم همچنین مصرف سدیم، 
گوشت قرمز، گوشت فرآوری شده و نوشیدنی های شیرین شده با شکر را 

محدود می کند.
به گفته محققان، »افزایش خطر ابتلاء به سرطان سینه حداقل تا حدی 

می تواند با تغییرات بالقوه رژیم غذایی بهبود یابد.«
محققان گزارش دادند که در مقایسه با زنانی که رژیم غذایی آنها کمترین 
 DASH داشت، زنانی که از رژیم غذایی DASH شباهت را به رژیم غذایی

پیروی می کردند، دارای شرایط زیر بودند:

• خطر نارسایی قلبی ۴۷ درصد کمتر
• 2۳ درصد کمتر خطر آریتمی قلبی
• خطر ایست قلبی 2۳ درصد کمتر

• 2۱ درصد کمتر خطر ابتلاء به بیماری دریچه ای قلب
• خطر ابتلاء به بیماری ترومبوآمبولیک وریدی 2۵ درصد کمتر

دانشمندان همچنین گزارش دادند که مصرف بیشتر لبنیات کم چرب 
خطر مرگ ناشی از بیماری های قلبی عروقی را کاهش می دهد.

محققان همچنین دریافتند نوع شیمی درمانی یک زن می تواند رابطه بین 
رژیم غذایی و بیماری قلبی عروقی را تغییر دهد.

محققان پی بردند؛

رژیم غذایی DASH در کاهش خطرات پس از درمان سرطان سینه موثر است

یک روانپزشک، نسبت به عارضه های سوءمصرف مخدرهای توهم زا هشدار داد.
جمال شمس استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با بیان اینکه برخی از مخدرها مثل تریاک، 
هروئین، گل، حشیش یا ماری جونا دسته ای خاص هستند، گفت: دسته ای دیگر از این مواد، توهم زاها 

هستند که شخص زمانی که این مواد را استفاده می کند دچار اختلالات حسی، شنوایی یا بینایی می شود.
وی با اشاره به اینکه دسته اصلی مواد توهم زاها LSD است، توضیح داد: LSD روانگردانی است که باعث 
توهم دیداری و شنیداری می شود این ماده وابستگی روانی شدید ایجاد کرده و اعتیاد آور است، زمانی که 
فرد این مخدر را مصرف می کند درک و شناختی که از واقعیت و محیط پیرامونی خود داشته، به کلی تغییر 
پیدا می کند، مسئله اینجاست که این حالات برای برخی خوشایند است، به شکلی که پاسخ شرطی از مغز 

می گیرند و به این مواد اعتیاد پیدا می کنند.
از  برخی  مثال  طور  به  کرد:  خاطرنشان  دارند،  مختلف  انواع  توهم زاها  اینکه  بیان  با  روانپزشک  این 
افراد از کتامین )Ketamine( استفاده می کنند، این ماده یک داروی تجویزی است که عمدتاً برای القا و 
حفظ بیهوشی استفاده می شود، این دارو بیهوشی تجربه ای را القا می کند که حالتی شبیه خلسه را در 

مصرف کننده ایجاد می کند.

وی درباره توهم زاهایی که پایه گیاهی دارند و مورد سوءمصرف قرار می گیرند نیز مواردی را مطرح کرد و 
گفت: در چند سال اخیر موادی با عنوان قارچ یا اصطلاحاً ماشروم مورد سو مصرف قرار می گیرد، این مواد 
در واقع گیاهانی هستند که پرورش داده می شود و پس از مصرف اثر توهم زایی داشته و اختلالات حسی 

ایجاد می کنند.
شمس نسبت به مصرف مواد مخدر خصوصاً توهم زاها هشدار دارد و افزود: توهم زاها همانند سایر مواد 
مخدری که مورد سوءمصرف قرار می گیرند بر عملکرد و سیستم روان اثر دائمی دارند، این مواد و یا داروهای 
توهم زا مثل سایر موادی که مورد سو مصرف قرار می گیرند بر سیستم روان اثر دارند و تغییرات پایداری در مغز 
ایجاد می کنند، این تغییرات باعث می شود که شخص مصرف را ادامه داده و این ادامه مصرف و اثرت مخرب 

و گاهی مادام العمر را با او به همراه خواهد داشت.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به نشانه های استفاده از توهم زاها در مصرف 
کنندگان این مواد اشاره کرد و گفت: از حرف ها، رفتارها و مسائلی که این افراد عنوان می کنند می توان 
متوجه شد که این فرد در عالم دیگری به سر می برد و سرخوش است یا با خودش صحبت می کند، یا اینکه 

چیزی را می بیند که دیگران نمی بینند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا سوءمصرف مواد مخدر و روان گردان ها بر روند طول عمر اثری دارند یا خیر، 
گفت: با توجه به تغییراتی که این مواد در بدن ایجاد می کنند اثرات سو بر بدن دارند، به طور مثال ریسک 
خطر تصادفات منجر به مرگ و میر و یا ایجاد عارضه همیشگی در مصرف کنندگان مواد مخدر به مراتب 

بیشتر است.
شمس به ارتباط بین استفاده از مواد مخدر با زوال عقل اشاره کرد و افزود: ساده ترین مثال در مصرف کنندگان 
این مواد این است که کسی که این مواد را مصرف می کند، بعد از مدتی تمام فکر و زندگی اش صرفاً مصرف 
مخدر است، این افراد به تغذیه، رفتارهای غلطی که منجر به کاهش طول عمر می شود توجهی ندارند بنابراین 

مشکلات قلبی، عروقی، ریوی و مغزی بیش از سایرین آنان را تهدید می کند.
وی ادامه داد: حتی اگر این مواد اثر مستقیم بر سلامت فرد نداشته باشند، به صورت غیرمستقیم اثرات 
مخرب بهداشتی بسیار زیادی را به دنبال خواهد داشت. شمس درباره روش های ترک مواد توهم زا توضیحاتی 
داد و گفت: استفاده از انواع روش های روان درمانی غیر دارویی در ترک توهم زاها موثرند ضمن اینکه اگر 

فردی بیماری همراه یا زمینه ای داشته باشد، دارو درمانی نیز مورد توجه است.
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ادامه داد: اثری که سو مصرف مواد بر بدن دارد به دو دسته 
تقسیم می شود، برخی از آثار محسوس و قابل مشاهده اند و برخی از مواد غیر قابل مشاهده اند و بر ارگان های 
داخلی بدن و سلول ها اثر دارند، به زبان ساده تر استفاده از هر ماده مخدری روند مرگ سلولی را تسریع 

می کند.

یک روانپزشک هشدار داد؛

مواد توهم زا چه عارضه هایی دارند
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معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

آمادگی کامل برای مقابله با سیلاب های 
فصلی درسطح راه ها

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از آمادگی کامل 
جهت مقابله با سیلابهای فصلی درسطح راههای استان خبرداد.

سید حسن خلیلی نیا افزود: درپی اعلام هواشناسی مبنی بر وقوع بارشهای چشمگیر 
باران، از ظهر روز گذشته ۶ اردیبهشت ماه ، ۱۰ اکیپ راهداری درقالب ۷۰ نفر عوامل 
اجرایی و ۵۰ دستگاه انواع ماشین آلات سنگین، نیمه سنگین و سواری، درظول راههای 

استان مستقر شدند.
خلیلی نیا افزود: نظر به کارشناسی های سنوات گذشته و احصا نقاط آسیب پذیر، 
درمواقع بارشهای سنگین باران، بیشترین ظرفیت عملیاتی راهداری، متمرکز بر این  نقاط 

جاده ای می شود.
وی با یادآوری آنکه بیشترین میزان بارشها درنقاطی از بخش سلفچگان بوقوع پیوسته، 
امروز ۷  بامداد  اولیه  ساعات  از  پاسی  تا  ماه  اردیبهشت  روزگذشته ۶  ظهر  از  گفت: 
اردیبهشت ماه، عوامل اجرایی اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای سلفچگان با حضور 
به موقع و استقرار درمحل مناسب از هر نوع انسداد و اختلال درسطح محورها جلوگیری 
به عمل آوردند. خلیلی نیا ادامه داد: حجم گسترده بارنهای فصلی، موجب سیلابی 
شدن محور دستجرد- تفرش شده بود که با تلاش بی وقفه عوامل اجرایی ضمن هدایت 

سیلابها به کانالهای تعبیه شده، از هرنوع انسداد و اختلال ترافیکی جلوگیری شد.
معاون راهداری اداره کل راهداری وحمل و نقل جاده ای استان قم درتوضیحی تکمیلی 
اظهار داشت: از آنجا که دربرخی مقاطع جاده ای احتمال رانش زمین وجود داشت، پس 

از هدایت سیلابها، نسبت به بارریزی و دپو مقادیر متنابهی بارو تثبیت بستر اقدام شد.
سید حسن خلیلی نیا تصریح کرد: همچنین در ۴ مقطع از محور دستجرد- تفرش، 
شاهد انباشت سنگ و لای ناشی از سیلابها بودیم که نسبت به پاکسازی، ترمیم، تثبیت و 

پایدار سازی مقاطع آسیب دیده اقدام گردید.
وی درپایان ضمن یادآوری مجدد آنکه تمامی عوامل اجرایی حوزه راهداری استان 
بود،  باش کامل خواهند  پاکسازی سطوح جاده ای درآماده  و  بارشها  تاپایان قطعی 
درخواست کرد: هموطنان گرامی قبل از اقدام به سفر ضمن تماس با سامانه تلفن گویای 
۱۴۱ مرکز مدیریت راهها، نسبت به دریافت اطلاعات جامع سفر) بویژه شرایط جوی 

حاکم بر راهها( اقدام نمایند.
 

پمعاون توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم خبرداد:

مرکز مشاوره بهزیستی با تعرفه دولتی 
در خدمت همشهریان 

معاون توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم گفت:مرکز مشاوره حضوری بهزیستی قم 
با کادری متخصص و تعرفه دولتی در خدمت عموم مردم شریف استان است.

دکتر حجه الله محمدزاده ضمن اعلام این خبر و با اشاره به اهمیت جایگاه مشاوره در 
زندگی امروزی اظهار داشت : در دنیای امروز جایگاه و اهمیت مشاوره به صورت حرفه ای 
یاورانه برای کمک به افرادی است که در رشد، سازگاری، تصمیم گیری، روابط خانوادگی، 
مهارت های اجتماعی وشیوه زندگی مشکلاتی  دارند و مشاوره به این افراد کمک می کند 
تا راه حل مناسبی برای مشکلات بیابند، با پیشرفت سریع تکنولوژی، انسانها در یک دوره 
پیچیده زندگی می کنند، یکی از خصایص اصلی در این دوره، تخصصی شدن مسائل و 
وابستگی افراد به یکدیگر جهت استفاده از تخصص آنها برای تداوم یک زندگی متعادل 

است.
وی افزود: همانطور که برای سلامت جسم باید به پزشک مراجعه کنیم سلامت روح و 
روان نیز نیازمند مراجعه به مشاور متخصص است ، لذا  لذت بردن از زندگی شخصی و 
رشد و تعالی شخصیت، شکوفا نمودن استعدادها و ارضای نیازها، اعم از نیازهای اولیه 
جسمانی، نیاز به امنیت و آرامش، نیاز به تعلق، نیاز به دوست داشتن و دوست داشته 
شدن، نیاز به احترام و نیاز به  شکوفایی در دنیای امروز فرایند ساده ای نیست، در تمام 
این مراحل به مشاور و مشاوره نیاز داریم. معاون توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم 
افزود : مراکز مشاوره حضوری دولتی با هدف پاسخ به نیازهای مشاوره ای و روان شناختی 
در زمینه های فردی، تربیتی ، اعتیاد، خانوادگی، زناشویی، گروهی و اجتماعی به منظور 
ارتقاء سلامت روان فرد که در نهایت با نقش پیشگیرانه خود ، منجر به ارتقاء سطح سلامت 
روان جامعه و کاهش اختلالات و آسیب های اجتماعی در جامعه می شوند که در استان 
قم هم جهت ارائه خدمات روانشناختی و مشاوره ای بصورت رایگان یا با تعرفه دولتی به 
متقاضیان مرکز مشاوره حضوری بهزیستی در خدمت عموم شهروندان خصوصا اقشار با 
توان مالی پایین می باشد. لازم به ذکر است همشهریان محترم برای استفاده از خدمات 
این مرکز می توانند با تماس با شماره تلفن ۳2۹۰۱2۱2 نسبت به اخذ نوبت مشاوره اقدام 

نمایند ، این مرکز در بلوار عطاران در خدمت همشهریان است .

عضو هیئت علمی اخلاق و تربیت پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی :

مشکلات حجاب و عفاف به ضعف 
در عرصه های تربیت باز می گردد

عضو هیئت علمی اخلاق و تربیت پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی با اشاره به اینکه 
هدایت نیازمند زمینه هایی است که بخش عمده آن در پژوهش محقق می شود، گفت: 

بخش بزرگی از مسئله حجاب و پوشش به ضعف ما در عرصه تربیت باز می گردد.
حجت الاسلام والمسلمین غنوی پیش از ظهرروز در آئین اختتامیه نخستین جشنواره 
پژوهش های تربیتی حوزه های علمیه خواهران سراسر کشور که در سالن همایش های 
موسسه معصومیه خواهران برگزار شد، اظهار کرد: در میدان عمل همواره فعالین تربیت 
بانوان بوده اند.وی با اشاره به اینکه هدایت نیازمند زمینه هایی است که بخش عمده آن در 
پژوهش محقق می شود، مطرح کرد: بخش بزرگی از مسئله حجاب و پوشش به ضعف ما 

در عرصه تربیت باز می گردد.
عضو هیئت علمی اخلاق و تربیت پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی با بیان اینکه 
پژوهش مبتنی بر کتاب و سنت در عرصه تربیت زیاد نیستند، عنوان کرد: محققین صبور 
باید در این زمینه فعال شده و کارهای پژوهشی موثری آماده کنند.وی با اشاره به اینکه 
این حضور باید مبتنی بر حوصله و همت باشد، خاطرنشان کرد: اگر این همت و حوصله 
وجود داشته باشد به لطف الهی، موانع می تواند انگیزه کار باشد.غنوی با بیان اینکه در 
این عرصه گره های بزرگی بر بدنه حرکت جمهوری اسلامی زده شده است، تصریح کرد: 
متاسفانه یکی از نقاط ضعف جدی در جامعه موضوع تربیت است.وی با اشاره به اینکه 
هنوز نتوانسته ایم چارچوب خوبی برای تربیت آماده کنیم، یادآور شد: در کار تحقیق و 
آموزش موضوع عقلانیت از اهمیت بسیاری برخوردار است.عضو هیئت علمی اخلاق 
و تربیت پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی با بیان اینکه باید دغدغه مند باشیم که یک 
محتوا و پژوهش گرهی از جامعه را حل کند، گفت: بسیاری از مشکلاتی که امروز در 
جامعه داریم به این دلیل است که پژوهش های انجام شده ناظر به حل مشکلات نبوده 
است. وی با اشاره به اینکه بحث هدفمندی در پژوهش و عقلانیت با یکدیگر ارتباط 
نزدیکی دارند، بیان کرد: درنظر نگرفتن این موضوع موجب شده است که بدون استفاده 
از روش های درست، محتواهای پژوهشی کارآمد نباشد.غنوی با بیان اینکه باید عقلانیت 
را به پژوهش ها بازگردانیم، اظهار کرد: یکی دیگر از ویژگی های پژوهش موفق، روزآمدی 

است که باید به آن توجه لازم و کافی بشود.
 

 کارشناس واکسیناسیون مرکز بهداشت قم مطرح کرد:

اجرای واکسیناسیون تکمیلی فلج اطفال 
کارشناس پیشگیری از بیماری های واگیردار و کارشناس واکسیناسیون مرکز بهداشت  
قم گفت: در راستای برنامه ریشه کنی فلج اطفال، طرح واکسیناسیون تکمیلی فلج 

اطفال ویژه کودکان زیر ۵ سال غیرایرانی در سطح استان قم در حال انجام است.
محمد امینی پور اظهار کرد: بیماری فلج اطفال یکی از بیماری های مسری عفونی در 
دوران کودکی است؛ امروزه با توجه به انجام فرآیند واکسیناسیون در سطح کشور در مرحله 

ریشه کنی فلج اطفال هستیم، لذا در کشور موردی از این بیماری دیده نمی شود.
وی ادامه داد: در راستای برنامه ریشه کنی فلج اطفال طرح واکسیناسیون تکمیلی فلج 
اطفال ویژه کودکان غیر ایرانی زیر ۵ سال در دو نوبت از 2 تا ۴ اردیبهشت ماه و مرحله دوم 
از ۳۰ اردیبهشت تا ۱ خرداد ماه اجرا می شود. امینی پور اضافه کرد: در سطح کلیه مراکز 
و پایگاه های سلامت و خانه های بهداشت بنرهای اطلاع رسانی نصب شده، و از طریق 
فضای مجازی اطلاع رسانی به جامعه هدف انجام می شود؛ همچنین مراقبین سلامت 
فعال در مراکز بهداشت با  گروه هدف تماس تلفنی خواهند داشت. کارشناس پیشگیری 
از بیماری های واگیردار با اشاره به لزوم اجرای سالانه طرح تکمیلی واکسیناسیون فلج 
اطفال، عنوان کرد: کلیه خانواده های غیر ایرانی دارای فرزند زیر ۵ سال می توانند با 
مراجعه به نزدیکترین پایگاه سلامت یا خانه بهداشت در سطح شهر و روستا به صورت 

رایگان کودک خود را در برابر این بیماری واکسینه کنند.  

سردار رادان:

 طرح نور را با قوت ادامه می دهیم
فرمانده کل انتظامی کشور سردار احمدرضا رادان می گوید که با حمایت های 
مجلس، دولت و قوه قضائیه و همراهی مردم اجرای طرح نور را با قوت، دقت و 

هوشمندی ادامه خواهیم داد.
سردار احمد رضا رادان در حاشیه جلسه با اعضای کمیسیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی که در محل ستاد کل انتظامی کشور برگزار شد، اظهار داشت: در 
ابتدا از همراهی مردم، دختران و بانوان عزیز ایران که در اجرای این طرح با پلیس 

همکاری و همراهی می کنند تشکر می کنم.
وی ادامه داد: تشکر بعدی را هم از همکارانی دارم که دغدغه مندانه در اجرای این 

طرح پای کار هستند و به صورت جهادی اجرای آن را دنبال می کنند.
 فرمانده کل انتظامی کشور افزود: با حمایت های مجلس، دولت و قوه قضائیه و 

همراهی مردم اجرای طرح نور را با قوت، دقت و هوشمندی ادامه خواهیم داد.
سردار رادان خاطر نشان کرد: اجرای این طرح همراهی همگان را در پی داشت و 
از مجلس و خاصه کمیسون فرهنگی که جزء اولین واحد ها و بخش هایی بود که در 

این موضوع پای کار بود تقدیر و تشکر می کنم.

رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس: 

طرح نور با موفقیت حرکت می کند
حجت الاسلام والمسلمین مرتضی آقاتهرانی در حاشیه جلسه کمیسیون فرهنگی 
مجلس با فرمانده کل انتظامی کشور که در محل ستاد فرماندهی انتظامی برگزار 
شد، اظهار داشت: امیدواریم طرح عفاف و حجاب که به شورای نگهبان ارسال شده 
هرچه زودتر تقویت و به یک قانون تبدیل شود و مردم ما قانونمند هستند و به قانون 

عمل می کنند.
رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی افزود: عفاف و حجاب جزو 
احکام الهی است و هر مسلمانی باید نسبت به این موضوع احترام قائل باشد و کشور 
ما اسلامی است و باید قوانین اسلامی نیز داشته باشد. اقدامات انجام شده نیز در 
مسیر درست و خوبی است.  حجت الاسلام والمسلمین آقاتهرانی با بیان این که 
خوشبختانه اقدامات فراجا با ملاحظاتی که مدنظر قرار می دهد برای اجرای قانون و 
عملیاتی شدن آن منجر به این می شود که جمعیت عفیف ما احساس بهتری داشته 
باشند. وی ادامه داد: بابت این اقدامات به فرمانده کل انتظامی و یکایک کارکنان این 
فرماندهی دست مریزاد می گویم. حجت الاسلام والمسلمین آقاتهرانی تاکید کرد: 
امیدواریم از ۳2 دستگاهی که در این موضوع وظیفه دارند همگی پای کار باشند 
و به وظایف خود عمل کنند و به احکام الهی التزام داشته باشند. رئیس کمیسیون 
فرهنگی مجلس در پایان گفت: همه چیز رو به پیشرفت است و امیدواریم مجلس 

انقلابی که تا کنون پای کار این موضوع بوده در آینده نیز پای کار باشد.

  رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا خبرداد:

انهدام ۱۶۸۰ باند توزیع مواد مخدر 
در سال گذشته

ضربه  تومانی  میلیارد  ضربه ۳۰۰  از  فراجا  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
بنیان های مالی قاچاقچیان مواد مخدر در سال گذشته خبر داد و گفت: با تلاش 

ماموران ۱۶۸۰ باند توزیع مواد مخدر متلاشی شد.
سردار ایرج کاکاوند در تشریح عملکرد و اقدامات مأموران مبارزه با مواد مخدر به 
اجرای طرح سراسری آرامش در شهر پرداخت و اظهار داشت: ما در نیمه دوم سال 
۱۴۰2 و در راستای تشدید برخوردها، اجرای طرح سراسری آرامش در شهر را به 
منظور جمع آوری هدفمند تر و تشدید دستگیری خرده فروشان متناسب با جغرافیا، 
جرم و نقاط آلوده به حضور معتادان متجاهر را دنبال کردیم.این مقام ارشد انتظامی 
تصریح کرد: اولین مرحله از اجرای طرح آرامش در شهر همزمان با هفته فراجا در 
سال گذشته آغاز شد و اجرای این طرح ماهانه به صورت مستمر در کشور دنبال شد 
و از همه قابلیت های انتظامی و اطلاعاتی استفاده شد تا با استمرار اجرای این طرح، 
رضایت مندی مردم را جلب کنیم و افزایش دهیم؛ در این راستا ۶ مرحله از طرح 

آرامش در شهر در کشور اجرا و عملیاتی شد.
سردار کاکاوند در تشریح توفیقات حاصل از اجرای طرح سراسری " آرامش در شهر 
" بیان کرد : با تلاش ها و مجاهدت های شبانه روزی پلیس توفیقات خوبی حاصل 
شده است؛ افزایش ۳۵ درصدی دستگیری خرده فروشان و افزایش ۱۰۰ درصدی 
جمع آوری معتادان متجاهر در سال ۱۴۰2)در مقایسه با مدت مشابه سال قبل( از 
جمله این توفیقات است؛ اما آنچه در این فرایند یک دستاورد مهم تلقی می شود " 
رضایت " مردمی است که با شاخص های گوناگون قابل سنجش و ارزیابی است.وی 
یادآور شد: پلیس وظیفه جمع آوری معتادان متجاهر را عهده دار است اما آنچه که 
ما به عنوان متولی امر در راستای پاسخگویی به دغدغه مردم و تحقق وعده فرمانده 
کل انتظامی باید دنبال کنیم، هم افزایی سایر دستگاه ها درباره هدفمند کردن جمع 
آوری معتادان و افزایش بازه زمانی نگهداری این معتادان به منظور تکمیل چرخه 
بهبود بود که این اتفاق صورت گرفت. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ادامه داد: 
جلسات متعددی را با دستگاه های متولی در این امر برگزار کردیم ؛ موضوعات و 
دغدغه ها مطرح شد و امروز شاهدیم که همه دستگاه های مسئول در این حوزه، پای 
کار هستند؛ جا دارد از این همکاری ها بویژه ستاد مبارزه با مواد مخدر نهاد ریاست 
جمهوری که بستر این هم افزایی و همکاری را ایجاد و تقویت کردند، تشکر کنم؛ 
انصافا پشتیبانی خوبی از سازمان های مسئول در مبارزه با مواد مخدر داشتند به 
طوری که دغدغه مردم در این حوزه کمتر شده است؛ مطابق رصد و ارزیابی های 
صورت گرفته به منظور بررسی اثربخشی اقدامات، باید گفت شاهد کاهش ۱۵ 
درصدی تماس های مردمی با ۱۱۰ در اعتراض به وجود معتادان متجاهر و جولان 
خرده فروشان مواد مخدر )کاهش تماس های مردمی با ۱۱۰ درباره جرایم مرتبط با 
مواد مخدر( در طول ۱2 ماه سال گذشته بودیم. وی ادامه داد: از طرفی، پیگیری 
برای ایجاد ظرفیت محل نگهداری معتادان متجاهر از سایر دستگاه ها منجر به 
افزایش بیش از 2۰ هزار نفر)ظرفیت( در سال ۱۴۰2 شده است، البته این ظرفیت 

ها در حال افزایش و طی روند تدریجی در تکمیل است.
تریاک صدرنشین کشفیات پلیس مبارزه با مواد مخدر

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا در بخش دیگری از سخنان، از کشف بیش 
از ۵۸۰ تن انواع مواد مخدر در طول سال ۱۴۰2 خبر داد و گفت: تریاک در صدر این 
کشفیات است؛ اما در این میان، شاهد افزایش 2۰ درصدی کشفیات مواد مخدر 
صنعتی از نوع شیشه هستیم ؛ از طرفی ۷۵ درصد کشفیات مواد مخدر پلیس در 
شرق و حاشیه شرق کشور صورت گرفته است. سردار کاکاوند خاطرنشان کرد: در 
سال گذشته ۱۶۸۰ باند توزیع مواد مخدر متلاشی شد که به نسبت سال قبلش 
افزایش ۱۳ درصدی ضربه به باندهای توزیع مواد مخدر را داشتیم؛ بالغ بر ۳۰۰ 

میلیارد تومان ضربه به بنیان های مالی این باندها وارد شده است.

 وزیرآموزش و پرورش :
برخی اختیارات را باید به مدارس تفویض کنیم

وزیر آموزش و پرورش گفت: هدف اصلی ما در آموزش و پرورش، تقویت جایگاه 
مدرسه است برای تقویت و ارتقا جایگاه آن باید برخی از محدودیت ها را برداشته و 

اختیاراتی را به این مدارس تفویض کنیم.
رضا مراد صحرایی وزیر آموزش و پرورش در جلسه شورای عالی آموزش و پرورش با 
تبریک هفته بزرگداشت مقام معلم گفت: معلم محور اصلی تحول و راه حل تمام مسائل 
آموزش و پرورش است. وی افزود: مدارس جایگاه تحقق عدالت آموزشی است و سهم 
دانش آموزان مناطق محروم برای ورود به مدارس خاص باید بیشتر شود. وزیر آموزش 
و پرورش با اشاره به اینکه امکانات مدارس باید بین همه دانش آموزان مناطق مختلف 
کشور تقسیم شود، اظهار داشت: رئیس جمهور محترم بر ارتقای کیفیت و تقویت 
مدارس دولتی تاکید دارد و باید تلاش کنیم کیفیت آموزشی و تربیتی مدارس دولتی 
را ارتقاء دهیم این امر با همکاری و همراهی معلمان میسر می شود. وی با اشاره به 
ضرورت تقویت مدارس دولتی ابراز داشت: تامین نیروی مورد نیاز مدارس دولتی، تهیه 
و تدوین برنامه عملیاتی برای تقویت و ارتقای مدارس دولتی، ارزیابی مستمر عملکرد 
مدارس دولتی، طراحی استانداردهای تقویت مدارس دولتی و تدریس معلمان خاص 

در این مدارس از جمله مواردی است که باید مورد توجه جدی قرار گیرد.

مناطق  از  یکی  در  پایگاهی  قم  کاغذی«  »کلبه 
محروم قم بوده که این روزها در حال ارائه خدمات 
فرهنگی، کتاب و حتی تسهیل در خدمات رسانی 

شهری است.
ترویج و توسعه کتابخوانی کار ساده ای نیست. اگر 
این موضوع را بخواهیم در مناطق محروم پیگیری 
اگرچه  شد.  خواهد  سخت  دوچندان  کار  کنیم، 
نهادهای فرهنگی متولیان اصلی موضوع ترویج و 
توسعه فرهنگ کتاب و کتابخوانی اند و سهم قابل 
بهانه  این  به  اما  بازمی گردد  آن ها  به  توجهی ای 
متولیان  به عهده  به طور کلی  را  نمی توان مسئله 

فرهنگی گذاشت و دست روی دست گذاشت.
و فرهنگی، سازمان های مردم  ادبی  انجمن های 
ترویج  به  علاقه مندان  و  نویسنده ها  فعالیت  نهاد، 
فرهنگ کتابخوانی گرچه دایره امکانات کمتری دارند 
به سادگی  و  تاثیرگذاری عمیقی برخوردارند  از  اما 

نمی توان از فعالیت آنها چشم فرو گذاشت.
زهرا عبدی نویسنده کودک و نوجوان که بیش از 
۸۰ جلد کتاب در کارنامه خود دارد و مروج کتاب 
و کتابخوانی است، ۸ سال تمام با مرارت و سختی 
در یکی از مناطق محروم قم کلبه ای را به نام »کلبه 
کاغذی« بنا نهاده است که در همین رابطه با او به 

گفت وگو نشستیم.
- ایده و اجرای طرح کلبه کاغذی از کجا شروع 

شد؟
سال ۱۳۹۵ یکی از ناشران قم، من را به موسسه 
سردبیر  می خواستند  کرد.  معرفی  ایتام  خیریه 
مجله ای شوم که تمام کارهای تولید محتوای آن را 
کارگاه های  راستا  همین  در  می دهند.  انجام  ایتام 
و  برگزار شد  روستا جمکران  در  رایگان  ما  آموزشی 
به این ترتیب با بچه های روستا، به خصوص ایتام، 

مرتبط شدم.
- هدفتان از ایجاد کلبه چه بود؟

دلم  داد.  تغییر  را  من  زندگی  کتاب،  و  ادبیات 
می خواهد به هر روشی درباره معجزه های کتاب، به 
دیگران بگویم. کلبه یک پیام مهم در دل خود دارد: 

کتاب، زندگی ات را متحول می کند.
- امید داشتید که این کار ثمر دهد؟

یقین داشتم خواندن یک داستان خوب، اهدای 
خواهد  موثر  کودکان  زندگی  در  خوب،  کتاب  یک 
بود اما هرگز فکر نمی کردم روزی آن طرح کوچکم، 

این قدر گسترده شود.
داشته  هم  ثمری  بگویید؟  کلبه  ثمرات  از   -

است؟
با کمک دوستان هنرمندم کلبه کوچک ما، تبدیل 
به پایگاهی شد که انواع خدمات شهری، اجتماعی، 
آموزشی و فرهنگی را به مردم منطقه ارائه می دهد. 
کسانی که ۸ سال پیش این منطقه را دیدند، این 
روزها وقتی وارد محله می شوند با تعجب به تغییرات 
و  می کنند  نگاه  کودکان  رفتار  و  کوچه ها  ظاهری 
باورپذیر  برای شان  تغییر  همه  این  دارند  اعتراف 

نیست.
- چرا این منطقه از قم را که از مناطق محروم 
انتخاب  کاغذی تان  کلبه  برای  را  است  شهر 

کردید؟
هر بار وارد محله می شوم بچه ها با شوق می آیند 
کنارم، مرا بغل می کنند، مرا می بوسند. والدین شان 
همراهی مان  و  همکاری  و  می کنند  تشکر  من  از 
می دانم.  خداوند  لطف  را  این ها  من  می کنند، 
البته هستند افرادی که گاهی به شدت ما را اذیت 
می کردند اما بالاخره توانستیم برشرایط مسلط شویم.
- با توجه به وضعیت اقتصادی این روزها، هزینه 

کلبه چگونه تامین شد؟
کتاب  نویسنده  نبودیم. من  پولدار  وقت  ما هیچ 
هستم. از سال ۱۳۸۶ با صدا و سیما و مطبوعات 
کودک و نوجوان همکاری داشتم. سردبیر و مدیر 
تولید کتاب هم بوده ام. قبل کرونا درآمد خوبی داشتم 

و راحت هزینه می کردم.
- کتاب ها چطور تامین شد. از کجا و چند کتاب 

شروع کردید؟
اوایل کتاب های خودم و بچه هایم را آوردم کتابخانه. 
بار بُن کتاب به ما هدیه می دادند و برای کلبه  هر 
کتاب می خریدیم. بعد از مدتی، عکس های کلبه را 
در اینترنت منتشر کردم. با تعجب دیدم از شهرهای 
مختلف ایران، نویسندگان و هنرمندان کتاب های 

زیادی را برای ما فرستادند.
- مخاطب شما چه افرادی هستند؟

اوایل می خواستم با کودکان و نوجوانان کار کنیم 
اما هر بار برنامه داریم اعضا، دست افراد خردسال 
خانواده شان را می گیرند و با هم تشریف می آورند. 
در  مشاوره  گرفتن  برای  هم  بزرگسالان  طرفی،  از 
زمینه های خانوادگی و آسیب های اجتماعی مرتب به 

ما مراجعه می کنند.
- از بازخوردها بگویید. بازخورد اهالی منطقه 

چطور بود؟
من یک خانم هستم. اوایل، همین که مزاحمتی 
برایم نداشتند به نظرم کافی بود اما به مرور، وقتی با 
کمک دوستان هنرمندمان بعد از 2۰ سال خدمات 
شهری، آسفالت، تیربرق، گازشهری و… برای منطقه 
وقتی  کردند.  سپاسگذاری  بسیار  مردم  آوردیم، 

تغییرات اخلاق و رفتار بچه هاشان را می بینند خیلی 
تشکر می کنند.

حمایت  چطور؟  قم  فرهنگی  مسئولین   -
می کنند؟

همکاری ها  عدم  و  مشکلات  خاطر  به  من  خب 
خسته می شوم. گاهی به شدت عصبی می شوم، 
گاهی زبانم تند می شود و رفتارهایی نشان می دهم 
اما آنها صبورانه تحمل می کردند. اگر کاری انجام 
احترام شان،  و  خلق  حسن  همین  نمی دادند، 
باعث قوت قلب ما بود.سربسته بگویم مشکلات و 

دردسرهایی کمی نداشتیم.
با هم گفت وگو می کنیم مهم ترین  - الان که 

چالش کلبه چیست؟
شد.  سخت  شدت  به  اقتصادی  شرایط  بودجه. 
انگاری  به خاطر سهل  از ساختمان  قسمت هایی 
سیستم  است.  شده  خراب  و  داده  نم  همسایه 
برق کشی، لوله ها، نیاز به تعمیر دارند و… هزینه ایاب 

و ذهاب من و دوستان...
می ماند؟  سرپا  کی  تا  کلبه  می کنید  فکر   -
امیدی هست همچنان کودکان و نوجوانان در 

آینده به کلبه خودشان مراجعه کنند؟
من به پایان راه، دگر نیندیشم… که همین دوست 

داشتن، زیباست.
- اگر بخواهید از کلبه و ساکنینش بگویید چه 

حرف هایی در ذهنتان شکل می گیرد؟
بچه  ما،  برای  اینجا  که  اتفاقی  کار خداست. هر 
ها، مردم، هنرمندان رخ می دهد نشانه ای از لطف 
خداست. دراین ۸ سال، ماجراهای عجیبی در اینجا 
رخ داده است. برخی از خاطرات را در قالب کتاب، 
دلیل  به  بارها  است.  انتشار  دست  در  و  نوشته ام 
مشکلات خواستم دست از کار بکشم اما همراهی 
و دلگرمی هنرمندان عزیز، برای ادامه کار تشویقمان 

کرد.
- بازخورد خود بچه ها چگونه است؟

عالی! شوقی که در نگاه و صدای بچه ها است به ما 
انگیزه می دهد.

انگ اجتماعی هرگونه نگرش منفی، پیش داوری و تعصب یا باورهای غلط مرتبط 
با ویژگی ها یا شرایط خاص افراد جامعه مثل ویژگی ظاهری، محل سکونت و بیماری 

روانی و جسمی در جامعه را شامل می شود.
در سالهای دور، روی پوست بدن برده های سیاه پوست و مجرمان داغ گذاشته 
می شد تا نسبت به سایر افراد متمایز باشند و این نشانه گذاری در لغت لاتین "انگ 
و  پیش داوری  منفی،  نگرش  اجتماعی هرگونه  انگ  می شود!  گفته   ")Stigma(
تعصب یا باورهای غلط مرتبط با ویژگی ها یا شرایط خاص افراد جامعه مثل ویژگی 
ظاهری، محل سکونت و بیماری روانی و جسمی در جامعه را شامل میشود! به طور 
کلی این نگرش ها، رفتار افراد جامعه را با فردی که گرفتار نوعی انگ اجتماعی است 

تعیین می کند.
از اینکه بگم بیماری روانی دارم، می ترسم

در این بین از برچسب گذاری ها، بیش از نیمی از افراد مبتلا به بیماری روانی برای 
اختلالات خود کمکی دریافت نمی کنند. آنها اغلب از رفتار و برخورد متفاوت دیگران 
و یا از این که شغل شان را از دست بدهند می ترسند! برای همین از درمان خودداری 
می کنند یا آن را به تعویق می اندازند. این به این دلیل است که انگ، تعصب و تبعیض 
علیه افراد مبتلا به بیماری روانی همچنان یک مشکل است. مهم نیست که چقدر 

آشکار و یا پنهان باشد و یا در چه ابعادی باشد این می تواند آسیب زا باشد!
حقایقی در مورد انگ، تعصب و تبعیض

انگ اغلب ناشی از عدم درک یا ترس است. بازنمایی نادرست یا گمراه کننده 
رسانه ای از بیماری روانی در هر دوی این عوامل نقش دارد. بررسی مطالعات در 
مورد انگ نشان می دهد که اگرچه عموم ممکن است ماهیت پزشکی یا ژنتیکی 
یک اختلال سلامت روان و نیاز به درمان را بپذیرند، اما بسیاری از مردم هنوز دیدگاه 

منفی نسبت به مبتلایان به بیماری روانی دارند.
انگ عمومی شامل نگرش های منفی یا تبعیض آمیز است که دیگران ممکن است 
در مورد بیماری روانی داشته باشند. انگ ساختاری بیشتر سیستمی است و شامل 
سیاست های دولت و سازمان های خصوصی است که عمدا یا ناخواسته فرصت ها را 
برای افراد مبتلا به بیماری روانی محدود می کند. به عنوان مثال می توان به بودجه 
کمتر برای تحقیقات بیماری روانی یا خدمات بهداشت روان کمتر نسبت به سایر 
مراقبت های بهداشتی اشاره کرد.انگ نه تنها مستقیماً بر افراد مبتلا به بیماری 
روانی تأثیر می گذارد، بلکه بر نزدیکان از جمله اعضای خانواده ای که از آنها حمایت 

می کنند، هم اثرگذار است.
انگ، اختلاف اجتماعی می سازد!

کلیشه ها و پیش داوری ها در بسیاری از نقاط باعث شدند افراد مبتلا به بیماری 
نالایق و  روانی، خطرناک، بی کفایت، مقصر اختلال خود، غیرقابل پیش بینی، 
خودسرزنشگر  محسوب شوند. علاوه بر آن با تبعیض، کارفرمایان ممکن است آنها را 
استخدام نکنند، صاحبخانه ها ممکن است به آنها اجاره ندهند و سیستم مراقبتهای 
بهداشتی ممکن است استاندارد کمتری از مراقبت ارائه دهد.انگ بیماری روانی 
جهانی است. گزارشی در سال 2۰۱۶ در مورد انگ ننگ به این نتیجه رسید که "هیچ 
کشور، جامعه یا فرهنگی وجود ندارد که افراد مبتلا به بیماری روانی ارزش اجتماعی 

مشابهی با افراد بدون بیماری روانی داشته باشند."
تاثیرات مخرب انگ اجتماعی بر مردم

انگ و تبعیض علائم و احتمال درمان را بدتر می کند؛ کاهش امید، عزت نفس 
پایین تر، افزایش علائم روانپزشکی، مشکلات در روابط اجتماعی، کاهش احتمال 
ماندن در درمان و مشکلات بیشتر در کار  از جمله این علائم است.  بی میلی به 
دنبال کمک یا درمان و کاهش احتمال ماندن در درمان، ایزوله سازی اجتماعی، 
عدم درک خانواده، دوستان، همکاران یا دیگران، فرصت های کمتر برای کار، مدرسه 

یا فعالیت های اجتماعی یا مشکل در یافتن مسکن و قلدری، خشونت فیزیکی یا 
آزار و اذیت، این باور که هرگز در چالش های خاص موفق نخواهید شد یا نمی توانید 

وضعیت خود را بهبود بخشید از دیگر اثرات مضر انگ در اجتماع است.
انگ می تواند بر خانواده و دوستان تأثیر بگذارد

اعضای خانواده و دوستان که اغلب کمک و حمایت اساسی برای افراد مبتلا به 
بیماری روانی ارائه می کنند، می توانند انگ را تجربه کنند. آنها ممکن است ننگ را 
درونی کنند و خود را سرزنش کنند، یا ممکن است ترس داشته باشند که مردم آنها را 
به خاطر ایجاد بیماری یکی از عزیزانشان سرزنش کنند یا خانواده را از نظر اجتماعی 
طرد کنند. این انگ می تواند باعث کاهش حمایت عاطفی، انزوای اجتماعی و بی 

میلی به مراقبت از خویشاوندان شود.
انگ در محل کار

کارمندان با استرس های شغلی-زندگی، مسائل خانوادگی، نگرانی های مالی، 
مشکلات روابط یا نگرانی های قانونی، مقابله می کنند. یک نظرسنجی ملی در سال 
2۰22 از انجمن روانپزشکی آمریکا )APA( نشان داد که انگ سلامت روان هنوز یک 
چالش بزرگ در محل کار است. حدود نیمی )۴۸درصد( از کارگران می گویند که می 
توانند صریح و صادقانه در مورد سلامت روان با سرپرست خود صحبت کنند که این 

نسبت از ۵۶درصد در سال 2۰2۱ و ۶2درصد در سال 2۰2۰ کاهش یافته است.
راه های کاهش انگ

به گزارش وب گاه تبیان، شناخت یا تماس با فرد مبتلا به بیماری روانی یکی از 
بهترین راه ها برای کاهش انگ است. افرادی که صحبت می کنند و داستان های شان 
را  کسی  وقتی  باشند.  داشته  مثبتی  تأثیر  می توانند  گذارند  می  اشتراک  به  را 
می شناسیم که بیماری روانی دارد، کمتر ترسناک و واقعی تر و قابل ملموس می شود. 
بر اساس نظرسنجی ملی حدود چهار نفر از هر ۱۰ نوجوان گفتند که به دنبال افرادی 
با نگرانی های سلامت مشابه بوده اند. بسیاری از افراد مشهور مانند دمی لواتو، دواین 
"راک" جانسون، مایکل فلپس، تاراجی پی هنسون و لیدی گاگا داستانهای خود را 
در مورد چالشهای سلامت روان به طور عمومی به اشتراک گذاشته اند و بحث را بسیار 
بیشتر به رسانه های عمومی و گفتگوهای روزمره آورده اند. جوانان به دنبال اطلاعات 

و این داستان های شخصی آنلاین هستند.
اقدامات فردی برای کاهش انگ

اتحاد ملی در مورد بیماری روانی )NAMI( پیشنهاداتی را برای کمک به کاهش 
انگ بیماری روانی ارائه می دهد:

علناً در مورد سلامت روان صحبت کنید، مانند اشتراک گذاری در رسانه های 
اجتماعی

به خود و دیگران با به اشتراک گذاشتن حقایق و تجربیات آموزش بدهید
از زبان آگاه باشید، به مردم یادآوری کنید که کلمات مهم هستند

برابری بین بیماری های جسمی و روانی را تشویق کنید - با نحوه رفتار آنها با فرد 
مبتلا به سرطان یا دیابت مقایسه کنید

نسبت به افراد مبتلا به بیماری روانی ابراز همدردی کنید
در مورد درمان صادق باشید - درمان سلامت روان را عادی کنید، درست مانند 

سایر درمان های مراقبت های بهداشتی.
به رسانه ها اطلاع دهید که وقتی از زبان تحقیرآمیز استفاده می کنند و داستان های 

بیماری روانی را به شیوه ای انگ زننده ارائه می کنند
توانمندسازی را به جای شرم انتخاب کنید - "من با انتخاب یک زندگی قدرتمند 
با ننگ مبارزه می کنم. برای من این به معنای مالکیت زندگی و داستانم است و از 
دادن اجازه به دیگران برای دیکته کردن من به خودم یا احساس من در مورد خودم، 

امتناع می کنم." 

انگ می تواند بر خانواده و دوستان تأثیر بگذارد؛

از انگ های اجتماعی چه می دانیم؟

روایتی از »کلبه کاغذی« در محله جمکران قم؛

 پایگاهی برای کتاب و خدمات اجتماعی - فرهنگی



5 اقتصادیچهار شنبه-5 اردیبهشت ماه 1403-    سال بیست  وهفتم -   شماره 5947

تحلیل یک کارشناس از طرح جدید دولت و مجلس

 کاهش حقوق در موج شدید تورمی 
اتفاق می افتد؟

حاج اسماعیلی تاکید می کند: عدم نظارت دولت در اجرای قانون و  حضور 
بی رویه نیروی کار خارجی در بازار کار ایران، مهمترین تهدیدات حقوق کارگران 
است. در کنار این موارد، تورم و نابسامانی اقتصادی و گرانی ها موجب ناامیدی 

کارگران در بازار کار خواهد شد.
ماجرای حقوق ۱۴۰۳ این روزها تمامی ندارد. کارگران نه تنها این روزها مطالبه 
اصلاح افزایش ۳۵ درصدی حقوق را دارند، بلکه در حال حاضر با ماجرایی جدید 
روبه رو شده اند که شاید حقوق آن ها بر سر تعطیلی پنج شنبه ها کاهش پیدا کند. 

اگرچه معاون وزیر کار، آن را تخلف می داند.
داستان از این جا آغاز شد که خانه صمت در نامه ای به مجلس اعلام کرد: میزان 
ساعت کاری هفتگی ۴۴ ساعت در هفته است و اگر یک روز تعطیلی به ایام کاری 

اضافه شود، به تبع آن مزد کارکنان و کارگران نیز ۱۰ درصد کاهش می یابد.
در این نامه آمده است: با توجه به این که لایحه افزایش تعطیلات و کشور به دو 
روز در هفته در شرف رسیدگی و بررسی و اتخاذ تصمیم توسط آن مجلس است، با 
توجه به اخبار منتشره مبنی بر این که احتمال دارد روز پنج شنبه به عنوان روز دوم 
تعطیلی هفتگی به تقویم کشور افزوده شود بر خود لازم می دانیم همانطور که قبلا 
اعلام کرده ایم یادآور شویم که با توجه به تعطیلی روزهای شنبه و یک شنبه در غالب 
کشورهای جهان فعالان اقتصادی ایرانی که در بازارهای جهانی حضور دارند 
ناچار خواهند شد فقط از ظرفیت سه روز کاری استفاده کرده و به کار و فعالیت 
اقتصادی بین المللی بپردازند ولی چنانچه تعطیلات دو روزه شامل روزهای جمعه 
و شنبه پیش بینی شود تعداد روزهای مشترک کاری کشور ایران با بازارهای جهانی 
به جای سه روز، ۴ روز خواهد شد و این یک روز به تنهایی 2۵ درصد به فرصت و 
امکان فعالیت اقتصادی بین المللی خواهد افزود و تحقق منافع اقتصادی ملی را 
به میزان بهتر و قابل قبول تری فراهم خواهد ساخت و در صورت خلاف آن 2۵ 

درصد بیشتر فرصت کار و رقابت را از دست خواهیم داد.
در ادامه این نامه تاکید شدا است؛ در اتخاذ تصمیم در این خصوص با لحاظ 
کردن منافع ملی و توجه به اینکه حصول حمایت و جهش تولید و لازمه آن که 
سهولت و رونق تجارت بین المللی است ایجاب می کند که هم تسهیل لازم فراهم 
آید و هم این که مشکلات جدیدی بر سر راه بخش تولید ایجاد نشود از تعطیل 
کردن یک روز کاری مفید اجتناب ورزیده و چنانچه اراده قطعی مجلس بر افزایش 
تعطیلات به دو روز است تعطیلی روز جمعه و شنبه ملاک قرار گیرد و از تعطیلی 

پنج شنبه به جای شنبه اجتناب شود.
واکنش وزارت کار به کاهش حقوق

در مقابل اما محمد چکشیان، معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در واکنش 
به اعلام خانه صمت مبنی بر کاهش ۱۰ درصدی حقوق کارگران با تعطیلی 
پنج شنبه ها گفته است: این حرف نمی تواند اجرایی شود چون تخلف است و 
کسی نمی تواند حقوق کارگر را کم کند و خلاف قانون کار اقدام کند، بنابراین در 

صورتی که چنین تخلفی صورت گرفت، باید جلوی آن گرفته شود.
خطر بزرگ برای حقوق کارگران/ کاهش حقوق در موج شدید تورمی اتفاق 

می افتد؟
بزرگ ترین  تهدید حقوق کارگران چیست؟

خبرگزاری  با  گفت وگو  در  هم  کار  بازار  کارشناس  حاج اسماعیلی،  حمید 
خبرآنلاین در پاسخ به این پرسش که آیا کاهش کار، حقوق کارگران را تهدید 
می کند، می گوید: براساس آنچه که در قانون آمده، یک کارگر برای این که بتواند 
حقوق کامل را دریافت کند، باید ۴۴ ساعت در هفته کار کند. طبیعی است که اگر 
کارگری بیشتر از این ساعت کار کند، دستمزد خود را قالب اضافه کار دریافت کند 
و اگر کمتر کار کند، از حقوق کارگر کسر می شود. این روالی است که از گذشته 

وجود داشته و چیز جدیدی نیست.
وی می افزاید: متاسفانه برخی افراد موضوعات را طوری در رسانه ها مطرح 
یا یک  پنج شنبه  این که  کارگری می شود.  نگرانی جامعه  که موجب  می کنند 
روز دیگر تعطیل شود، از حقوق کارگران کاسته می شود، به نظر من حرف غیر 
بی ربطی است. چون از گذشته هم خیلی از بنگاه ها و کارگاه ها پنج شنبه تعطیل 
هستند و این ساعت کاری در طول هفته توزیع شده است. بر این اساس اگر در 
آینده هم چنین مبحثی برای تعطیلات اضافه در کشور مطرح باشد، باز هم طبق 

روال گذشته باید این شرایط اجرا شود.
این کارشناس بازار کار اما در این میان متذکر می شود: بزرگ ترین تهدید حقوق 

نیروی کار در کشور عدم رعایت قانون و عدم حمایت دولت از کارگران است.
حاج اسماعیلی تاکید می کند: عدم نظارت دولت در اجرای قانون و حضور 
بی رویه نیروی کار خارجی در بازار کار ایران، مهمترین تهدیدات حقوق کارگران 
است. در کنار این موارد، تورم و نابسامانی اقتصادی و گرانی ها موجب ناامیدی 

کارگران در بازار کار خواهد شد.
وی یادآور می شود: به نظر من در حال حاضر دولت بزرگترین تهدید حقوق 

کارگران است.
چرا تعطیلی شنبه ها بهتر است؟

این کارشناس بازار کار همچنین می گوید: بخش خصوصی در حال حاضر این 
تمایل را دارند که شنبه تعطیل باشد، چون تعطیلی شنبه در خیلی از کشورهای 
همسایه و منطقه تعطیل است و آن ها این کار را در هماهنگی با کشورهای اروپایی 

و آمریکایی انجام دادند، چون می خواهند در تعامل با اقتصاد دنیا باشند.
حاج اسماعیلی عنوان می کند: ما از گذشته متاسفانه این روزها را از دست 
دادیم. خود ما هم روزهایی تعطیل هستیم که تجار، تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی نمی توانند در آن روزها به دلیل تعطیلی در ایران ارتباط با دنیا برقرار 
کنند. این هم به اقتصاد ما لطمه زده است و هم باعث شده که بخش زیادی از 

ظرفیت های اقتصادی کشور را از دست دهیم.

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن خبر داد؛

بخش آگهی های »دیوار« و »شیپور« 
مسدود شد

ابوالفضل نوروزی مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن از انسداد بخش املاک سکوهای 
دیوار و شیپور تا هفته آینده در صورت عدم فراهم آوردن احراز هویت مالک و 

کدپستی ملک خبر داد.
ابوالفضل نوروزی مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن با اشاره به انتشار آگهی املاک در 
سکوهای دیوار و شیپور، اظهار کرد: بعضاً دلالان و سوداگران از این بستر استفاده 

کرده و املاکی را که اصلًا وجود خارجی ندارند در این سکوها آگهی می کنند.
 مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن با بیان این که این کار به صورت گسترده و با 
هماهنگی دلالان برای قیمت سازی انجام می شود، افزود: با توجه به مصوبه 
شورای عالی مسکن برای انتشار آگهی در سکوهای اینترنتی باید احراز هویت 

مالک و کدپستی انجام شود.
 وی با تأکید بر این که املاکی که قرار است آگهی شود باید در سامانه املاک و 
اسکان باشند، تأکید کرد: اگر این سکوها تا هفته آینده این بخش وب سرویس را 
انجام ندهند، بخش املاک آن ها با مجوز شورای امنیت و دستگاه های امنیتی 

مسدود خواهد شد.

مدیر عامل توانیر:

 امسال قیمت برق افزایش نمی یابد
مدیر عامل توانیر گفت: تعرفه کسانی که بیش از الگو مصرف کنند با قیمت 

برق تجدیدپذیر دریافت خواهد شد.
 مصطفی رجبی مشهدی در نشست خبری در جمع خبرنگاران با اعلام اینکه 
در سال جاری تعرفه برق افزایش نخواهد یافت، اظهار داشت: تعرفه ها امسال 
تغیبر نمی کند و کسانی که زیر الگومصرف دارند برق را با نرخ یارانه ای دریافت 
می کنند اما کسانی که بیش از میزان الگوی تعیین شده برای هر اقلیم مصرف 

داشته باشند تعرفه را با افزایش پلکانی دریافت خواهند کرد.
وی افزود: تعرفه کسانی که بیش از الگو مصرف کنند با قیمت برق تجدیدپذیر 

دریافت خواهد شد.
مدیر عامل شرکت توانیر گفت: ۱.۵ میلیون مشترک باید نسبت به کاهش 
مصرف اقدام کنند و در صورت عدم رعایت اخطار گرفته و یا با محدودیت مواجه 

خواهند شد.
وی تاکید کرد: کسانی که بیش از 2.۵ برابر الگو مصرف برق دارند، به ازای هر 
کیلووات ساعت مازاد بر 2.۵ برابر الگو، 2۷۰۰ تومان پرداخت خواهند کرد که 

مطابق با قیمت خرید برق تجدیدپذیرها خواهد بود.
وی ادامه داد: این مشترکان که حدود یک میلیون مشترک هستند تا پیش 
از تابستان به کنتورهای هوشمند مجهز می شوند و در صورت ادامه پرمصرفی 

قطعاً با قبوض سنگین برق مواجه خواهند شد.
وی خاطرنشان کرد: مشترکانی که در تابستان امسال مصارف برق خود را 
نسبت به سال قبل کاهش دهند، علاوه بر برخورداری از پاداش روی قبوض و 
رایگان شدن قبض برق، از جوایز متنوعی چون خودرو و لوازم خانگی برخوردار 

خواهند شد.
۴۷ میلیون جایزه غیرنقدی

رجبی مشهدی بیان کرد: برای تابستان امسال ۴۷ میلیون جایزه غیرنقدی 
برای مشترکان برق پیش بینی شده است. 

2 هزار تومان به ازای هر کیلووات ساعت کاهش مصرف
و گفت: پاداش صرفه جویی امسال همانند سال گذشته مبلغ 2 هزار تومان به 

ازای هر کیلووات ساعت کاهش مصرف پرداخت خواهد شد.
مدیرعامل توانیر خاطرنشان کرد: امید است امسال نیز مشترکان پرمصرف 

نسبت به کاهش مصرف اقدام کرده و از این جوایز برخوردار شوند.
رجبی مشهدی بیان کرد: برای تابستان امسال ۴۷ میلیون جایزه غیرنقدی 

برای مشترکان برق پیش بینی شده است.
وی درباره طرح نیروگاه سازی توسط صنایع انرژی بر مطابق قانون مانع زدایی 
از صنعت برق خاطرنشان کرد: تاکنون ١٧ هزار مگاوات موافقت اصولی احداث 
نیروگاه صنعتی صادر شده که از این میزان ١٣٦٩ مگاوات واحد نیروگاهی 
احداث و به شبکه سراسری برق کشور متصل شده است. این میزان تا اوج بار 

تابستان امسال به ١ هزار و ٨٧١ مگاوات  خواهد رسید.
مدیرعامل توانیر افزود: صنایع نیروگاه ساز علاوه بر این که می توانند برق 
مازاد خود را به صنایع دیگر صادر کنند، حتی اگر موفق به انجام این کار نشوند، 

صنعت برق با قیمت های جذابی برق آنها را خریداری خواهد کرد.
وی خاطرنشان کرد: صنایعی که در این طرح مشارکت نکرده و مبادرت به 
ساخت نیروگاه نکردند، در اولویت برنامه های مدیریت مصرف صنعت برق در 

دوره اوج بار تابستان قرار خواهند گرفت.
وی ادامه داد: صنایع سازنده نیروگاه، مطابق با ظرفیت ایجاد کرده از این 

برنامه ها معاف خواهند بود.
افزایش 8 هزار مگاواتی ظرفیت تولید برق

مدیرعامل توانیر در باره برنامه های صنعت برق برای تابستان گفت: برای 
این منظور ۱۸۰ برنامه در ۶ محور تدوین شده است که بخشی از آن به توسعه 
ظرفیت نیروگاهی مربوط می شود.تاکنون ۸ هزار و ۵۸۳ مگاوات به ظرفیت 
تولید برق کشور افزوده شده که بخشی از آن مربوط به نیروگاه های تازه احداث 
شده است بخشی نیز مربوط به نیروگاه هایی است که توسط صنایع احداث 
شده اند. وی با اشاره به تعریف ۷۷ پروژه عملیاتی در بخش انتقال  گفت: از این 
تعداد اکنون ۳۰ پروژه برق دارشده است. ۳۹ پروژه با ۷۰ درصد پیشرفت و 2۶ 

پروژه نیز تا پایان اردیبهشت به بهره برداری خواهند رسید.
وی حجم ترانسفورماتورهای این بخش را هفت هزار و ۶۰۰ مگاولت آمپراعلام 
کرد و گفت: هفت پروژه بهبود هم در دست اجرا است که میزان سرمایه گذاری 

برای این پروژه ها ۹ هزار میلیارد تومان است.
رجبی مشهدی افزود: یکی از این پروژه ها خط انتقال دریایی است که اخیر 
توسط یک شرکت دانش بنیان ایرانی هادی مورد نیاز آن احداث شده است.  
این خط انتقال حدود ۱۳۰۰ متر است که برق را از جزیره به سرزمین اصلی و 

بالعکس انتقال داده و نقش مهمی در مدیریت برق دارد.

وی خاطر نشان کرد: طبق  مصوبه هیات وزیران چاه های کشاورزی که ۵ 
ساعت مشارکت در مدیریت مصرف داشته باشند، ۱۹ ساعت باقی مانده برق 
آنها رایگان است. در صورتی که مشارکت بیشتر از ۵ ساعت باشد، پاداش نقدی 
شامل آنها خواهد شد و کشاورزان اگر ۸۰ درصد دیماند مصرفی خود را از انرژی 

خورشیدی تامین کنند از برنامه های مدیریت بار معاف خواهند شد.
شناسایی بیش از 8 هزارمرکز غیرمجاز رمزارز

مدیرعامل توانیردر باره فعالیت مراکز استخراج رمزارز، خاطر نشان کرد: در 
حال حاضر ۸ هزار مرکز غیرمجاز رمزارز شناسایی شده که  ۸۰۰ مگاوات معادل 
مصرف این مرکزها بوده است. اگر قرار بود برای تامین برق آنها نیروگاه احداث 
می شد باید ۱۱۰۰ مگاوات نیروگاه می ساختیم. بر اساس قانون جدید این 
دستگاه ها امحا می شوند و معادل ۱۰۰ برابر تعرفه های برق جریمه خواهندشد.
وی افزود: مراکزمجاز نیز بر اساس ضوابط  قانونی می توانند از ۱2 شب تا ۷ 
صبح از ماینر ها استفاده کنند و اگر از تابلو برق سبز برق مورد نیاز را  خرید کنند 

محدودیتی ندارند.
تغییر ساعت ادارات؛ از 1۵ خرداد

رجبی مشهدی در باره  تغییر ساعت ادارات از خرداد ماه، افزود: بر اساس ماده 
۴ مصوبه هیأت وزیران تغییر ساعت کاری را خواهیم داشت و اگر تغییری در این 

زمینه اتفاق بیفتد اطلاع رسانی خواهد شد.
وی گفت:  از ۱۵ خرداد تغییر ساعت کاری را خواهیم داشت.

مقاصد صادرات برق ایران
مدیر عامل توانیر خاطرنشان کرد: برنامه ما این است که بخش خصوصی در 
صادرات و ترانزیت برق مشارکت کند. در گام اول افغانستان، پاکستان و ترکیه و 

عراق با ظرفیت ۳۰۰ مگاوات امکان صادرات وجود دارد.
وی ادامه داد:  قطعاً این به توسعه سرمایه گذاری تجدیدپذیرها کمک خواهد 
کرد و بر این اساس تولیدکنندگان برق تجدیدپذیر می توانند ۸ ماه برق خود را 

صادر کنند و ۴ ماه دیگر برق را در تابلو برق عرضه کنند.
ترکیه  با  را  برق  تبادل  مگاوات  گذشته ۶۰۰  سال  گفت:  توانیر  مدیرعامل 

داشتیم.
رجبی مشهدی افزود:  برنامه ریزی کردیم برای نهایی کردن بخش تجاری 
خرید و فروش برق با بازار منطقه ای در کشور ترکیه هیاتی به زودی به ترکیه 
سفرداشته باشند. اگر این امکان نهایی شود تجارت با کشور ترکیه فراهم است.

مدیرعامل توانیرخاطرنشان کرد: پیش بینی می کنیم ۵۰۰ مگاوات واردات 
برق از کشور های  ترکمنستان و ارمنستان داشته باشیم.

مردم در مناطق عادی از کولرگازی استفاده نکنند
رجبی مشهدی از مردم در مناطق عادی خواست از کولرگازی استفاده نکنند 

تا مشمول هزینه های سنگین برق نشوند.
وی گفت: پیش بینی کرده ایم امسال ۱۱۰ ترابایت ساعت از برق مورد نیاز از 

طریق بورس تامین شود.
مدیرعامل توانیر از شارژ حساب های وکالتی شرکت های توزیع برق برای 
خرید برق خبرداد و گفت: ۵۰۰ میلیارد تومان چهارشنبه گذشته شارژ شد. 
۵۰۰ میلیارد تومان هم این هفته شارژ خواهد شد البته حداقل دو هزار میلیارد 

تومان ماهانه شارژ می شود.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹2۵۰مربوط  شماره  رای   -۱
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۷۸مربوط به تقاضای آقای عباس کرمی فرزند عباس در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۴ مترمربع پلاک شماره ۱۱2۳۹/۳ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
سید ابوالحسن رضوی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۷۰ صفحه ۶۱ )م الف 

 )۱۶۸۷2۸۵
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰2۰۰۴2مربوط  شماره  رای   -2
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۱۵مربوط به تقاضای آقای عمر صالحی فرزند حسین در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۳۰/22 مترمربع پلاک 
شماره ۱۱2۱۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۶۶۹۴۹ مورخ ۱۴۰2/۰۸/2۵ دفترخانه 2۶ قم )م الف ۱۶۸۷2۸۷(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰2۰۰۴۴مربوط  شماره  رای   -۳
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۱۶مربوط به تقاضای آقای عثمان رحمانی فرزند عزیز در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۳۰/22 مترمربع پلاک 
شماره ۱۱2۱۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۶۶۹۴۹ مورخ ۱۴۰2/۰۸/2۵ دفترخانه 2۶ قم )م الف ۱۶۸۷2۸۷(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۴۸مربوط  شماره  رای   -۴
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰22۳۱مربوط به تقاضای آقای سید مرتضی رضوی حائری 
فرزند سید ابوالهداحسین کمال الدین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۶۸/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰2۸۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
به  اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۵۹ صفحه ۸۹ خریدداری 
موجب سند رسمی شماره 2۸۳2۵ مورخ ۱۴۰2/۰۹/۰۱ دفترخانه ۷۴ قم )م الف 

)۱۶۸۷2۸۷
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۷۳۷مربوط  شماره  رای   -۵
در  محمد  فرزند  کلهر  علی  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰2۴۹۳مربوط 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 2۸۹/۷۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۷۶۱ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱2۰۶۱۱ 

مورخ ۱۳۸۱/۰۴/۱۰ دفترخانه ۳ قم)م الف ۱۶۸۷2۸۷(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۵۹۵مربوط  شماره  رای   -۶
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶2۵مربوط به تقاضای آقای محمد اکبری فرزند عربعلی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۹۰/۰۵ مترمربع پلاک شماره ۱/۱۵2 
اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم  مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از سید سلمان میر حسینی اظهارنامه شماره ۱۴۰۴۶ مورخ ۱۳۱۸/۱۰/۰۷ 

ثبت قم)م الف ۱۶۸۷2۸۷(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۶۵مربوط  شماره  رای   -۷
بهداد  نوید  بازرگانی  شرکت  تقاضای  به  ۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۵مربوط 
شایسته در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۵/۵۰ مترمربع پلاک شماره 

۱۰۴۳۴/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از حسن و فاطمه و حورا همگی محمد بیگی وراث محمود محمد بیگی سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۴۳۰ صفحات ۵۳۳ و ۵۳۶ و ۵۳۹ و به موجب تقسیم 

نامه شماره ۵۶2۸ مورخ ۱۳2۷/۰۵/2۸ دفترخانه ۵ قم )م الف ۱۶۸۷2۸۷(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰2۰۰2۶مربوط  شماره  رای   -۸
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰2۶۴۹مربوط به تقاضای خانم بتول قبادی فرزند کریم در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۳/۹۶ مترمربع پلاک شماره ۳۳/ ۱۰۴۰۰ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندمالکیت مشاعی صادره در 

دفتر الکترونیکی شماره ۱۳۹۹2۰۳۳۰۰۰۱۰22۶۳۹ )م الف ۱۶۸۷2۸۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹2۶2مربوط  شماره  رای   -۹
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۸2مربوط به تقاضای آقای حسین مه آبادی فرزند یداله 
درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰2۹۶ مکرر اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از کبری برنجی سند رسمی شماره ۴۶۸۵۱ مورخ 

۱۳۵۴/۰۹/۰۱ دفترخانه ۳ قم )م الف ۱۶۸۷2۸۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹2۶۱مربوط  شماره  رای   -۱۰
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۸۱مربوط به تقاضای آقای علی محمد محمدی کاشانی 
فرزند روح اله درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰2۹۶ مکرر اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از کبری برنجی سند رسمی شماره ۴۶۸۵۱ 

مورخ ۱۳۵۴/۰۹/۰۱ دفترخانه ۳ قم )م الف ۱۶۸۷2۸۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۰۱مربوط  شماره  رای   -۱۱
فرزند  پور  مهدی  فرشید  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۳مربوط 
غلامعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۹/۵۳ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۵۳۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از عباس اسحاقی )م الف ۱۶۸۷2۸۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۳2مربوط  شماره  رای   -۱2
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۷۷مربوط به تقاضای آقای اسداله کوچک چزانی شراهی 
فرزند جلیل درششدانگ اعیانی یک باب ساختمان به مساحت ۸۶/۸۳ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۰۰۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- سند 
رسمی شماره ۱۱۹۶۹۷ مورخ ۱۳۹۹/۰۸/2۱ دفترخانه 2 قم بنام موقوفه ملا علی 
2-به موجب نامه شماره ۱۴۰2/۱۱22۳۵۱ مورخ ۱۴۰2/۱۱/2۴ اداره کل اوقاف امور 
خیریه شهرستان قم و به موجب تنظیم سند اجاره شماره ۱۸۰۱۰۰۰۰2۳۱۷۳ مورخ 

۱۴۰2/۰۶/2۸ بنام اسد اله کوچک چزانی شراهی )م الف ۱۶۸۷2۸۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۶۷مربوط  شماره  رای   -۱۳
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰2۹۶۹مربوط به تقاضای آقای عبدالمجید فرهادی صدر فرزند 
محمدرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۸/۳۴ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۷۶2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۱2۸۷۳ مورخ ۱۴۰2/۰۵/۰۱ دفترخانه ۷۶ قم )م الف ۱۶۸۷2۸۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۱۰۴مربوط  شماره  رای   -۱۴

۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۰۰۶مربوط به تقاضای شرکت خدماتی پاسارگاد مروارید 
قم در ششدانگ یک باب پمپ بنزین به مساحت ۱۵۰۷/۳۸ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۴۸۷/۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۱۱۷2۳۹ مورخ ۱۳۹۸/۱2/2۸ دفترخانه 2 قم )م الف ۱۶۸۷2۹۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۴۰۰مربوط  شماره  رای   -۱۵
علیرضا حسینی هراندهی  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۶۶مربوط 
فرزند حسین درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۳/۶۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۵۷۸/۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از محمد تقی ادیبی گرکانی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۸۶ 
صفحه 2۸۶ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۱۷۷۸۸ مورخ ۱۳۳۵/۰۵/2۰ 

دفترخانه ۱۷ قم)م الف ۱۶۸۷2۹۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۱۹۶مربوط  شماره  رای   -۱۶
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۹۷مربوط به تقاضای آقای حامد شکارچیان فرزند محمد 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱/۰۷ مترمربع پلاک شماره ۱۶ / 
۱۱۳۹۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از سید ابوالحسن رضوی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۷۰ صفحه 

۱2۴ )م الف ۱۶۸۷2۹۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۹۳مربوط  شماره  رای   -۱۷
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰2۴۷۵مربوط به تقاضای خانم عذرا برومیده فرزند یوسف در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۵/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۰۳ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۳۹۶ مورخ 

۱۳۸۴/۰۴/۰۵ دفترخانه ۴۰ قم )م الف ۱۶۸۷2۹۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۳2مربوط  شماره  رای   -۱۸
۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۶۳مربوط به تقاضای خانم زهرا بندار فرزند محمدتقی در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۵۴ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
ابوالفضل ملا صادقی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۴۸ صفحه ۳۱۹ )م الف 

)۱۶۸۷2۹۰
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: 1۴03/01/20
نوبت دوم: 1۴03/02/0۵
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

رییس خانه صمت استان قم با اشاره به افزودن پنجشنبه 
ها به عنوان ایام تعطیل هفته گفت: انجام اینکار موجب 
محدودیت ارتباط تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی با بازار 
های جهانی می شود و این امر یکی از موانع اصلی برای 

تحقق شعار سال می باشد.
تجارت  و  معدن  صنعت  خانه  عمومی  روابط  گزارش  به 
استان قم، محمد آقاجانی در گفت و گو با خبرنگاران عنوان 
کرد: هرساله شعار سال به عنوان راهنما و راهگشا فعالان 
اقتصادی و تولید کنندگان می باشد و امسال نیز اهتمام 
تولید کنندگان جهش تولید آن هم با مشارکت مردم است تا 
علاوه بر تحول در بخش تولید و افزایش اشتغال بتوانیم به 

شعار سال و رهنمود های رهبری لبیک بگوییم.
رییس خانه صنعت معدن و تجارت استان قم با اشاره به 

تعطیلی روزهای شنبه و یکشنبه در بیشتر کشورهای جهان 
گفت: باید توجه داشته باشیم در صورتی که شاهد تعطیلی 
پنجشنبه ها باشیم فعالان اقتصادی ایران فقط می توانند 
در سه روز کاری با بازارهای بین المللی ارتباط داشته باشند 
که این امر در امر صادرات و واردات مواد اولیه و کالای تمام 
شده ایجاد چالش خواهد کرد و قطعا از سوی دولت و مجلس 
محترم باید نسبت به تعطیلی پنجشنبه ها تجدید نظر صورت 
بگیرد و به  جای آن شاهد تعطیلی روزهای جمعه و شنبه 

باشیم.
با  ایران  میلیارددلاری  تجارت ۱۱۳  به  اشاره  با  آقاجانی 
کشورهای مختلف جهان بیان کرد: جمهوری اسلامی ایران 
و بخش خصوصی ایران علی رغم تحریم ها و مشکلاتی که 
دشمنان در مباحث اقتصادی ایجاد کرده اند توانسته است به 

تعاملات تجاری مناسبی با دنیا برسد و نباید از کنار این آمارها 
و تعاملات به راحتی گذر کنیم و فرصت گسترش آن ها را با 
محدودیت زمانی در ارتباط با سایر بازارهای جهانی از دست 
ارتباطات  بدهیم. وی ادامه داد: ایجاد وقفه ای ۴ روزه در 
مالی و تجاری با دنیا و زیان اقتصادی ناشی از آن آنچنان 
مورد اهمیت می باشد که بسیاری از کشورهای اسلامی و 
حوزه خلیج  فارس برای کاهش این زیان  ها، طی تصمیمی 
یکپارچه از سال 2۰۰۸ میلادی و به صورت تدریجی طی ۵ 
سال، تعطیلات پایان هفته خود را از پنجشنبه و جمعه، به 

جمعه و شنبه تغییر دادند.
اشاره  با  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت  خانه  رییس 
به تنظیم نامه ای از سوی خانه ایران پیرامون درخواست 
بازنگری و تجدید نظر در تعطیلی پنجشنبه ها عنوان کرد: 

خانه صمت استان قم ضمن حمایت از این نامه در خواست 
خود را برای این بازنگری مجددا و موکدا اعلام می دارد.

رییس خانه صمت استان قم عنوان کرد؛

تعطیلی پنجشنبه ها از موانع اصلی عدم تحقق شعار سال است
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پایان فصل سخت سرخ ها؛

توافق خطرناک چند بازیکن 
پرسپولیس در رختکن!

بازیکنان اصلی پرسولیس برای تمدید قرارداد فصل آینده با باشگاه تصمیم 
مشترک مالی گرفتند.

قراردادهای فصل جاری  مبلغ  پرداخت  در  پرسپولیس  باشگاه  بدقولی های 
بازیکنان این تیم باعث اعتراض تعدادی از آنها در میکسدزون بازی ها شد تا رضا 

درویش برای حفظ آرامش این تیم مجبور به حضور در تمرینات شود.
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس نه تنها برای پرداخت نزدیک به ۶۰ درصد از قرارداد 
هر یک از اعضای تیم با مشکل جدی کسر بودجه مواجه است بلکه حالا با معضل 

تمدید قرارداد نزدیک به ۱۰ بازیکن این تیم در پایان فصل روبروست.
گئورگی  اسماعیلی فر،  دانیال  ترابی،  فرجی، مهدی  فرشاد  رفیعی،  سروش 
گولسیانی، وحید امیری، وحدت هنانوف و مرتضی پورعلی گنجی نفراتی هستند 
که در پایان فصل، دیگر قراردادی با پرسپولیس ندارند اما به دلیل بدقولی های 

باشگاه حاضر به تمدید قرارداد هم نیستند.
توافق مالی در رختکن پرسپولیس برای نحوه تمدید قرارداد

تعدادی از این بازیکنان در گفت و گو با مدیر برنامه های خود هرگونه تمدید قرارداد 
با باشگاه را منوط به تسویه مبلغ این فصل خود اعلام کرده اند. آنها در تصمیمی 
مشترک قصد دارند تنها در صورت دریافت تمام و کمال مبلغ قراردادهای فصل 

جاری، نسبت به تمدید قرارداد خود اقدام کنند.
این در حالی است که میزان طلب این بازیکنان بابت امسال حدود ۹۵ میلیارد 
تومان است که باید پرداخت شود اما باشگاه فعلا هیچ پولی برای این وضع ندارد.

هوشنگ نصیرزاده:
 مشکل یحیی به کمک خودش حل می شود

مدیرعامل تراکتور درباره آخرین اقدامات این باشگاه برای انتخاب جانشین پاکو 
خمس توضیح داد.

هوشنگ نصیرزاده درباره انتخاب سرمربی جدید تراکتور اظهار کرد: ما سه گزینه 
برای انتخاب سرمربی داریم که گزینه داخلی ماه یحیی گل محمدی است. دو 
گزینه دیگر هم بردیف و کلمن بودند که حضور کلمن منتفی شد. بردیف هم حالا 

حالاها نمی تواند بیاید. نمی دانم چه کسی کلینزمن را مطرح کرد.
او ادامه داد: ما زمان برای انتخاب سرمربی نداریم چرا که به یک باره مجبور به 
این کار شدیم. مربیان یک دفعه بحث پایان قراردادشان را مطرح کردند و خمس بد 
موقع رفت. انتخاب سرمربی سخت است و علاوه بر آن فردی که انتخاب می شود 

باید با بازیکنان سازگار و با فضای هواداران و تبریز هم آشنا باشد.
او با ابراز امیدواری برای حضور یحیی گل محمدی روی نیمکت تراکتور گفت: 
مشکل یحیی با کمک خودش حل می شود. مدیرعامل تراکتور در واکنش به 
اخباری مبنی بر این که برخی بازیکنان این تیم با حضور گل محمدی مخالف 
هستند، بیان کرد: این هم مثل قضیه کیلنزمن دروغ است. مدیرعامل تراکتور 
درباره منتفی شدن حضور زنان تماشاگر در ورزشگاه یادگارامام)ره( عنوان کرد: 
این اتفاق یک تصمیم فرا فوتبالی بود. مجدداً زیر ساخت ها را مشاهده کردند و بعد 
از آن، دستوراتی به شهرداری و سازمان مسکن شهرداری دادند که مواردی مانند 
جداسازی گیت ها انجام شود تا شرایط به بهترین شکل مهیای حضور بانوان باشد.

مورد عجیب بازیکن فولاد؛

 ۷ فصل و فقط ۱۶ دقیقه بازی
در کادر بازیکنان تیم فولاد خوزستان بازیکنی حضور دارند که آمار بازی اش در 

این تیم بسیار عجیب به نظر می رسد.
ابراهیم سلجوقی از سال ۱۳۹۵ و در دوره مربیگری سیروس پورموسوی به فولاد 
خوزستان پیوست، بازیکنی ۳۱ ساله که هفت فصل متوالی در لیست باشگاه 

خوزستانی بوده است، اما آمار بازی بسیار کمی دارد.
با اینکه معمولًا بازیکنان فولاد شناخته شده هستند، این بازیکن گمنام است. 
در سایت باشگاه فولاد آمار بازی این بازیکن ۱۶ دقیقه عنوان شده و در لیگ برتر 
فصل ۱۴۰۰-۱۳۹۹  یک دقیقه و در جام حذفی فصل ۰۱-۱۴۰۰ به مدت ۱۵ 
دقیقه برای این بازیکن آمار بازی به ثبت رسیده است. در حالی که سایت باشگاه 
فولاد پست این بازیکن را مهاجم عنوان کرده، ولی وی در یکی از مصاحبه هایش 
پست خود را مدافع اعلام کرده است. این موارد در حالی رخ می دهد که در فصل 
اخیر به دلیل محدود بودن لیست فولاد به ناچار چند بازیکن خود را در لیست 
مازاد قرار داد. در فصول گذشته بارها دیده شده است که بازیکنان بزرگ باشگاه 
خوزستانی به دلیل پُر بودن لیست و جایگزینی بازیکنان جدید با قلم قرمز مربیان 
خود روبه رو شدند، اما در مورد سلجوقی اوضاع متفاوت است. هنوز مشخص 
نیست چرا و چطور این بازیکن گمنام توانسته است در دوره حضور مربیان متوالی 

هفت فصل پی در پی در این تیم حضور داشته باشد.

رئیس کمیته جوانان و استعدادیابی هیات فوتبال استان قم :
مدارس فوتبال، فوتسال و ساحلی مجوز بگیرند

جوانان  کمیته  رئیس 
هیات  استعدادیابی  و 
در  قم گفت:  استان  فوتبال 
تابستان  فصل  بودن  پیش 
اوقات  زمان  افزایش  و 
توجه  و  دانش آموزان  فراغت 
خانواده ها به مباحث آموزش 
مسئولیتی  فرزندانشان، 
فوتبال  هیات  دوش  به  را 

می گذارد.
عباس زارعی  در گفت وگوبا 
راستا  این  در  افزود:  ایمان 

مدارس فوتبال، فوتسال و ساحلی که در سطح استان قصد فعالیت دارند باید با 
مراجعه به کمیته جوانان و استعدادیابی هیات فوتبال برای اخذ مجوز تاسیس یا 

تمدید مجوز اقدام نمایند. 
وی افزود: کلیه مدارس باید با در دست داشتن مدارک لازم که در آئین نامه 
تدوینی عنوان گردیده با تشکیل پرونده مراحل صدور مجوز تاسیس و یا تمدید 
مدرسه فوتبال خود اقدام نمایند.  زارعی بیان کرد: مدارسی که بدون مجوز هیات 
فوتبال استان اقدام به فعالیت نمایند پیگیری های لازم صورت خواهد پذیرفت تا 

توسط دستگاه های نظارتی پلمپ شوند.
  وی یادآور شد: مهلت ثبت نام و اخذ مجوز تا ۱۰ اردیبهشت است و پس از آن، 
این کمیته اقدام به اعلام مدارس فوتبال مجاز و شروع رسمی مدارس فوتبال 

خواهد نمود.
 زارعی تصریح کرد:  تمامی مدارس فوتبال، فوتسال و ساحلی که در سال های 
گذشته مدارک ارائه نموده اند و دارای پرونده می باشند بایستی طبق آئین نامه 

جدید مدارک لازم را ارائه نمایند.

دروازه بان سابق تیم ملی فوتسال ایران با تاکید بر این که نباید نگاه به این رشته 
مثل بچه سرراهی باشد گفت: سرمایه گذاری که کشورهای درجه چندم آسیا در 

فوتسال داشته اند خطرناک است.
تیم ملی فوتسال ایران موفق شد به دنبال برتری پر گل ۴ بر صفر برابر کویت 
از سه دیدار مرحله گروهی جام ملت های آسیا به عنوان  امتیاز  با کسب ۹ 
صدرنشین گروه D راهی مرحله یک چهارم نهایی شود و خود را برای دیدار با 

قرقیزستان آماده کند.
رضا ناصری دروازه بان سابق تیم ملی فوتسال ایران در گفت و گو با خبرنگار مهر 
به بررسی وضعیت تیم ملی در این مسابقات پرداخت و خواستار توجه بیشتر به 

این رشته ورزشی شد.
می توانیم تا فینال برویم

رضا ناصری در مورد وضعیت تیم ملی گفت: اینکه در دیدارهای مرحله گروهی 
بعضی بازی ها گره بخورد طبیعی است. در بازی برابر تیم های ضعیف معمولًا 
مربیان تلاش می کنند که از همه بازیکنان استفاده کنند و تیم و بازیکنان را 
بسنجند که این مساله موجب می شود گاهی در بازی گره ایجاد شود. اما در 
تقابل با تیم های بزرگ شرایط بازی و تمرکز بازیکنان متفاوت است. شرایط تیم 

ملی را خوب می بیند. مهره های جدیدی به تیم اضافه شده اند که در کنار 
بازیکن های باتجربه موجب شده است تیم خوبی داشته باشیم و می توانیم تا 

فینال برویم.
وی ادامه داد: ایران یک تیم هجومی است و به این دلیل که حملات زیادی 
انجام می دهد طبیعی است که در خط دفاعی با مشکلاتی مواجه شوند. این 
مساله تنها مختص به ایران نیست و فوتسال برزیل هم همین مشکل را دارد اما 
تیم هایی مثل اسپانیا که با هدف دفاع از دروازه بازی می کنند گل های کمتری 
می خورند. تیم ملی ایران همیشه هجومی بازی می کند و گل های زیادی می زند 
و طبیعی است گاهی در ضد حملات گل بخورد. اما معتقدم همین مساله هم 
بازی به بازی برطرف می شود و نمی توان براساس دیدارهای مرحله گروهی نظر 

داد.
دروازه بان های خوبی داریم

ناصری در خصوص دروازه بان های تیم ملی افزود: دروازه بان های خوبی در 
تیم داریم. فوتسال ورزشی است که توپ های زیادی روی دروازه می آید و نمی توان 
براساس گل های خورده، یک تیم را قضاوت کرد و باید در بازی با تیم های بزرگ 
عیار واقعی مشخص شود. با توجه به شناختی که از وحید شمسایی دارم می 

دانم که جنس تفکرات او هجومی است و معتقد است تیم باید گل بزند تا مردم از 
دیدن بازی فوتسال لذت ببرند.

افغانستان و قرقیزستان تیم های باکیفیتی هستند
او در خصوص تیم قرقیزستان که رقیب ایران در مرحله یک چهارم نهایی است 
گفت: قرقیزستان تیم بسیار خوبی است و ژاپن را به استرس انداخت و موجب 
شد این تیم حذف شود. به هیچ عنوان نباید قرقیزستان را دست کم بگیریم اما 
بازیکنان ما هم قطعاً برابر قرقیزستان آنچه در خور نام ایران است را ارایه می دهند. 
بازی های حذفی سخت است و ان شاالله تیم ملی ایران خوب بازی می کند و از 
سد قرقیزستان می گذرد. او در خصوص تیم ملی افغانستان که با هدایت مجید 
مرتضایی توانست شگفتی ساز مسابقات باشد گفت: بازیکنان تیم افغانستان در 
ایران بازی می کنند و این تیم بازیکنان بااستعداد و توانایی دارد و به نوعی تیم دوم 

ایران است. مجید مرتضایی توانسته است تیم خوبی را بسازد.
باید به فوتسال توجه ویژه ای شود

دروازه بان پیشین تیم ملی فوتسال به بازیکنان تیم ملی هم توصیه هایی کرد 
و گفت: به بازیکنان تیم ملی توصیه می کنم بازی خودشان را انجام بدهند و 
درست است که آسیا پیشرفت کرده است عرصه را برای تیم های قدرتمند تنگ 
کرده است و برای مثال ژاپن از گردونه مسابقات حذف شد اما جایگاه ایران 
همواره یک گام جلوتر از فوتسال آسیا است. ازبکستان بسیار قدرتمند شده 
است و ویتنام به یک تیم بی نظیر تبدیل شده است. ما ایران هستیم و اعتماد 

به نفس ما بالاتر از هر تیمی است و باید یک گام جلو تر از دیگر تیم ها باشیم.
ناصری به توجه ویژه مسؤولان به رشته فوتسال تاکید کرد و گفت: فوتبال 
دیگر یک ورزش نیست بلکه ابزاری برای معرفی کشورها است. عربستان تمام 
بازیکنان خوب دنیا را به کشور خودش آورده است. در فوتبال پیشرفت کرده 
است و در فوتسال هم به زودی به پیشرفت های بزرگی می رسد. نباید به فوتسال 

مثل بچه سرراهی نگاه کنیم.
سرمایه گذاری تیم های دیگر خطرناک است

وی تاکید کرد: سرمایه گذاری دیگر تیم ها زنگ خطری برای فوتسال ما است. 
اگر در خواب قهرمانی بخوابیم به درد نمی خورد. هر تیمی سرمایه گذاری بهتری 
انجام دهد موفق تر است. دنیا روی فوتبال و فوتسال سرمایه گذاری می کند و 
ورزش نشان دهنده کیفیت یک کشور است. برزیل و آرژانتین به واسطه فوتبال 
به دنبال معرفی شدند و کشور ما دارد از دنیا جا می ماند. دروازه بان پیشین تیم 
ملی فوتسال ایران افزود: در لیگ برتر فوتسال پخش زنده نداریم و توقع قهرمانی 
دنیا را از این تیم داریم. توقع دارم شبکه ۳ هم مثل شبکه ورزش بازی های جام 
ملت ها را پخش کند. بالاخره امروزه اینگونه القا شده است که بازی های مهم را 
شبکه ۳ پخش می کند و اینگونه کیفیت گذاری شده است و با پخش بازی های 

تیم ملی در شبکه ۳ انگیزه بازیکنان هم بیشتر می شود.

رضا ناصری مطرح کرد:

سرمایه گذاری تیم های آسیایی خطرناک است

سرمربی تیم ملی فوتسال ایران گفت: مهمترین بخش 
جام ملت های امسال موضوع انتخابی جام جهانی است، 
همین موضوع باعث می شود تمام تیم ها بدون توجه به نام 

رقیبان بجنگند و نتایج غیرمنتظره رخ بدهد.
وحید شمسایی سرمربی تیم ملی فوتسال در نشست 
خبری پیش از بازی با قرقیزستان در یک چهارم نهایی جام 
ملت های 2۰2۴ فوتسال آسیا گفت: من به عنوان بازیکن و 
مربی روبروی قرقیزستان بازی کرده ام، اما به خاطر تفکری 
تغییرات  تیم  این  کرده،  اضافه  تیم  این  جدید  مربی  که 
اساسی کرده است و ما بازی سخت و پرهیجانی مقابل آنها 

خواهیم داشت.
وی گفت: آنها تیم خوب و فیزیکی هستند، تیمی که 
احترامی است. من  قابل  تیم  را حذف کرده حتماً  ژاپن 
از بازیکنانم راضی هستم و تمام تلاشمان را می کنیم که 

بهترین عملکردمان را داشته باشیم، شعار اصلی تیم ما این است که به شکلی بجنگیم که شرمنده خودمان نباشیم.
سرمربی تیم ملی ایران در پاسخ به سوالی در مورد سایر تیم های تورنمنت گفت: من از حذف تیم ژاپن ناراحتم، آنها جام 
جهانی را از دست دادند و نمایش سایر تیم ها هم نشان داد که در این مسابقات هیچ مسابقه آسانی وجود ندارد، کافی است به 

سایر بازی ها نگاه کنید و پیشرفت فوتسال را در آسیا ببینید.
شمسایی گفت: مهمترین بخش جام ملت های امسال موضوع انتخابی جام جهانی است، همین موضوع باعث می شود تمام 

تیم ها بدون توجه به نام رقیبان بجنگند و نتایج غیرمنتظره رخ بدهد.
او در پاسخ به این سوال که مصدومیت حسین طیبی چه تأثیری روی عملکرد تیم ایران داشته است، گفت: او بازیکن بزرگی 
است و ما دوست داشتیم اینجا کنارمان باشد اما در ورزش حرفه ای پذیرفته ایم که مصدومیت و اتفاقات غیرمنتظره وجود دارد. 
ما در دو سال گذشته تغییراتی ایجاد کردیم و جوان ها را به تیم اضافه شدند، خوشحالم که علی اصغر حسن زاده که یک رهبر 

واقعی است در کنار محمدرضا سنگ سفیدی به خوبی نظم تیمی را حفظ می کنند و جوان ترها کنار آنها می آموزند.
گفتنی است ایران روز چهارشنبه ساعت ۱2:۳۰ در استادیوم بانکوک آره نا به مصاف قرقیزستان می رود.

مدافع اسبق تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه باشگاه های 
استقلال و پرسپولیس با داشتن میلیون ها هوادار باید در مسیر 
باشگاه  دو  این  فروش سهام  و  واگذاری  باشند، گفت:  رشد 
کشورمان،  برتر  لیگ  می شود  باعث  که  بود  اتفاق  بهترین 

حرفه ای شود.
محمدرضا مهدوی  در خصوص برتری پرسپولیس مقابل 
صنعت نفت آبادان، اظهار داشت: همان طور که پیش بینی 
می شد پرسپولیس توانست به ۳ امتیاز خارج از خانه برسد و من 
از این موضوع بسیار خوشحال هستم که توانستیم هواداران را 
خوشحال کنیم. متاسفانه نمی دانم چه اتفاقی برای تیم خوب 
صنعت نفت آبادان افتاده و امیدوارم این تیم بتواند در لیگ 

ماندگار شود.
وی درباره اینکه تیم اوسمار ویرا چه تفاوتی با زمان گل محمدی دارد، گفت: یحیی گل محمدی هیچ موقع با اوسمار ویرا قابل 
مقایسه نیست. چون گل محمدی افتخارات زیادی در پرسپولیس به دست آورده و در حال حاضر هم این بازیکنانی که به پرسپولیس 

آمدند خواسته یحیی بوده است. اگر پرسپولیس به قهرمانی برسد باید به اسم گل محمدی نوشته شود.
وی که سابقه بازی در استقلال و پرسپولیس را دارد در مورد واگذاری سرخابی های، یادآور شد: خیلی خوشحالم که این اتفاق 
افتاد و دو باشگاه محبوب کشورمان واگذار شدند. خوشبختانه مسئولان ورزشی به داد این دو تیم رسیدند و این کار هم باعث 
پیشرفت استقلال و پرسپولیس می شود. امیدوارم در آینده شاهد رشد این دو تیم باشیم چون هواداران میلیونی دارند و همین 

موضوع واگذاری باعث می شود لیگ برتر کشورمان حرفه ای شود.
مهدوی در خصوص تمدید قرارداد بازیکنان پرسپولیس، خاطرنشان کرد:  این موضوع نقطه ضعف مدیریت باشگاه است که 
تا الان نتوانسته کاری انجام دهد. اگر این بازیکنان از تیم جدا شوند، مدیریت باید پاسخگو باشد چون بازیکنان پرسپولیس 

بهترین های لیگ ایران هستند. امیدوارم بحث تمدید قراردادهای بازیکنان به فصل نقل وانتقالات نکشد.
وی در مورد بازی آینده تیم برابر آلومینویم اراک در جام حذفی اظهار کرد: آلومینیوم همیشه رقیب سختی برای پرسپولیس بوده 
و امیدوارم اوسمار برای این بازی، برنامه خوبی داشته باشد. قطعا با حذف استقلال از جام حذفی، پرسپولیس باید به فکر قهرمانی 

باشد

شمسایی: 

از حذف ژاپن ناراحتم/ می جنگیم که شرمنده خودمان نباشیم
مهدوی: 

 واگذاری استقلال و پرسپولیس بهترین اتفاق بود

دارنده مدال های طلای جهان و المپیک و سعید اسماعیلی پدیده کشتی 
مجارستان  تورنمنت  عازم  پاریس  المپیک  به  رسیدن  برای  ایران  فرنگی 

می شوند.
محمدرضا گرایی دارنده مدال های طلای جهان و المپیک برای دومین 

حضور پیاپی در المپیک باید از سد پدیده کشتی فرنگی ایران عبور کند.
سعید اسماعیلی ستاره 2۰ ساله کشتی فرنگی ایران و دارنده مدال های 
بزرگسالان  طلای نوجوانان و جوانان جهان، چند روز پیش در مسابقات 
قهرمانی آسیا نیز با اقتدار بر سکوی نخست ایستاد و مدال طلای آسیا را از 

آن خود کرد.
طبق شنیده ها کادر فنی تیم ملی برای انتخاب دشوار خود در وزن ۶۷ 

کیلوگرم و انتخاب نماینده اعزامی ایران به المپیک پاریس، قصد دارد گرایی 
و اسماعیلی را به تورنمنت رنکینگ مجارستان که خرداد امسال در بوداپست 
برگزار می شود،  اعزام کنند تا در نهایت با توجه به نتایج به دست آمده یا مبارزه 
رو در رو نسبت به انتخاب ملی پوش اعزامی ایران به المپیک از میان گرایی و 
اسماعیلی اقدام کند. توانایی های فنی اسماعیلی در حدی است که برخی 
کارشناسان و تصمیم گیران فنی او را فنی ترین فرنگی کارد ایران بعد از دوران 

طلایی حمید  سوریان می دانند.
از سوی دیگر گرایی نیز هر چند طی یکی دو سال اخیر از دوران اوج خود 
فاصله گرفته و با مشکل کاهش وزن نیز روبرو است، اما نمی توان به سادگی از 

کنار شایستگی و تجربه او گذشت. 

حساس ترین مبارزه کشتی فرنگی برای المپیک

مصاف گرایی و پدیده کشتی ایران در بوداپست

متن آگهی مزایده
 -  TONDAR ۹۰  K ۴  M تیپ  رنو  مزایده یک دستگاه خودروی  آگهی 
مدل ۱۳۹۱ به شماره انتظامی ۳۳۴ د ۹۸ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه 

: ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۱2۵
شماره  با   ( کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۱2۵  اجرایی  پرونده  بموجب 
بایگانی ۱۴۰۰۰۳2۹۷ ( متعهد: سید علی میره ای – متعهدله: آزاده جهانی 
مطلق با موضوع لازم الاجرا : تعداد ششصد عدد سکه تمام بهار آزادی طلا به 
استناد سند ازدواج : شماره سند : 2۱۱۸۹ ، تاریخ سند : ۱۳۸۰/۰۳/۱۰ ، 
دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره ۶ قم - یک دستگاه خودروی 
رنو تیپ TONDAR ۹۰ K ۴ M مدل ۱۳۹۱ به شماره شهربانی ۳۳۴ د ۹۸ 
ایران ۱۶ با مشخصات ذیل متعلق به سید علی میره ای در پارکینگ بهران به 
آدرس جاده قدیم قم کاشان - جنب پلیس راه ناجا بازداشت گردیده و از طریق 

مزایده به فروش می رسد :
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

مدل ۱۳۹۱   -  TONDAR ۹۰  K ۴  M تیپ  رنو  خودروی  دستگاه  یک   
 2۱۳2۴2 شاسی  شماره  به   ۱۶ ایران   ۹۸ د   ۳۳۴ شهربانی  شماره  به 
NAALSRALDCA شماره موتور RD 2۰۰۳۵۷ ۱۰۰۰۱۴۰۶۷  شماره بدنه 
ca 2۱۳2۴2 ۰۰ نوع رنگ روغنی رنگ اصلی سفید رنگ فرعی سفید شیری 

 VIN

مشخصات بدنه بر اساس گزارش کارشناس محترم دادگستری:
 گلگیرهای جلو، درب و گلگیر عقب راست خودرو دارای خوردگی و لیسه 

گیری میباشد. دارای ۴ حلقه لاستیک حدود ۸۰ درصد اج می باشد.
خودرو دارای بیمه شخص ثالث تا ۱۴۰2/۰۷/2۴ نزد شرکت بیمه البرز می 

باشد. 
ارزیابی :

مبلغ  به  دادگستری  محترم  کارشناس  توسط  مذکور  خودروی 
۳/۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )معادل سیصد و شصت میلیون تومان ( ارزیابی 

نموده است .
چهارشنبه  روز  ظهر   ۱2 الی  صبح   ۹ ساعت  از  مذکور  خودروی  مزایده 
۱۴۰۳/۰2/۱۹ در قم - خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش . کوچه ۷ - طبقه 
فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم 

انجام می شود. 
مزایده مذکور از مبلغ ۳/۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )معادل سیصد و شصت 
میلیون تومان ( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. 
شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب 
با    IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳2۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره  به  ثبت  سپرده 
باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰2۱۷۱۳2۳۵۱2۰۰۶ واریز  شناسه 
)حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست 

۱۰ درصد را پرداخت نمائید( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه 
مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد 
و به حساب خزانه واریز خواهد شد . و در این صورت عملیات فروش از درجه 
اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات 
و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیر 
نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد 
شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر 
است وفق ماده ۳۹ مکرر ایین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده 
باشد . بدهکار تا 2 ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به 
تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید ، بدیهی است که 
انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 2 ماهه خواهد 

بود .)م الف ۱۷2۱2(
رئیس اداره اجرای اسنادرسمی قم 
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی مزایده : 1۴03/02/0۵
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به  رسانه های غربی درحالی مدعی حمله رژیم صهیونیستی 
تصاویر  که  هستند  اصفهان  در  هوایی  پایگاه  اس ۳۰۰  سایت 

ماهواره ای چیز دیگری را بیان می کند.
جمعه  روز  بامداد  ساعات  نخستین  ،در  گزارش  این  براساس 
۳۱ فروردین ماه، شهر اصفهان و محدوده پایگاه شکاری شهید 
بابایی شاهد فعال شدن پدافند هوایی بود، اتفاقی که به سرعت 
انتشار تصاویر آن در فضای مجازی با توجه به تنش های جاری 
در منطقه و پاسخ موشکی و پهپادی جمهوری اسلامی ایران به 
حمله رژیم صهیونیستی به بخش کنسولی سفارت ایران در دمشق 
موجب به راه افتادن موجی از حدس و گمان ها مبنی بر حمله 
رژیم صهیونیستی به اهدافی در خاک ایران و به طور مشخص در 

اصفهان شد.
در همان ساعات ابتدایی برخی منابع فعال شدن پدافند هوایی 
دنبال  به  که  »ریزپرنده« عنوان کردند  با چند  مقابله  دلیل  به  را 
آسیب رساندن به اجزای سامانه پدافندی S۳۰۰ مستقر در منطقه 
اصفهان بوده اند که ریزپرنده ها توسط پدافند هوایی منهدم شده 
است. ظهر همان روز ارشد نظامی ارتش در استان اصفهان در 
حالی که در کنار یک دستگاه رادار پدافندی با خبرنگار صداوسیما 
مصاحبه می کرد، دلیل فعال شدن پدافند هوایی در اصفهان را برای 

مقابله با »اشیاء مشکوک« عنوان کرد.
در چنین شرایطی برابر حوادث مشابه در گذشته و در سکوت 
منابع رسمی، این تصاویر ماهواره ای هستند که می توانند برآورد 
درستی از اتفاق رخ داده را در اختیار ناظران قرار دهند و بر همین 
اساس، نخستین تصویر ماهواره ای که تصویری از نوع SAR بود 

حوالی غروب روز جمعه ۳۱ فروردین منتشر شد.
واژه SAR مخفف Synthetic Aperture Radar به معنای رادار 
دهانه مصنوعی است که بر خلاف تصاویر ماهواره ای معمول که با 
استفاده از لنزهای اپتیکی تصویر برداری می کنند، با استفاده از 
فناوری رادار یعنی فناوری ارسال و دریافت امواج کار تصویربرداری 
را انجام می دهد با اینحال تصویری که با ماهواره های SAR گرفته 

می شود رنگی نیست اما از دقت قابل توجهی برخوردار است.
توسط  که  اصفهان  هوایی  پایگاه  از  شده  تهیه   SAR تصویر 
شرکت Umbra Space گرفته شده و توسط CNN منتشر شده 
بود، با وجود آنکه جابجایی در برخی اجزاء سامانه S۳۰۰ مستقر 
در اصفهان را نشان می داد، با اینحال خسارت و آسیب رسیدن به 
این سایت را تایید نمی کرد، موضوعی که مورد اذعان CNN نیز قرار 
گرفت و این رسانه آمریکایی اعلام کرد که خسارت گسترده ای در 

این تصاویر دیده نمی شود.
پس از انتشار این تصاویر که جزئیات زیادی را در اختیار ناظران 
منتشر   Planet Lab شرکت  توسط  بعدی  تصویر  نمی داد،  قرار 
شد که در این تصویر نیز با وجود آنکه کیفیت و دقت آن چندان 
چشمگیر نبود، اما وجود یک لکه تیره در محل استقرار سامانه 
S۳۰۰ در اصفهان که به طور مشخص مربوط به نقطه استقرار رادار 
کنترل آتش ۳۰N۶E2 ملقب به Tombstone این سامانه است، 

شک و گمان ها نسبت به وقوع یک رخداد مشابه سوختگی و یا 
آتش گرفتن در این موقعیت را تشدید می کرد.

انتشار تصاویر با دقت و کیفیت بیشتر ظرف روزهای گذشته، 
امکان ارزیابی بیشتری از محل مورد نظر را فراهم کرده. گرچه 
برخی از رسانه های ضدایرانی مدعی آثار سوختگی و انفجار در 
رادار مورد اشاره هستند، اما ارزیابی این تصاویر به صورت دقیق 
نشان می دهد آنچه که از آن تحت عنوان آثار انفجار و سوختگی یاد 
می شود، در حقیقت سایه سامانه راداری ۳۰N۶E2 است که روی 

زمین افتاده و از آن تحت عنوان اثر انفجار یاد می شود.
نهایتا شب گذشته تصویر ماهواره ای دیگری هم که توسط شرکت 
Planet Lab تهیه شده و توسط خبرگزاری آسوشیتدپرس منتشر 
شده است، حاکی از آن است که صدمه  و یا رد انفجار و تخریبی در 

سایت S۳۰۰ پایگاه اصفهان و رادارهای آن دیده نمی شود.
 انتشار تصاویر ماهواره ای از سایت S۳۰۰ اصفهان و عدم وجود 
آثار تخریب در حالی است که طی روزهای گذشته موضوع مقابله با 
اشیاء مشکوک در این محدوده و همزمان کشف چند بوستر موشک 
بالستیک هواپرتاب در خاک عراق، دستمایه عملیات رسانه ای 
گسترده ای مبنی بر حمله مستقیم رژیم صهیونیستی به خاک 
ایران شد. رسانه های غربی و صهیونیستی با استناد به بوسترهای 
موشک های بالستیک هواپرتاب کشف شده در عراق و فعالیت 
پدافند هوایی در اصفهان، اینگونه نتیجه گیری کرده اند که رژیم 
صهیونیستی با استفاده از موشک بالستیک هواپرتاب حمله ای را 

به سایت S۳۰۰ در اصفهان انجام داده است.
این موضوع در حالی است که موشک های بالستیک به دلیل 
استفاده از سرجنگی هایی با وزن قابل توجه و همچنین انرژی 
جنبشی زیاد در هنگام اصابت، حجم تخریب، سوختگی و خرابی 
قابل توجهی را بر جای می گذارند. موضوعی که دستکم اگر رخ 
داده بود، می بایست در تصاویر ماهواره ای به خوبی قابل کشف 
و دیدن باشد در حالی که هیچ آثاری از چنین اصابتی در تصاویر 

ماهواره ای سایت S۳۰۰ اصفهان دیده نمی شود.

سیاسی

نگاهی به سفر آیت الله رئیسی به اسلام آباد ؛

تهران و اسلام آباد؛ از پیام اتحاد 
تا پی ریزی مرزهای امن اقتصادی

حضور رئیسی در اسلام آباد در موقعیت کنونی حساس منطقه در حالی 
است که دولت سیزدهم سعی دارد دیپلماسی منطقه ای خود را همپای رویکرد 
ویژه برای مواجهه با تنش های منطقه ای و سناریوی ناامن سازی ایران ستیزان 

به پیش براند. 
براساس این گزارش ،سید ابراهیم رئیسی در نخستین سفر دوجانبه خود در 
سال جدید راهی پاکستان شد و پس از آن به سریلانکا خواهد رفت. این سفر 
ذیل یکی از اصلی ترین شعارهای دولت سیزدهم یعنی ارتباط فعال و سازنده 
با منطقه و جهان قابل تحلیل است که تحقق آن تنها در سایه دیپلماسی پویا 
و پرتحرک امکان پذیر خواهد بود. حضور رئیسی در اسلام آباد در موقعیت 
کنونی حساس منطقه در حالی است که دولت سیزدهم سعی دارد دیپلماسی 
منطقه ای خود را همپای رویکرد ویژه برای مواجهه با تنش های منطقه ای و 
سناریوی ناامن سازی ایران ستیزان به پیش براند؛ سناریویی که همین چند 
ماه پیش در فتنه تروریستی »جیش الظلم« سویه کاملًا جهت داری را برای 
متاثر کردن رابطه تهران و اسلام آباد بروز داد. تا آنجا که بواسطه درگیری 
محدود مرزی و نظامی در دی ماه سال گذشته، این شائبه پیش آمد که 
رابطه دو همسایه با آنچه تحت عنوان پروژه روانی و تروریستی دشمنان پیوند 

مستقیم داشت، در روند سراشیبی قرار گرفته است.
اما توانمندی دیپلماسی دولت رئیسی برای تهدیدزدایی و در مقابل، تقویت 
مناسبات منطقه ای از جمله طراحی الگوی مراودات امنیتی و اقتصادی با 
اسلام آباد پاسخی به بحران سازی های اخیر بود که سبب شد طراحان پشت 
پرده از برنامه های در دستور کار خود طرفی نبندند. این چنین بود که دعوت 
رسمی و صمیمانه رئیس جمهور پاکستان از رئیس جمهور ایران و پاسخ مثبت 
او آب پاکی بر دست دشمنان ریخت و بار دیگر اوج گیری همکاری همه جانبه 

ایران و پاکستان را در کانون توجهات منطقه نشاند.
کانال های اقتصادی و شراکت های مهم

رابطه ایران با کشورهای همسایه بویژه پاکستان که پیشتر به دلیل جبر 
ناشی از فقدان رویکردهای متعدد در سیاست خارجی در دولت پیشین، به 
تمرکز بر حوزه های خاصی منحصر شده بود؛ حالا در موقعیت متفاوتی قرار 
گرفته است. چه بازشدن دست ایران در برقراری روابط سیاسی و اقتصادی 
با کشورهای مختلف از قبال تنوع بخشی به سیاست منطقه ای و برخورداری 
از حق انتخاب بیشتر سبب شده است که تهران در فصل تازه روابط خود با 
کشورهایی همچون پاکستان از موضعی برابر و مبتنی بر برآورده شدن منافع 

اقتصادی میان مدت و بلند مدت خود وارد شود.
در این راستا اعتنای پاکستان به طرح های همکاری منطقه ای ایران 
را نمی توان در دور جدید تحکیم رابطه تهران و اسلام آباد نادیده گرفت. 
کانال های اقتصادی و شراکت های مهمی که برای فرار از دام تحریم ها 
میان ایران و شرکای منطقه ای اش همچون اسلام آباد و مسکو و پکن شکل 
گرفته تا حدود زیادی در قدرت چانه زنی ایران پای میز مذاکرات رفع تحریم 
ها و تغییر روند تحمیل شده رویدادها موثر افتاده و در ماه های اخیر نیز 
چنان که رئیسی در تبیین سیاست همسایگی ایران اعلام کرده به اولویت 
یافتن ارتقاء همکاری با کشورهایی که تمام قدر در کنار ایران ایستاده اند، 

انجامیده است.
با  اقتصادی  همکاری های  روند  در  سیزدهم  دولت  که  وجهی  مهم ترین 
اسلام آباد مورد توجه قرار داده، راهبرد مبتنی بر تبدیل فضای امنیتی حاکم 
بر نواحی مرزی به مرزهای امن اقتصادی است که آیت الله رئیسی یک سال 
پیش در جریان دیدار با »شهباز شریف«، نخست وزیر پاکستان در منطقه 
پیشین- مند در نقطه صفر مرزی در راستای تحقق اهداف اعلامی خود ذیل 

مفهوم »دیپلماسی اقتصادی« به کار گرفت.
در همین راستا وجود ظرفیت های بالقوه در بخش های مختلف تجاری و 
سرمایه گذاری اعم از صنعت، معدن و تجارت، مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، 
قرابت های فرهنگی و اجتماعی میان مردم 2 کشور، در کنار امکان استفاده 
از تاسیسات زیربنایی از جمله شبکه های حمل و نقل زمینی، ریلی و دریایی، 
اتصال شبکه راه آهن استان به پاکستان و شبکه راه آهن سراسری، افزایش 
تعامل تجاری بین 2 کشور را بیش از پیش ممکن کرده است. زیر سایه این 
ظرفیت ها مقام های دو کشور سال گذشته از هدفگذاری اقتصادی برای رفع 
موانع قراردادهای تجاری آزاد و رساندن حجم تجارت دو جانبه به ۵ میلیارد 

دلار خبر داده اند.
همکاری امنیتی برای مقابله با ستیزه جویان

تفاهم نامه امنیتی ایران و پاکستان یکی از نمودهای عینی فصل جدید 
روابط دو کشور بر محور توسعه است که بویژه در پی بروز تنش های مرزی 
در اواخر سال گذشته مورد تاکید و توجه بیشتری از سوی مقام های ایرانی و 

پاکستانی قرار گرفته است.
بویژه آنکه استان سیستان و بلوچستان ایران با بهره مندی از جغرافیای 
منحصر به فرد با تکثر قومی و مذهبی که در جوار استان همنام خود در 
پاکستان قرار گرفته همواره با تحرکات ناامن سازی شماری از گروه های ستیزه 
جو همچون »جیش الظلم« رو به رو بوده است. اما مطابق آنچه وزرای خارجه 
ایران و پاکستان در پی بروز تنش های اخیر در نشستی مشترک اعلام کردند، 
دو کشور مصمم به گسترش همکاری  های امنیتی هستند؛ امری که بی تردید 
در سفر مهم رئیس جمهور ایران به اسلام آباد در موضوعات مورد گفت وگو 

جای مهمی را به خود اختصاص خواهد داد.

عباس سلیمی نمین: 

جامعه را به سمت لجبازی نبریم
چهره سیاسی اصولگرا می گوید: برخی به نحوی برخورد می کنند که گویا حساسیت 
آنها نسب به حجاب بیش از دیگران است. در صورتی که همه بابت اینکه ما رابطه 
سالمی بین زن و مرد نداشته باشیم، ناراحت می شویم حتی آن بانوانی که حجاب شان 
هم کم است، نمی خواهند خانواده شان متلاشی شود، مگر دوست دارند که روابط در 

خانواده تضعیف شود؟!
براساس این گزارش ،راه اندازی مجدد گشت ارشاد و برخی فیلم های وایرال شده 
در فضای رسانه ای و مجازی از برخی برخوردهای تند و خشن با زنان واکنش های 
فراوانی را به دنبال داشت کما اینکه عضو جامعه مدرسین در گفتگویی که با خبرگزاری 
خبرآنلاین به این نکته تأکید کرده بود که شرایط امروز با ۱۰ سال قبل تغییر کرده و 

مسئولین در مقوله حجاب باید با ادبیات دیگری با زنان صحبت کنند.
در میانه این واکنش ها اما توئیت مهدی فضائلی، عضو دفتر مقام معظم رهبری که 
ضمن یادآوری منویات رهبر انقلاب درباره حجاب از تذکر به برخی مسئولان به دلیل 
کارهای بی قاعده خبر داده بود واکنش های زیادی را سبب شد. تندروهای حامی 
گشت ارشاد جایگاه او را به چالش کشیده و معتقدند توئیت او ربطی به دفتر رهبری 
ندارد اما در مقابل دیگرانی نیز هستند که از قضا این توئیت را با توجه به حضور او در 

دفتر رهبری تفسیر می کنند.
این توییت مهدی فضائلی واکنش های فراوانی را به دنبال داشت تا جایی که برخی 
ضمن حمله به او مدعی شدند توییت فضائلی ارتباطی با دفتر رهبری ندارد و برخی 

هم توییت سابق او در مورد لزوم پایبندی به حجاب را بازنشر کردند.
عباس سلیمی نمین، فعال سیاسی اصولگرا نیز در زمره دسته دوم تعریف می شود 

و معتقد است این توئیت را باید با توجه به جایگاهی که فضائلی دارد در نظر گرفت.
حرف های فضائلی را با توجه به جایگاهی که دارد باید لحاظ کرد

عباس سلیمی نمین در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین در پاسخ به اینکه به نظر شما 
تذکر داده شده به مسئولان در مقوله حجاب تا چه اندازه موثر خواهد بود؟ گفت: 
آنچه مسلم است، این نکته است که حجاب از جمله مسائلی است که باید در مورد آن 
بیشترین توجه را داشت چراکه حکم الهی است و از طرفی این حکم الهی باید همراه 
با باور دنبال شود. یعنی اقداماتی در راستای تقویت باورها نسبت به این حکم الهی 
صورت بگیرد که هم به نفع جامعه و هم به نفع فرد است. از این رو آنچه آقای فضائلی 
گفته، را باید با توجه به شأن و جایگاه او که یکی از شخصیت های فرهنگی شایسته ما 
هستند و باید به آن عنایت شود، در نظر گرفته شود و از طرفی با توجه به جایگاهی که 
از آن صحبت کرده، باید لحاظ شود. در مورد حجاب گاهی تصور می کنیم که واقعاً در 
یک ستیز فرهنگی قرار نداریم. در حالی که این یک رقابت فرهنگی جدی است بین 
آنچه که اسلام می خواهد جامعه بشری را در آن مسیر قرار دهد با آنچه که سرمایه داری 

می خواهد جامعه بشر را در آن مسیر قرار دهد.
برخی تصور می کنند با یک اقدام اجرایی می توانند مسئله حجاب را حل کنند

وی افزود: در حقیقت جامعه سرمایه داری تاکنون توانسته از یکسری ولنگاری ها 
بیشترین بهره برداری در زمینه مصرف گرایی و حکومت مداری داشته باشد. به عبارت 
دیگر سرمایه داری با مشغول کردن افکار جامعه به مسائل نازل، توانسته حکومت داری 
را برای خودش بسیار ساده کند. اما نکته قابل توجه در رقابت مذکور این است که 
متأسفانه بعضی از دوستانی که به لحاظ فکری نمی خواهند خودشان را خیلی درگیر 
مسائل پیچیده اجتماعی کنند، تصور می کنند با یک اقدام اجرایی می توانند مسئله را 

حل و فصل کنند، در حالی که به این صورت نیست.
۹۹ درصد زنان با هر نوع الزام در حجاب حساسیت دارند زیرا...

سلیمی نمین در ادامه تصریح کرد: در مجموع به نظر می رسد مسئله اول این است 
که باید بر روی اشتراکات کار کنیم. به بیان دیگر آنچه مسلم است، این است که ۹۹ 
درصد بانوان کشور با هر نوع الزام در حجاب نسبت حساسیت ویژه ای دارند به این 
معنی که نمی خواهند نگاه پست به آنها شود و نمی خواهند ملعبه امیال دیگران باشند. 
از این رو حاضر نیستند نگاه دون به آنها شکل بگیرد. در حقیقت زنان نمی خواهند با 
کسانی که خودشان را در خیابان ها عرضه می کنند، در یک ردیف قرار بگیرند. بنابراین 
باید از این مسئله که نکته مشترک میان زنان و طرفداران حجاب استفاده کرد. یکی از 
اشتراکات این است که هم زنان و هم جمهوری اسلامی با کسانی که می خواهند به 
نوعی شأن زن را به عنوان عرضه کننده یک متاع تنزل بدهند، مخالف هستند. بنابراین 
برای مثال با کسانی که لباس های پاره پاره تولید می کنند که بدن نما باشد و برخی 

ابعاد پنهان جسمی افراد از آن رونمایی شود، را قطعاً نمی پسندند.
این چهره اصولگرا همچنین اظهار کرد: بنابراین حسب این نکته مشترک جمهوری 

می کنند،  تولید  بانوان  شأن  دونِ  لباس های  که  کسانی  برای  می تواند  اسلامی 
محدودیت ایجاد کند که به نظر بنده این مورد با استقبال جامعه مواجه خواهد شد، 
یعنی جامعه می پذیرد که یک لباس با وقار که اجازه نگاه دون را به دیگران و به آدم های 
هوس باز ندهد، مورد بهره برداری قرار بگیرد. البته در این میان عده ای هم هستند 
که به صورت شبکه ای در جامعه کار می کنند تا عفت عمومی را زیر پا بگذارند که 
این مورد سابقه تاریخی هم دارد. به این ترتیب که وقتی استعمارگران می خواستند 
اسپانیا را دوباره از مسلمانان بگیرند، روش هایی را دنبال کردند که اگر این روش ها را 
مطالعه کنیم بسیاری از مسائل برای ما روشن می شود. برای نمونه یکسری بانوانی را 
به استخدام گرفتند که بسیار زشت در جامعه حاضر شوند و تردد کنند و از این طریق 

لطمه جدی به انسجام جامعه بزنند.
باید براساس شخصیت انسان ها به آنها احترام گذاشت نه ابعاد فیزیکی آنها

سلیمی نمین با تأکید بر این نکته که امنیت نقطه مشترک همه افراد جامعه است، 
ادامه داد: در بحث عفت عمومی نکته این است که همه امنیت را دوست دارند، به 
این معنی که همه دوست دارند که جامعه از این نظر پر التهاب نشود و تحریک افراد 
به صورت غلط و به صورت هدفمند صورت نگیرد. در حقیقت همه می خواهند که 
جامعه از این جهت آرامش داشته باشد و جامعه ای داشته باشیم که براساس شخصیت 
انسان ها به آنها احترام بگذارند نه ابعاد فیزیکی آنها. بانوان ما هرگز حاضر نیستند که 
شأن خودشان را در این حد تنزل دهند که جامعه فقط از یک دریچه پست به آنها 
نگاه کند. اگر جمهوری اسلامی می خواهد در وادی حجاب کار کند، باید اولویت ها 
را در نظر بگیرد و بعد به تفکیک پیش برود. همه بانوان کشور دوست دارند عفیف 
باشند. بنابراین جمهوری اسلامی از این علاقه مندی، تمایل و مطالبه آنها برای برخی 

زشتی ها و پلشتی هایی که هدفمند در جامعه دنبال می شوند، استفاده کند.
وی افزود: اگر ما با اشتراکات کار کنیم، بسیاری از بخش های جامعه با ما در مهار 
برخی برنامه های ضدفرهنگی در کشور همراه خواهند بود اما به نظر می رسد خیلی 
به این موضوع عنایت نمی شود. تذکر فضائلی هم به این مسئله است که همه دوست 
داریم جامعه آرام و سالمی داشته باشیم، تعرض به بانوان صورت نگیرد. بنابراین اگر 
جامعه آرامی می خواهیم، همه باید برای مهار بر این پلشتی هایی که منافع جامعه ما را 

تأمین نمی کند و منافع دیگران را تأمین می کند، تمرکز کنیم.
سلیمی نمین در پاسخ به اینکه گشت ارشاد امری پرمناقشه بود که برآیند نهایی آن 
قضیه مهسا امینی بود که بعد از آن انتظار می رفت فضا به سمت یک تصمیم عقلانی 
برود اما چنین فضایی شکل نگرفت و دوباره گشت ارشاد به خیابان ها آمد، برآیند 
شما نسبت به این قضیه و واکنش جامعه سبت به این برخوردها در حوزه حجاب 

چگونه است؟ گفت: برخی به نحوی برخورد می کنند که گویا حساسیت آنها نسب 
به حجاب بیش از دیگران است. در صورتی که همه بابت اینکه ما رابطه سالمی بین 
زن و مرد نداشته باشیم، ناراحت می شویم حتی آن بانوانی که حجاب شان هم کم 
است، نمی خواهند خانواده شان متلاشی شود، مگر دوست دارند که روابط در خانواده 

تضعیف شود؟! اگر روابط در خانواده تضعیف شود.
به  کنند  تصور  عده ای  اینکه  بنابراین  کرد:  تصریح  اصولگرا  سیاسی  فعال  این 
راحتی می توان عفاف را در جامعه تقویت کرد، تصور غلطی است و این تصور غلط 
سال هاست به ما لطمه می زند. در حقیقت بدون شناخت از اهداف دشمن و در نظر 
گرفتن تمایلات جوانان اقدام می کنیم، در صورتی که باید گفت وگویی صورت بگیرد تا 
اصلاح انجام شود. اینکه همیشه بر طبل چند دستگی بکوبیم و حتی می خواهند یک 
دسته جدیدی را هم ایجاد کنند، بسیار غلط است. متأسفانه برخی که شناخت قوی 
از مسائل اجتماعی ندارند، فشار می آورند که الّا و بالله یک روزه مسئله را حل کنید، 
در این شرایط طبیعی است که نتیجه درستی نمی گیریم. بعد هم از موضعی فشار 
می آورند که گویا فقط آنها نسبت به اعتقادات پایبندی دارند. در صورتی که خیر، همه 

جامعه دوست دارند آرامش داشته باشند و از برخی از لغزش ها مصون باشد.
سلیمی نمین اظهار کرد: در مجموع ما نباید خودمان دسته بندی های کاذبی ایجاد 
کنیم. چراکه این به نفع دشمن است و به جامعه ما ضربه می زند. در حقیقت نباید 
اجازه دهیم که روز به روز فهم اقشار مختلف جامعه از هم تضعیف شود زیرا این موضوع 
ما را شکننده خواهد کرد. بنابراین سخن من اینجا متوجه کسانی است که تصور 
می کنند فقط آنها نسبت به اخلاق حساسیت دارند. خیر، همه جامعه ما اخلاق مدار 
هستند. در حال حاضر برخی به نوعی عقلانیت را تحت تاثیر احساسات قرار داده اند 

که باید با آنها با هوشمندی مواجه شد.
کسانی هجمه وارد می کنند دلسوز نیستند

این چهره اصولگرا با اشاره به حضور نفوذی ها ادامه داد: بنابراین به این ترتیب نیست 
که در جامعه ما فقط منافقین در جهت یکسری کارهای تخریبی با دشمن همراهی 
کنند. خیر، عده ای هم هستند که در جهت مسائل فرهنگی با دشمن همکاری 
می کنند و از این موضوع غافل هستیم. لذا باید اجازه داده شود که در مورد به مسائل 
فرهنگی صحبت کنیم و اهل فکر نقطه نظرات شان را بگویند و به این صورت نباشد به 
محض اینکه یک شخصیت اهل اندیشه حرفی در تضاد میل ما گفت، بلافاصله به او 
هجمه و حمله کنیم. این اصلًا به نفع جامعه نخواهد بود. باید به صورتی عمل کنیم که 
افراد و به خصوص شخصیت ها بتوانند آنچه که از سر دلسوزی و فهم و درک دقیق تر 
جامعه می توانند بیان کنند را به سهولت به جامعه منتقل کنند. در این میان کسانی 
که هجمه وارد می کنند که حرف و سخن دلسوزانه بیان یا شنیده نشود، را نمی توان 
دلسوز شناخت زیرا فرد دلسوز حتماً زمینه فعال کردن شخصیت های فرهنگی را فراهم 

می کند که به نفع همه جامعه است.
اقدامات تفریطی و افراطی هزینه زا هستند

سلیمی نمین در واکنش به اینکه اقدامات این طیف که تصور می کند فقط خودشان 
پایبند به اخلاقیات هستند و امکان دارد یکسری اقدامات تند و سریع انجام دهد تا 
چه اندازه می تواند برای نظام هزینه زا باشد؟ خاطرنشان کرد: همان طور که برخی 
نیروهای افراطی می توانند هزینه زا باشند که هزینه زا هم هستند، نیروهای تفریطی از 
این طرف هم قطعاً هزینه زا هستند. به این معنی که هر چیزی به تعادل جامعه لطمه 
بزند، اعم از نیروهای افراطی و هم نیروهای تفریطی، زیان بار هستند. ما نمی توانیم 
نیرویی را از جامعه حذف کنیم اما می توانیم آنها را دعوت کنیم تا مطالعه بیشتری 

داشته باشند.
اگر خانمی به لجبازی بی افتد، اقدامی که به ضرر خودش است را هم انجام می دهد
این فعال سیاسی اصولگرا در پایان یادآور شد: بعضی از دوستان کارهایی را می کنند 
که باعث می شود حتی سر مسائلی که فهم و درک آنها سخت نیست، جامعه را به 
لجبازی می اندازد. اگر جامعه به لجبازی بیفتد یعنی عقلانیت در آن تعطیل می شود. 
وقتی عقلانیت تعطیل شد، بعد دیگر زبان مفاهمه نخواهیم داشت. بعضی از عزیزان 
اصلًا به این توجه نمی کنند وقتی خانمی تحت تاثیر بحثی که هیچ مبنایی ندارد، 
قرار گرفته که به زیان خودش هم هست، اگر به لجبازی بی افتد، آن اقدامی که به 
زیان خودش هم هست را از لج شما انجام می دهد و هم خودش و هم جامعه زیان 
می کنند. بنابراین اول باید روی اشتراکات کار کنیم کما اینکه در مورد حجاب و عفاف 
هم اشتراکات زیادی داریم که هنوز روی آن کار نکرده ایم، در نتیجه اینکه بلافاصله 

سراغ افتراقات می رویم، کار را دشوار می کند.

راستی آزمایی یک ادعا؛

حمله به سایت اس 3۰۰ اصفهان؛ از ادعا تا واقعیت

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
۱-رأی شماره ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰2۰۱۸۶۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰2۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰2۳۳۴ 
مربوط به تقاضای خانم راویه حسنلو فرزند نبی اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۵۰/2۶۹ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غلامرضا قدیری حسن آباد صفحه ۴۰۰ 

دفتر ۱۳۰ )م الف۱۶۸۷2۸۵ (
2- رأی شماره ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰2۰۱۳۷2۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰22۳۰ 
مربوط به تقاضای دولت جمهوری اسلامی ایران با نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۶۵۱/2۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2۵۶۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر 

الکترونیکی ۴۴۸۴ - ۱۴۰۱ )م الف۱۶۸۷2۸۵(

۳- رأی شماره ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰2۰۱۵۴2۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰2۱۵2 
مربوط به تقاضای دولت جمهوری اسلامی ایران با نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰۰۵/۷۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2۵۶۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر 

الکترونیکی ۴۴۸۴ - ۱۴۰۱ )م الف۱۶۸۷2۸۵(
۴- رأی شماره ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰2۰۱۵۴۵۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰22۵۸ 
مربوط به تقاضای دولت جمهوری اسلامی ایران با نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰2۵۸/۸۳ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2۵۶۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت 

دفتر الکترونیکی ۴۴۸۴ - ۱۴۰۱ )م الف۱۶۸۷2۸۵(
۵- رأی شماره ۱۴۰2۶۰۳۳۰۰۰2۰۱۵۴۱۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰22۵۹ 
مربوط به تقاضای دولت جمهوری اسلامی ایران با نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۳۴/۴۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 

2۵۶۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر 
الکترونیکی ۴۴۸۴ - ۱۴۰۱ )م الف۱۶۸۷2۸۵(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: 1۴03/01/20
نوبت دوم: 1۴03/02/0۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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یادگارماندگارچهره ملی مطبوعات قم دکترحسین عبداللهی)ره(

اگر قبر عبد العظیم را در شهر خود زیارت 
کنی، چنان است که گویی امام حسین 

علیه السلام را زیارت کرده ای.
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سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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معاون خدمات شهری شهرداری قم:

دفن مستقیم پسماندهای شهری 
به صفررسیده است

اینکه ۱۰۰ تن کود  بیان  با  معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری قم 
کمپوست روزانه از پسماندهای شهری تولید می شود، گفت : کودهای تولیدشده در 

کشاورزی و فضای سبز شهری مورد استفاده قرار می گیرد.
مهدی اصفهانیان مقدم در دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی که به مناسبت هفته 
زمین پاک انجام شد، با اشاره به اقدامات و فعالیت های صورت گرفته در حوزه مدیریت 
پسماند شهرداری قم اظهار کرد: در شهر قم روزانه ۷۰۰ تن پسماند شهری در سطح 
مناطق تولید می شود و با برنامه ریزی های صورت گرفته با ماشین آلات مکانیزه و خدمات 
شهری با فعالیت ۱۵۰۰ پاکبان و پیک بهداشت از درب منازل جمع آوری می شود و به 

سایت موقت انتقال و پس ازآن به مجتمع پردازش پسماند البرز انتقال می یابد.
وی با بیان اینکه شهر قم نخستین کلان شهری است که دفن مستقیم پسماندهای 
شهری را به صفر رسانده است، ادامه داد: پسماندهای منتقل شده به مجتمع پردازش 
پسماند البرز ضمن رعایت ضوابط زیست محیطی در دو خط پردازش و اتومات، فرآوری 

می شود و دفن مستقیم صورت نمی پذیرد.
رعایت  اینکه  به  اشاره  با  قم  شهرداری  محیط زیست  و  شهری  خدمات  معاون 
شاخص های زیست محیطی و کمک به حفظ سرمایه های ملی از اهداف این فرآیند 
بازیافت احصا و تفکیک می شوند و مواد  ابراز کرد: کلیه پسماندهای قابل  است، 

تجزیه پذیر هم در فرآیند تهیه کود کمپوست مورد استفاده قرار می گیرند.
وی با بیان اینکه ۱۰۰ تن کود کمپوست روزانه از پسماندهای شهری تولید می شود، 
تصریح کرد: کودهای تولیدشده در کشاورزی و فضای سبز شهری مورد استفاده قرار 

می گیرد.
اصفهانیان مقدم همچنین افزود: در بخش مدیریت پسماندهای پزشکی، تمام 
پسماندهای پزشکی به صورت مکانیزه بی خطرسازی شده و طبق استانداردهای 

بهداشتی دفن می شوند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به استحصال انرژی از مواد پلیمری و غیر آلی 
اشاره کرد و گفت: از مجموع مواد پلاستیکی ،در تولید گرانول ازجمله کف پوش های 

زمین های بازی کودکان بهره برداری می شود .
 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم خبرداد:

تملک 25۰ ملک در سال گذشته 
مدیر منطقه هفت شهرداری قم گفت: طی دو سال گذشته، حدود 2۵۰ ملک در 

منطقه هفت تملک شده است که در تاریخ شهرداری بی سابقه بود.
محمد رمضانی در گفت وگویی اظهار کرد: برای منطقه هفت شهرداری قم پروژه های 
متعدد تملکی ازجمله فاز پنج عمار یاسر، ساماندهی قبرستان نو و میدان مطهری 

پیگیری می شود.  
وی افزود: تملک بازارچه میوه و تره بار میدان مطهری در مسیر ساماندهی وضعیت 
این میدان از اتفاقاتی بود که انجام شد و با همکاری سازمان میادین میوه و تره بار 

پیشرفت خوبی داشت.  
مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به اهمیت میدان مطهری از دیدگاه های 
مختلف در ساختار کالبدی شهر قم خاطرنشان کرد: پروژه هایی مانند فاز پنج عمار 
یاسر، قبرستان نو و بسط شرقی حرم مطهر از مهم ترین اتفاقات عمرانی شهر قم در 

سال های اخیر محسوب می شوند که منطقه هفت برای تملک آن ها تلاش می کند.  
رمضانی اضافه کرد: طی دو سال گذشته حدود 2۵۰ ملک در منطقه هفت تملک 

شده است که در تاریخ شهرداری بی سابقه بود.
وی در خصوص پروژه فاز پنج عمار یاسر گفت: ۱۱۰ ملک و پس از آن ساماندهی 
وضعیت کالبدی بلوار با ۶ هزار متر سیما سازی و پیاده روسازی مسیر از اتفاقاتی بود که 

در سال ۱۴۰2 انجام شود.
 رمضانی با اشاره به امتداد این پروژه تا خیابان رسالت و پس از آن میدان سپاه گفت: 

امیدواریم در سال ۱۴۰۳ برای این بخش از پروژه اقدامات خوبی انجام شود.
 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم:

۱5 درصد پسماند نایلون و ظروف 
یکبارمصرف است

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: شهر قم نخستین شهری 
است که ۱۰۰ درصد پسماندهای عفونی و بیمارستانی بی خطرسازی می شوند.

سید عبدالله میرابراهیمی در دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی امام جمعه قم که 
به مناسبت هفته زمین پاک انجام شد، با اشاره به اقدامات سازمان در حوزه فرهنگ و 
آموزش شهروندی اظهار داشت: از سوی سازمان مدیریت پسماند، دوره های آموزشی 
و دیگر مخاطبان گروه هدف جهت  اصناف  ویژه مدارس، مساجد،  در طول سال 

آگاه سازی انجام می شود.
میرابراهیمی تغییر سبک زندگی شهروندان را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: ۱2 
الی ۱۵ درصد از پسماندهای تولیدشده شهر قم نایلون ها و ظروف یکبار مصرف هستند 

و استفاده از این اجناس در زندگی شهروندان رشد پیدا کرده است.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خاطرنشان کرد: این نوع پسماندها 
به چرخه طبیعت باز نمی گردند و بهترین تدبیر پیشگیری و کاهش استفاده از نایلون ها 
است . وی در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: شهر قم نخستین شهری 
است که ۱۰۰ درصد پسماندهای عفونی بی خطرسازی شده و بر اساس روش ها و 

دستورالعمل های بهداشتی دفن می شوند.
 

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری قم:

اقدام آب منطقه ای باعث نابودی 
فضای سبز شهری می شود

اقدام  از  انتقاد  با  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  منظر  سیما،  سازمان  مدیرعامل 
غیرمسئولانه آب منطقه ای در پلمپ تعدادی از چاه های آبیاری فضای سبز شهری، 

گفت: این اقدام باعث نابودی کامل فضای سبز و درختان شهر خواهد شد.
پیام جوادیان در گفت وگویی با اشاره به پلمب تعدادی از چاه های آب شهرداری قم 
اظهار داشت: متأسفانه شرکت آب منطقه ای در روز دوشنبه مورخ سوم اردیبهشت 

نسبت به پلمب کامل و انسداد ۴ حلقه چاه آب خام فضای سبز اقدام نموده است.
بخش قابل توجهی از فضای سبز نابود می شود

وی با بیان اینکه این چاه ها متعلق به شهرداری قم بوده و سالیان سال جهت آبیاری 
درختان و فضای سبز استفاده شده است، ابراز کرد: این چاه ها در راستای جداسازی 
کامل آب شرب از آب خام بوده و قطعاً این اقدام غیرمسئولانه آب منطقه ای باعث 

نابودی کامل فضای سبز و درختان شهر خواهد شد.
مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری قم ادامه داد: نگهداری از 
درختان و فضای سبز همواره در بیان رهبر معظم انقلاب مطرح شده و ایشان بارها از 
مسئولین و آحاد مردم درخواست داشتند که در حفظ، نگهداری و پاسداری از این 
مظهر حیات اهتمام ویژه ای داشته باشند که این اقدام شرکت آب منطقه ای برخلاف 
منویات رهبر معظم انقلاب بوده و آسیب بسیار جدی به درختان، محیط زیست و فضای 

سبز شهر کریمه اهل بیت)س( وارد خواهند نمود.
جوادیان اضافه کرد: قطعاً تمامی مسئولیت های حقوقی، مالی و اجتماعی این اقدام 

تأسف برانگیز بر عهده شرکت آب منطقه ای قم خواهد بود.

رییس حوزه هنری استان قم خبرداد:

راهیابی 2 اثر نمایشی به همایش 
سراسری بچه های مسجد

رییس حوزه هنری استان قم گفت: از ۱۳ اثر حاضر در پانزدهمین همایش سراسری 
بچه های مسجد 2 نمایش، از آثار تولیدی مساجد استان قم است.

سید مهدی حسینی افزود: نمایش »راز« به نویسندگی و کارگردانی نرگس اسماعیلی 
به  ایمان زاده  علی اصغر  نوشته  شامی«  »مرد  نمایش  و  معصوم  چهارده  مسجد  از 
کارگردانی محمدرضا جهانبخت از مسجد حضرت ابوالفضل)ع( دو اثر منتخب از استان 

قم است که در مرحله سراسری همایش بچه های مسجد حاضر خواهند بود.
وی بیان داشت: ۱۳ اثر حاضر در مرحله سراسری همایش بچه های مسجد از میان 

۱۸۰ اثر متقاضی حضور در همایش و پس از بازبینی توسط داوران انتخاب شده اند.
رییس حوزه هنری استان قم خاطرنشان کرد: آثار منتخب در مرحله نهایی جشنواره 
سراسری تئاتر مردمی بچه های مسجد که از ۱۸ تا 2۱ اردیبهشت ماه به میزبانی 

شهرستان بافق استان یزد برگزار می شود، با یکدیگر به رقابت می پردازند.

کمبود بیش از ۱۰۰ هزار پرستار در کشور 
رئیس کل سازمان نظام پرستاری با بیان اینکه با کمبود بیش از  ۱۰۰هزار نفری پرستار مواجه هستیم، اظهار کرد: ضرورت 
توجه به ضریب استاندارد نیروی انسانی کادر پرستاری نسبت به تخت بیمارستانی بسیار حائز اهمیت است. محمدتقی 
جهان پور با بیان اینکه با کمبود نیروی انسانی در حوزه پرستاری مواجه هستیم، اظهار کرد: برآوردهای سازمان نظام پرستاری 
در ارتباط با نیاز نیروی انسانی در بخش پرستاری بیانگر این است که با کمبود بیش از  ۱۰۰هزار نفری مواجه هستیم. سازمان 
نظام پرستاری از »سازمان اداری و استخدامی« و »سازمان برنامه و بودجه« تقاضا دارد موضوع کمبود نیروی انسانی پرستاری 
را در کانون توجه قرار دهند. وی با اشاره به پیگیری های انجام شده برای جذب نیروی پرستاری گفت: بنا بر اعلام معاونت 
درمان وزارت بهداشت، ۱۶هزار تخت به ظرفیت بیمارستانی کشور اضافه شده، در حالی که فقط ۸هزار پرستار به منظور 
ارائه خدمات در نظام سلامت جذب شده اند. جذب ۸۰۰۰ پرستار کافی نیست؛ چرا که این تعداد فقط پاسخگوی بخش 

کوچکی از  نیازهای گذشته است. 

جانباختن ۱۰۶۵نفر بر اثر تصادفات  نوروزی 
رئیس سازمان پزشکی قانونی کشور از جان باختن هزار و ۶۵ نفر بر اثر تصادفات جاده ای در تعطیلات نوروز امسال خبر 
داد.عباس مسجدی در رابطه با میزان مرگ و میر ناشی از تصادفات رانندگی در ایام نوروز سال ۱۴۰۳، گفت: در حدفاصل 
روزهای 2۵ اسفند ۱۴۰2 تا ۱۵ فروردین ۱۴۰۳ )2۰ روز(، تعداد هزار و ۶۵ نفر بر اثر تصادفات رانندگی، جان خود را از 
دست دادند.وی افزود: این آمار در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته که هزار و ۱۷۵ نفر فوتی ناشی از تصادفات رانندگی 
داشتیم، حدود ۹ و نیم درصد کاهش داشته است.رئیس سازمان پزشکی قانونی کشور با بیان اینکه بیشترین آمار مرگ 
و میرهای ناشی از تصادفات رانندگی نوروز امسال در روزهای ۳ فروردین و 2۸ اسفند رقم خورد، عنوان کرد: ۷۶ درصد 
فوتی های ناشی از تصادفات ایام نوروز سال جاری را آقایان و 2۴ درصد را خانم ها تشکیل می دهند.وی تصریح کرد: تعداد 
مصدومین ناشی از تصادفات رانندگی نیز در این ایام، ۱۷ هزار و 2۴۴ نفر بود که نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود 

۴ و نیم درصد کاهش داشت.

قلیان »شادی آور« جایگزین قلیان »دخانی« می شود؟!
وزارت بهداشت: طرح مطالعاتی دستگاه »پاکدم« یا »قلیان اکسیژن« در حال حاضر به صورت آزمایشی، تحت نظارت 
وزارت بهداشت حدود دو سال است که در ۱۰ استان  کشور در حال اجراست. این طرح در مرحله آزمایشی قرار دارد و بعد از 
مشخص شدن نتایج مطالعه در صورت اثبات اثربخشی و تأثیر آن بر کاهش مصرف قلیان دخانی، به صورت سراسری اجرا 
خواهد شد.در این دستگاه گاز N2O به عنوان گاز خنده و شادی آور در ترکیب با اکسیژن مورد استفاده قرار گرفته و احتمال 

می رود که این ترکیب بتواندجایگزین اعتیاد به نیکوتین و تنباکو باشد.

آیت الله گرامی در بیمارستان بستری شدند
آیت الله گرامی به دلیل ضعف جسمی و بیماری در بیمارستان بستری شد.آیت الله گرامی به دلیل ضعف جسمی و بیماری 
در یکی از بیمارستان های تهران بستری شد.یکی از نزدیکان آیت الله گرامی این خبر را تایید کرد و گفت: معالجه ایشان ادامه 

دارد و امیدواریم به زودی از بیمارستان مرخص شود.

چند درصد ایرانی ها »مسافرت« می روند؟
آمار رسمی می گوید ۷۱ درصد ایرانی ها در سال های گذشته سفر نرفتند!بر اساس داده های سال ۱۴۰۰ مرکز آمار از مجموع 
2۶ میلیون و ۳۸۴ هزار خانوار ایرانی تنها 2۴ درصد »خانوارهای فاقد خودرو« فرصت تجربه سفر را داشته اند.۸2درصد از 
سفرها توسط خانوارهایی با محل سکونت شخصی یا سازمانی صورت گرفته و تنها ۱۸ درصد از مسافران افراد مستاجر بوده اند.

کنکوری ها گولِ کانال های سوال فروش را نخورید
قائم مقام رئیس سازمان سنجشگفت :والدین گرامی و به ویژه داوطلبان عزیز باید مراقب باشند تا فریب کانال های مجازی 
متخلف را نخورند؛ چراکه این سوداگران هدفی جز اخاذی و کلاهبرداری ندارند.ضرورت دارد داوطلبانی که وارد کانال های 
مجازی مدعی تقلب و تضمین قبولی شده اند هرچه سریع تر از این شبکه ها  که همگی تحت رصد دستگاه های امنیتی 

هستند، خارج شوند تا مشمول مجازات های قانونی نشوند.
بازداشت باند سرقت از کتابخانه ها!

مدیرکل تأمین منابع نهاد کتابخانه های عمومی کشور گفت :بعضاً افراد سودجو در پوشش عضو کتابخانه و در قالب 
امانت اقدام به سرقت و فروش منابع کتابخانه های عمومی می کردند که با شکایت نهاد و همکاری مراجع قضایی این باند و 

متخلفین شناسایی و بازداشت شدند که به دنبال آن منابع به کتابخانه بازگردانده شد.

۶.۵ میلیون موتورسوار گواهینامه ندارند
پلیس راهور فراجا گفت :طرح صدور یک روزه گواهینامه رانندگی برای موتورسیکلت سواران فاقد گواهینامه همچنان 

درحال اجراست.شش و نیم میلیون موتورسیکلت سوار در کشور ما، فاقد گواهینامه هستند.

طرح: محمدعلی رجبی

موانعی که سد راه معلولان است

نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

اختصاص هزار میلیارد تومان به محلات کم برخوردار
نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر توسعه محلات کم برخوردار و 
رعایت عدالت و توازن در اجرای پروژه های عمرانی در همه مناطق و محلات گفت: 
تلاش شده با اختصاص ده هزار میلیارد ریال بودجه معادل هزارمیلیارد تومان به 

این محلات فاصله توسعه ای بین محلات را کم کنیم.
حسن طلایی با ارائه گزارشی از عملکرد کمیته توزیع عادلانه خدمات و امکانات با 
رویکرد محله محوری، اظهار داشت: در این کمیته تلاش شده توسعه محلات کم 

برخوردار و اختصاص بودجه به آن به صورت عملیاتی پیگیری شود.
وی از اختصاص نزدیک به ۱۰ هزار میلیارد ریال بودجه به محلات کم برخوردار 
در سال ۱۴۰۳ خبر داد و افزود: بیشترین بودجه عطف به این مهم در منطقه ۶ با 
مبلغ ۱۸۳۰ میلیارد ریال، منطقه یک با مبلغ ۱۴۷۰ میلیارد ریال و منطقه ۵ در 

رتبه بعدی قرار دارد.
عضو کمیته توزیع عادلانه خدمات و امکانات با رویکرد محله محوری تصریح 
کرد: ذیل به تحقق عدالت منطقه ای در محلات شهر قم، برای توسعه بخشی از 
این محلات، بودجه ای از اراضی ۴۸ و ۳2 هکتاری با عددی بالغ بر ۳ هزار و ۴۶۵ 

هزار میلیارد ریال است.
وی توجه به تعداد محلات و رعایت توازن در اختصاص بودجه مناطق را مهم 
خواند و بیان کرد: بر اساس مطالعات و نیازسنجی که از محلات کم برخوردار 
اجرای  در  عدالت  شده  تلاش  و  داده شده  اختصاص  بودجه  این  انجام شده، 

پروژه های عمرانی در همه محلات رعایت شود.

از  یکی  را  محلات  سایر  از  برخوردار  کم  محلات  فاصله  شدن  کم  طلایی 
دستاوردهای کمیته دانست و خاطرنشان کرد: با پیگیری های انجام شده توسعه 
خوبی در این محلات اتفاق افتاده و اجرای پروژه های عمرانی با نگاه عدالت 

محوری و ایجاد توازن است.
اجرای  در  مناسبی  نسبی  تعادل  که  هستیم  شاهد  امروزه  کرد:  تأکید  وی 
پروژه های شهری در تمام حوزه های مختلف رعایت شده است و امیدواریم به زودی 
با افتتاح پروژه های در دست اقدام در مناطق مختلف قم شاهد بهره مندی مردم 

شریف قم از این پروژه ها باشیم.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: 
 ۱2 به  قم  ونارچ  معدن  منگنز  کانسنگ  ذخیره 
میلیون تُن با عیار 2۳.2 درصد و ارزش تقریبی ۶۰ 

همت رسید. 
به گزارش ندای قم، اکبر ابدالی در گفت وگویی در 
این خصوص بیان داشت: با اکتشاف های صورت 
گرفته طی سه سال  اخیر و تا عمق ۸۵۰ متری، این 
ظرفیت مهم شناسایی شد که به طور حتم نقش 
مهمی در توسعه فعالیت های معدن در سطح استان 

و کشور خواهد داشت.
کشور  منگنز  معدن  بزرگترین  ونارچ  افزود:  وی 
است که عمده نیاز منگنز کارخانه های فولاد کشور 
را تامین می کند، به همین علت هر گونه کشف 
ذخایر جدید در این معدن در زنجیره توان تولید 

فولاد کشور به عنوان یک محصول مهم و راهبری 
نقش دارد.

وی ادامه داد: با تلاش کارشناسان و متخصصان 
حوزه معدن استان و کشور، اکتشافات سایر مواد 
معدنی از قبیل سرب، روی و آهن و مس نیز در این 
معدن با جدیت ادامه دارد. گفتنی است 2۱2 پروانه 
 در بخش معادن استان موجود که ۱۴۳ فقره از این 
پروانه ها دارای بهره بردار است و فعالیت های معدنی 

در محدوده تعیین شده آن صورت می گیرد.
بیش از 2۴ نوع ماده معدنی درقم وجود دارد؛ اکثر 
مواد معدنی استان مصالح ساختمانی همچون گچ، 
آهک، سنگ لاشه و شن و ماسه است، پس از آن 
معادن نمک،  سنگ ساختمانی و معادن فلزی در 

رتبه های بعدی قرار دارند.

از جمله موارد مورد توجه در گسترش فعالیت های 
کنار  در  فرآوری  واحدهای  ایجاد  قم،  در  معدنی 
معادن استان است که هم ارزش افزوده بیشتر در 
فعالیت های معدنی را به دنبال دارد و هم موجب 
مهم  بخش  این  در  شغلی  فرصت های  افزایش 

اقتصادی می شود.
لازم به توضیح است بهره برداران معادن درصدی از 
فروش ماده معدنی خود را از حدود 2 تا ۱2 درصد را 

تحت عنوان حقوق دولتی به دولت باز می گردانند.
همچون  مختلفی  درموارد  دولتی  حقوق  این 
اصلاح جاده هایی که درمسیر معادن است، عمران 
مناطقی که معادن در آن قرار گرفته اند،  اصلاح و 
بازسازی محیط پس از پایان فعالیت معادن و نیز 

توسعه فعالیت های معدنی به کار گرفته می شود.

مدیرکل صمت استان قم خبرداد:

ونارچ بزرگترین معدن منگنز کشور  

مدیرکل مدیریت بحران استان قم گفت: تغییرات اقلیمی و نبود تخصیص 
حقابه های زیست محیطی مهم ترین عامل تولید و خیزش ریزگرد در برخی از 

روزهای سال در این استان است. 
محسن اوروجی به مناسبت هفته زمین پاک در گفت وگویی افزود: با وجود 
همه اقدام های انجام شده طی سال های گذشته هنوز سرعت پیشروی کویر و 

بیابان در قم بیشتر از اقدام های انجام شده در راستای احیای بیابان ها است.
وی با اشاره به برخی از اقدام های انجام شده در خصوص احیای عرصه های 
بیابانی گفت: طی یک سال گذشته در یک هزار و ۵۰۰ هکتار از اراضی دشت 
سراجه قم عملیات درختکاری انجام شده و در اراضی محدوده کوه نمک و 

حسین آباد میش مست نیز اقدام های مشابهی صورت گرفته است.
مدیرکل مدیریت بحران استان قم ادامه داد: برای حفظ منابع آبی و جلوگیری 
از توسعه بیابان طرح های آبخیزداری در تمامی روستاهای بخش خلسجتان و 

جعفرآباد عملیاتی شده و در بالادست شهرک پردیسان نیز طرح های مشابهی 
جهت جلوگیری از وقوع سیلاب و افزایش ورودی چاه ها صورت گرفته است.

وضعیت بحرانی زیست محیطی در منطقه سراجه
حقابه های  قطع  می توان  کلی  نگاه  یک  در  کرد:  خاطرنشان  اوروجی 
زیست محیطی به ویژه رودخانه قره چای، برداشت بی رویه چاه های مجاز از منابع 
آب زیرزمینی و تغییر الگوی بارش و کاهش نزولات آسمانی را از عوامل اصلی در 
توسعه بیابان و کویر در قم نام برد. وی اضافه کرد: در حالی هم اینک در برخی 
نقاط دشت مسیله قم شاهد فرونشست زمین هستیم که تا چند دهه گذشته در 

این اراضی، کشاورزی انجام می شد.
وی عنوان کرد: به خاطر چرای بی رویه دام در کنار تغییر الگوی کشت و قطع 
حقابه ها، هم اینک شاهد وضعیتی بحرانی در منطقه سراجه هستیم و این 

منطقه به یکی از اصلی ترین نقاط در تولید ریزگرد تبدیل شده است.

مدیرکل مدیریت بحران استان قم:

 قطع حقابه و تغییر اقلیم عامل اصلی پدیده ریزگرد است

http://nedayeghom.ir
@nedayeghom.ir

آدرس سایت:
کانال ایتا:

سخنگوی آتش نشانی قم خبر داد:

نجات 23 نفر در حادثه آتش سوزی آپارتمان ۶ طبقه 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به وقوع حادثه آتش سوزی در مجتمع 
۶ طبقه در بلوار جمهوری اسلامی، گفت: 2۳ نفر از همشهریان در این حادثه توسط آتش نشانان نجات یافتند.
سید محمدجواد سجادی با اشاره به وقوع آتش سوزی در یک ساختمان ۶ طبقه در بلوار جمهوری اسلامی 
اظهار داشت: شب گذشته دوشنبه ۳ اردیبهشت ماه، ساعت 2۳:22 آتش سوزی آپارتمان ۶ طبقه در بلوار 

جمهوری اسلامی به مرکز فرماندهی آتش نشانی قم اعلام شد.
وی با بیان اینکه بلافاصله ۵ دستگاه خودرو اطفاء حریق و یک دستگاه خودرو ویژه نردبان به همراه ۱۸ 
نفر آتش نشان به محل آتش سوزی اعزام شدند، افزود: واحدهای عملیاتی بلافاصله به محل حریق رسیدند و 
مشغول عملیات اطفاء و نجات شدند. سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با تأکید 
بر اینکه آتش سوزی از طبقه منفی ساختمان آغاز شده و دود غلیظ مسیرهای خروج را مسدود کرده بود، ابراز 
کرد: خوشبختانه با سرعت عمل بالای آتش نشانان، آتش سوزی در لحظات اولیه مهار شد و شهروندانی که در 

طبقات گرفتار شده بودند از طریق راه پله و خودرو ویژه نردبان از داخل ساختمان خارج شدند.
به گفته سجادی، در این حادثه یک نفر از آتش نشانان دچار دودزدگی و مصدومیت شد که توسط عوامل 
اورژانس به بیمارستان منتقل شد. سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به 
اینکه این حادثه خسارت جانی در پی نداشته است، گفت: علت حادثه توسط تیم علت یابی حریق در حال 

بررسی است.
 

سرپرست شرکت شهرک های صنعتی قم خبرداد:

آتش سوزی درکارخانه پارافین شهرک شکوهیه 
سرپرست شرکت شهرک های صنعتی قم، با بیان اینکه آتش سوزی کارخانه پارافین در شهرک شکوهیه پس 
از چند ساعت تلاش آتش نشانان اطفا شد، گفت: این آتش سوزی در زمان تعطیلی واحد در شیفت شب اتفاق 

افتاده و علت آن در دست بررسی است. 
وحید آشتیانی در گفت وگویی اظهار داشت: بامداد روز چهارم اردیبهشت با اعلام یک حادثه حریق در 
واحد صنعتی شکوهیه عوامل آتش نشانی شهرک در کمتر از پنج دقیقه در محل حاضر و به دنبال آن عوامل 
آتش نشانی شهر قم نیز به این شهرک اعزام شدند. وی با بیان اینکه با پنج واحد خودرویی به استعداد ۱۹ نفر 
و ۵ واحد از شهر قم با 2۰ نفر و یک واحد از شهرک صنعتی محمودآباد ، عملیات اطفاء حریق و جلوگیری از 
توسعه آن به اتمام رسیده تصریح کرد: اصل حریق، اطفا و کنترل شده و صرفاً مقداری مواد اولیه تحت کنترل 

در حال سوختن است که عوامل آتش نشانی برای لکه گیری و ایمن سازی در محل حضور دارند.
سرپرست شرکت شهرک های صنعتی قم اضافه کرد: طی یک ماه اخیر با همکاری دستگاه های خدمت رسان 
در استان و تهران موفق شدیم سه خودرو آتش نشان به ظرفیت امکانات آتش نشانی شهرک صنعتی شکوهیه 

اضافه کنیم.
واحد  یک به 2  از  شکوهیه  صنعتی  شهرک  آتش نشانی  ایستگاه های  حاضر  حال  در  گفت:  آشتیانی   

افزایش یافته و یک واحد به عنوان پیشرو و دیگری پشتیبان اقدام می کند.
وی ابراز امیدواری کرد با تلاش واحد Hsee شهرک های صنعتی استان و همکاری واحدهای تولیدی در 
تامین، تجهیز و آموزش عوامل خود در مرحله اول پیشگیری و سپس مقابله با حادثه را در کمترین زمان داشته 

باشیم . سرپرست شرکت شهرک های صنعتی قم تاکید کرد: خوشبختانه در این حادثه مصدومی نداشت.
 

روابط عمومی دادگستری قم اعلام کرد:

آمار سرقت در استان قم ۱۴ درصد کاهش یافت 
استان قم در سال ۱۴۰2 با کاهش ۱۴ درصدی آمار سرقت پس از استان البرز رتبه دوم کاهش سرقت را در 

بین استان های کشور کسب کرد.
به گزارش روابط عمومی دادگستری قم ، با انجام اقدامات پیشگیرانه و اتخاذ تصمیمات اثرگذار در کارگروه 
پیشگیری از سرقت استان قم به محوریت معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان در 
سال ۱۴۰2 کاهش ۱۴ درصدی سرقت ها در سطح استان در مقایسه با مدت مشابه سال قبل رقم خورد و در 
مقایسه با دیگر استان های کشور، استان قم بعد از استان البرز در رتبه دوم کاهش وقوع سرقت ها قرار گرفت 
که بیانگر اهتمام ویژه دستگاه قضایی استان در همکاری و تعامل با مجموعه انتظامی استان و سایر سازمان ها 
و دستگاه های متولی در رابطه با پیشگیری از وقوع سرقت است که به صورت هدفمند و مستمر در دستور کار 

قرار گرفته است.
پیگیری و نظارت بر عملیاتی شدن مصوبات قرارگاه سرقت، فعال کردن ظرفیت دستگاه های متولی در ایفای 
تکالیف خود در حوزه پیشگیری از سرقت و همچنین تدابیر اتخاذ شده تکمیلی نسبت به متهمان از قبیل 
ایجاد شعبه نظارت اداره آگاهی سرقت در زندان با هدف اعمال نظارت پس از آزادی با اخذ موافقت رئیس 
کل دادگستری استان، ممنوعیت اعطای خدمات به سارقان محکوم شده و... از جمله اقدامات صورت گرفته 
در دستگاه قضایی استان است که تاثیر بسزایی در کاهش وقوع سرقت ها و کسب رتبه استان در این زمینه 

داشته است.

اردیبهشت  گفت:  قم  در  سنجش  سازمان  نماینده 
جاری ۱۷ هزار و ۵۱۴ داوطلب از این استان در آزمون 
عالی  آموزش  های  موسسه  و  ها  دانشگاه  سراسری 
شرکت می کنند که از این میان تعداد ۱۰ هزار و ۹۶۴ نفر 

داوطلب زن و ۶ هزار و ۵۵۰ نفر داوطلب مرد هستند. 
این  کرد:  بیان  گفت وگویی  در  زاده  حبیب  عباس 
و جمعه هفته جاری  پنجشنبه  روزهای  در  داوطلبین 
آزمایشی  گروه  پنج  در  اردیبهشت ماه  هفتم  و  ششم 
با  خارجی  زبان های  و  هنر  انسانی،  تجربی،  ریاضی، 
یکدیگر به رقابت خواهند پرداخت. وی افزود: از استان 
قم در گروه آزمایشی ریاضی از مجموع ٢ هزار و ۱۶۷ 

داوطلب ۷۴۹ نفر خانم و یک هزار ۴۱۸ نفر آقا، در گروه 
آزمایشی تجربی از مجموع هفت هزار و ۶۰۹ داوطلب 
پنج هزار و ۷۷ نفر خانم و ٢ هزار و ۵۳2 نفر آقا، در گروه 
آزمایشی انسانی از مجموع پنج هزار و ۷۳۳ داوطلب 
سه  هزار و ۶۹۷ نفر خانم و 2 هزار و ۳۶ نفر آقا، در گروه 
آزمایشی هنر از مجموع ۸۳2 داوطلب ۶۱۴ نفر خانم 
و 2۱۸ نفر آقا و در نهایت در گروه آزمایشی زبان های 
خارجی از مجموع یک هزار و ۱۷۳ داوطلب ۸2۷ نفر 
خانم و ۳۴۶ نفر آقا در آزمون شرکت کردند. وی همچنین 
سراسری  آزمون  برگزاری  تاریخ  و  نوبت  خصوص  در 
اردیبهشت ماه گفت: گروه ریاضی فیزیک و علوم انسانی 

آزمایشی  گروه  اردیبهشت ماه،  ششم  پنجشنبه  صبح 
هنر و زبان عصر پنجشنبه ششم اردیبهشت ماه و گروه 
آزمایشی علوم تجربی صبح جمعه هفتم اردیبهشت ماه 
دانشگاه  بر  علاوه  گفت:  حبیب زاده  می شود.  برگزار 
قم، دانشگاه های مفید، آزاد اسلامی، شهاب دانش و 
آزمایشی مختلف در  نیز در گروه های  فنی و حرفه ای 
استان قم به عنوان حوزه امتحانی در آزمون سراسری 
اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۳، تعیین شده اند. گفتنی است 
نوبت اول برگزاری آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ برای همه 
داوطلبانی که در موعد مقرر پنجم تا ۱۵ آذر ماه نسبت به 

ثبت نام در آزمون سراسری اقدام کرده اند.

نماینده سازمان سنجش در قم  خبرداد:
رقابت ۱۷ هزار و 5۱۴ داوطلب قمی در کنکور

آخرین  طبق  گفت:  قم،  استان  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  رییس 
اطلاعات مرکز آمار ایران تورم سالانه این استان پس از ۱۹ ماه به زیر ۴۰ درصد 

رسیده است. 
جواد شاکر آرانی در گفت وگویی افزود: نرخ تورم سالانه کل)مناطق شهری 
و روستایی( استان قم، در فروردین ماه سال ۱۴۰۳، ۳۹.۱ درصد بوده است 
که نسبت به ماه قبل 2.۴ درصد کاهش یافته است. وی اضافه کرد: این در 
حالی است که نرخ تورم کل کشور در فروردین ماه سال جاری ۳۸.۸ درصد 
بوده است و قم از نظر این شاخص در جایگاه 2۰ بین استان ها قرار دارد؛ تورم 
سالانه این استان در فروردین ماه پس از ۱۹ ماه به زیر ۴۰ درصد رسیده است. 

وی گفت: نرخ تورم نقطه ای کل استان قم نیز در فروردین ماه ۱۴۰۳، 2۸.۹ 
درصد برآورد شده است که نسبت به ماه قبل 2.۸ درصد کاهش داشته است. 
شاکر آرانی خاطرنشان کرد: نرخ تورم نقطه ای کشور در فروردین ماه سال 
جاری ۳۰.۹ درصد بوده است، نرخ تورم نقطه ای استان قم در فروردین ماه 
سال ۱۴۰۳، 2 درصد پایین تر از متوسط کشور است. وی گفت: همچنین 
نرخ تورم ماهانه کل )مناطق شهری و روستایی( استان قم در فروردین ماه 
افزایش  درصد  قبل۰.2  ماه  به  نسبت  که  بوده است  درصد   2.۸  ،۱۴۰۳
داشته است، نرخ تورم ماهانه کشور در فروردین ماه 2.۶ درصد بوده است و 

تورم ماهانه استان قم در فروردین ماه، در جایگاه ۱۹ بین استان ها قرار دارد.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم :
تورم سالانه قم پس از ۱۹ ماه به زیر ۴۰ درصد رسید


